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Безкрайност Станишев: Тенис

Стр. 7

Поне с 3% по-скъп ток
догодина заради ВЕИ

Стр. 3

 През 2013 събираемостта
ще е по-малка и от 2009 година

Стр. 23

Григор Димитров влиза
в Топ 50 след 3-а победа в Париж

Стр. 4

Кадиев сезира прокуратурата
за „гафа с лихвата”
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Модерни времена

Купуваме билети
за влак и с sms

Стр. 6

Икономии

Без европари
за пътищата 1 и 2 клас

Стр. 6

Фалитът на по-малките ле-
чебни заведения се дължи на
целенасочена държавна по-
литика, заявиха вчера дирек-
тори на общински болници.
Част от тази политика е не-
равностойното и нечестно от-
ношение, което се наблюда-
ва в подхода на държавата
към пациентите в различните

Държавата умишлено води
към фалит общински болници

Няколко
ÄÓÌÈ

Александър
СИМОВ

Темата за принадлеж-
ността на кредитните ми-
лионери към ДС винаги пре-
дизвиква необичайно поли-
тическо оживление. Все
едно обществото колек-
тивно открива Свещения
граал на прехода. Но както
всяка митология и тази
има своите тъмни страни.

Приемаме, че част от
кредитните милионери са
били агенти на ДС (стр. 3).
Веднага обаче изниква
въпросът - с какво те са
по-лоши от кредитните
милионери, които не са
сътрудничили на органи-
те? Какво точно прави ед-
ните по-лоши от другите?

Зациклянето в темата
“кредитни милионери - ДС”
не само не дава цялостен
отговор за разграбването
на България, но дори повди-
га основателно съмнение,
доколко такъв отговор
изобщо ще бъде получен.
Дори и при впрягането на
цялата мощ на митологич-
ното съзнание, пак е труд-
но да повярваме, че една
организация, пък била и тя
мощна като ДС, е в състо-
яние да разграби една
държава по описаните в об-
ществените подозрения
механизми.

Но може би и тук пушил-
ката ще протече по изпи-
таната схема. Сатанизира-
ме едните, за да могат дру-
гите да се измъкнат като
ангели, с легализирани ка-
питали, узаконени кражби и
тапии, че никога не са били
агенти на ДС.

Според Екатерина Бон-
чева от Комисията по до-
сиетата, ако не били кре-
дитните милионери от ДС,
днес държавата щяла да
има пари за болници. Инте-
ресно защо тази гласови-
те дама не каза нищо за
незаконните милионери без
досиета. Или може би тези
от втората категория
вече не са от Свещения
граал на прехода. Катего-
рично не.

Те май трайно са стана-
ли свещените крави на
този незавършващ период.

Лечебниците в Белоградчик, Кнежа
и Попово са в най-тежко състояние

Свещените
крави на
прехода области, смятат директорите.

Общинските болници в Бело-
градчик, Кнежа и Попово са
в толкова тежко състояние, че
до края на годината могат да
последват участта на девин-
ската болница, стана ясно
вчера.

Д-р Стойчо Кацаров от
Центъра за защита правата в

здравеопазването оспори
твърденията на Министерство-
то на здравеопазването, че
общините не са ангажирани
със своите болници и има лош
мениджмънт, поради което се
трупат дългове.  Кацаров при-
помни, че държавата въведе
редица завишени критерии,
които оставиха общинските и

Жител на Ню Йорк се включи в спасителните операции с помощта на малка лодка, с която да пренесе
пострадали от наводнението свои съседи през залетия с вода булевард в района на Бризи Пойнт, квартал Куинс -
един от най-пострадалите в града след опустошителното наводнение, предизвикано от урагана Санди

БЛИЗО 50 ТОНА ЧЕРВИВ
БОБ ЗА БЕДНИТЕ

Стр. 7

Снимка БГНЕС

Стр. 10

ÀËÎË »¬¿ÕŒ¬¿ ÔÂ‰ ƒ”Ã¿
‰ÌË ÔÂ‰Ë „ÓÎÂÏËˇ È ÍÓÌ-
ˆÂÚ ‚ ì¿ÂÌ‡ ¿ÏÂÂˆî.

Стр. 5

Стр. 8
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СПОРЕД ДИРЕКТОРИ НА ЛЕЧЕБНИ ЗАВЕДЕНИЯ

по-малките частни болници
без договори с НЗОК по скъпо
платените клинични пътеки.
Най-тежкият удар върху об-
щинското здравеопазване са
делегираните бюджети. Спе-
циалистите бяха категорични,
че общинските лечебни заве-
дения нямат алтернатива.
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На 1.11.2012 г., четвъртък, от 18.00 ч.
в салона на читалище

“Св.св. Кирил и Методий”
РС на БСП “Красна поляна”

организира среща
с Анна Янева - председател на ГС на БСП.

СЪОБЩЕНИЕ

ато твърде декла-
ративна определи
КНСБ формулиров-
ката на правителст-
вото за достигане

Необходимо е спешно да се
направят промени в законодател-
ството, които да гарантират по-
строги наказания за притежате-
лите на порносайтове и порно-
графски снимки, заяви във Варна
координаторът на Националния
център за безопасен интернет Ге-
орги Апостолов. Сега санкцията е
до една година затвор и 3000 лв.
глоба, а според закона за елек-

леновете на младежката организа-
ция на БСП във Варна провокира
варненци да отправят посланията си
към управляващите, описани на бели
флагчета и поставени върху истински
тикви вчера. Тиквите с надписи
“МинисТиквенски съвет” обиколиха
варненските университети.
“Бял флаг са развели повечето
млади хора по отношение на мечти-
те си. Затова ние ще дадем
възможност да напишат на управ-
ляващите посланията за реална
младежка политика”, заяви предсе-
дателят на младежкото движение
Светлана Такева.
“Накарайте ни да останем”, “Позво-
лете да развиваме бъдещото си”,
“Нека да има работа за всички”,
“Не ни гонете от България” бяха
част от посланията на студентите
към властта.

Четирима членове на
комисията “Хохегер” -
Ангел Найденов, Антон
Кутев, Лютви Местан и
Йордан Цонев, изразиха
особено мнение по по-
вод доклада на комисия-
та, който излезе вчера.
“Същинската цел на тази
комисия бе дискредити-
рането на основна фигу-
ра за опозицията - пред-
седателя на БСП Сергей
Станишев. Действията на
мнозинството придоби-
ват крайна тенденциоз-

Най-ниските температури през ноември ще
бъдат между минус 9 и минус 4 градуса, а
най-високите - между 17 и 22 градуса,
съобщи Красимир Стоев, синоптик в Нацио-
налния институт по метеорология и хидроло-
гия при БАН. Според него през ноември се
очаква средната месечна температура да
бъде около нормата. Над средното обаче ще
бъдат валежите -между 40 и 100 литра на
квадратен метър.
Най-голяма вероятност за превалявания ще
има на 1 ноември, в периода 6-11 ноември,
15-18 ноември, около 21 ноември и в края
на месеца.
В края на първото десетдневие се очаква в
Северна България и по високите полета
дъждът да преминава в сняг. Топло с темпе-
ратури по-високи от обичайните ще бъде
времето в средата на първото десетдневие,
а в края му ще настъпи чувствително засту-
дяване. Относително повишение на темпера-
турите се очаква около 12 ноември и около
23-24 ноември.

КНСБ:

С този бюджет не може
да се увеличи  заетостта
Левицата и синдикатът се обединиха в идеята за промяна на данъчната политика
Аида ПАНИКЯН щата е била поискана от син-

диката и бе основно за рази-
скване на бюджета в частта
му за здраве, социална поли-
тика, образование, доходи. В
това време на толкова много
преходни неща у нас има само
3 непреходни - БАН, КНСБ и
БСП, пошегува се в началото
на срещата Станишев. След
срещата синдикатът и левица-
та направиха изявления, от
които стана ясно, че и двете
страни са за промяна в
данъчната политика на стра-
ната.

В позиция на синдиката за
бюджета се казва, че е нео-
босновано и необяснимо на-

малението на парите за целе-
ви помощи за отопление от
87,5 млн. лв. на 73,117 млн. лв.
“Недостатъчни са и средства-
та за първична помощ, няма
яснота дали Министерството
на здравеопазването ще може
да осигури увеличените с око-
ло 16-20% възнагражденията
на заетите в психиатриите,
кръвните центрове, спешната
помощ и пр. Няма и яснота
какво ще стане с 50-те мили-
она лева, които  не бяха пре-
ведени от НЗОК на МЗ, тъй
като това действие бе обяве-
но за противоконституционно
от Конституционния съд”, ка-
тегорични са синдикатите.

Без политическа промяна
няма да има и промяна по ос-
новните въпроси, които поста-
вя синдикатът, категоричен е
Станишев. По оценка на леви-
цата, споделена и от синдика-
та, “не може да има нова ин-
дустриална политика, не може
да има нова подоходна поли-
тика, не може да има нова
данъчна политика при тази
власт”. Това е позицията на
БСП, категоричен бе след
срещата Станишев. Той отно-
во отбеляза, че са замразени
всички социални плащания и
това е основен мотив левица-
та да не приеме този бюджет.

“От БСП срещнахме под-

крепа за много от нашите виж-
дания за необходимостта от
промяна в данъчната полити-
ка”, каза Пламен Димитров,
лидер на КНСБ. Той допълни,
че което и правителство да
управлява България след из-
борите, то ще бъде принудено
да променя данъците и осигу-
ровките, а гражданите и биз-
несът трябва да са подготвени
за това. Димитров каза още,
че КНСБ са предложили и
пред ГЕРБ, и пред БСП основ-
ната си тема за обществен
дебат - каква е цената на тру-
да в България и има ли спра-
ведливост в системите на за-
плащане в частния сектор.

К
на 76% заетост до 2020 г. сред
населението на 20-64 г., за-
ложена в бюджет‘2013. Нера-
ботещата икономика и огром-
ната безработица на около
650-700 хил. души е най-голе-
мият проблем на това управ-
ление, заяви лидерът на БСП
Сергей Станишев по време на
срещата на представители на
парламентарната група с
ръководството на КНСБ. Сре-

„МинисТиквенски
съвет” обиколи Варна

Нина АЛЕКСИЕВА

В чест на Хелоуин варненските студенти
подготвиха обичайните тикви за празника

Ч

Специалисти настояват за по-строги наказания
за притежателите на порносайтове

Четирима членове на комисията
„Хохегер” с особено мнение

ност, стигаща до нацио-
нална безотговорност,
защото по-конкретно се
целеше да се попречи
на Сергей Станишев да
оглави Партията на евро-
пейските социалисти. С
цел проточване на из-
мисления скандал във
времето срокът на дейст-
вие на комисията беше
удължаван два пъти”, ка-
тегорични са четиримата
депутати. Според тях е
много скандален фактът,
че комисията не е поис-

кала от д-р Петер Хохе-
гер отчета за дейността
на неговата компания по
двата обследвани дого-
вора - с Пловдивски па-
наир от 2006 г. и с Мини-
стерския съвет от 2008 г.
“Цялостният отчет на Хо-
хегер по първия и по вто-
рия договор са двата
най-важни и основни до-
кумента, върху които
трябваше да бъде поста-
вен акцентът и да се
съсредоточат основните
усилия на работата на

комисията”, убедени са
депутатите.

“Комисията претърпя
провал по отношение на
своя замисъл. Политиче-
ската поръчка е ясна, но
дори тенденциозността
на мнозинството в коми-
сия на управляващите не
доведе до резултата,
който очаквахме. Това
личи дори от този до-
клад, който са подготви-
ли”, коментира малко по-
рано и лидерът на БСП
Сергей Станишев.

тронната търговия разследващи-
те органи могат да получат тра-
фични данни, само ако за
престъплението се предвиждат до
пет години затвор. Апостолов
допълни, че това разминаване
пречи за разкриването на подоб-
ни престъпления.

В България 41 на сто от младе-
жите на възраст между 9 и 16 го-
дини ползват мобилен интернет,

допълни Апостолов. Според него
по този показател страната ни се
нарежда на трето място в Европа.
Проблемът обаче е, че чрез соци-
алните мрежи педофилите могат
бързо да откриват младите потре-
бители, които реагират на техните
покани.

Апостолов посочи като опасна
тенденция и снижаването на
възрастта за детска порнография.

От минус 9 до 22 градуса
през ноември
От минус 9 до 22 градуса
през ноември
От минус 9 до 22 градуса
през ноември
От минус 9 до 22 градуса
през ноември
От минус 9 до 22 градуса
през ноември
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñðàìîòà å, êàê ãî çàäúðæàõà, êàê óíèæèõà
÷îâåêà. Òîâà å ìèíèñòúðúò íà îòáðàíàòà, à òå
ìó êàçàõà - “òè ñè íàé-ãîëåìèÿò ïðåñòúïíèê,
äîëó íà çåìÿòà”. Ïî ÷åòèðè äåëà - ïðîâàë,
î÷åâèäåí ñïîðåä ìåí å ïîðú÷êîâèÿò õàðàêòåð‘ Сергей Станишев анализира съдебните провали на властта

година управляващите ще
събират по-малко средст-
ва от данъци отколкото
през кризисната 2009 г.
Този анализ направи вче-
ра лидерът на БСП Сер-
гей Станишев след засе-
дание на Изпълнителното
бюро на партията.

Това е поредният и
последният бюджет на
мизерията за български-
те граждани, бюджет на
смазаната икономика и
на социалната безучаст-
ност, категоричен бе той.
Соцлидерът смята, че
предложенията на ГЕРБ
издигат в култ макроико-
номическитe баланси,
без да решават пробле-
мите, с които се сблъскват
гражданите. Според со-
циалистите няма никаква
реална промяна с изклю-
чение индексацията на
пенсиите, която обаче не
е съобразена с инфлаци-

ята през последните го-
дини. Станишев отбеляза
още, че в момента има
рязък спад в събирае-
мостта на ДДС - през
2011 г. спрямо 2008 г. е с
18% по-малко.

Левицата се обяви
против замразяването на
всички социални плаща-
ния при огромния ръст на
инфлацията и обеднява-
нето на хората. Затова в
проектобюджета, който
БСП готви като алтерна-
тивен, се набляга на пет
основни приоритета - ус-
корен ръст на заетостта,
мерки срещу бедността и
подпомагане на хората в
затруднено положение,
доходи за по-добър жи-
вот с акцент върху мини-
малното заплащане, на
майчинството и подкрепа
за просветата, квалифи-
кацията и науката.

Заместник-председа-
телят на БСП Янаки Сто-

Сергей Станишев:

През 2013 събираемостта ще
е по-малка и от 2009 година

Ще настояваме това правителство да не поема
финансови ангажименти освен заложените до момента,
за да не затруднява следващото, заяви Янаки Стоилов

илов  подчерта, че леви-
цата ще настоява насто-
ящето правителство да не
поема никакви допълни-
телни финансови ангажи-
менти освен заложените
до момента, за да не се
затруднява следващото.
Той допълни, че въпреки
обещанията ГЕРБ да се
справи с корупцията през
мандата им тя се е уве-
личила и уедрила. Стои-
лов припомни, че и
одитът на Сметната па-
лата посочва корупцион-
ни схеми за облагоде-
телстване при обществе-
ните поръчки в Столич-
ния общински съвет и
Министерството на еко-
логията. Ще настояваме
няколкото антикорупци-
онни комисии в парла-
мента да изяснят ситуа-
цията. Нека насочат дей-
ността си не само към
миналото, а и към насто-
ящето, допълни той.

След Нова година да има повече яснота дали БСП ще се яви самосто-
ятелно на парламентарните избори или ще е в коалиция. За да се изясни
коалиционната формула, са необходими обстойни анализи на резултатите,
които досегашните ни партньори са показали на последните избори, обясни
вчера членът на Изпълнителното бюро Бойко Великов.

Вече нееднократно показахме ясната и последователната си позиция,
че в никакъв случай няма да се коалираме с ГЕРБ, допълни той. Социали-
стите са категорични - няма да се коалират с партия, която през последните
3 години е провеждала антидемократична, антисоциална и в някои случаи
дори антидържавна политика.

След изборите ще трябва да се създава и възстановява държавността,
анализира лидерът на БСП Сергей Станишев. Той обобщи, че БСП ще се
бори за победа на вота, защото разполага с идеи за политики, които смята
да реализира. Соцлидерът допълни, че след изборите би трябвало да ра-
боти с всеки, който милее за България и иска благото на страната, за един
различен икономически модел, за възстановяване на социалния модел на
държавата. Левицата ще прецени и дали евентуалното самостоятелно явя-
ване на коалиционните партньори на БСП няма да доведе до допълнително
разпиляване на гласове. “ГЕРБ не си правят илюзии за самостоятелно уп-
равление, затова се стреснаха и проявяват паника. Освен с купуване на
гласове и манипулиране на изборите ще опитат разпиляване на протестния
вот. Колкото повече малки партии влязат в парламента, толкова по-лесно
ще е за ГЕРБ да действа по сегашния си маниер”, анализира Станишев. Той
отново призова, преди да искат подкрепа от гражданите, всички партии да
определят тук и сега дали подкрепят настоящето статукво, а не да чакат
след изборите.

Всеки десети от забогателите от бан-
кови заеми са били сътрудници на
Държавна сигурност, а първите решения
на Комисията по досиетата за кредитните
милионери ще станат ясни едва в края на
2012 г. Това съобщи членът на Комисията
по досиета Екатерина Бончева.

Проверката, която се извършвала в
момента, била най-мащабната, правена
досега според Бончева. Това било така
защото по брой проверявани лица може
да бъде сравнявана само с местните из-
бори, където се поверяват над 50 000 фи-
зически лица.

Като източници обаче на набиране на
информация тази проверка няма преце-
дент, категорична бе Бончева. БНБ ак-

България трябва да увеличи до-
бива на природен газ от собствена-
та си територия. Това заяви новият
посланик на САЩ Марси Рийс по
време на първото си официално сло-
во пред инвеститори у нас. Рийс
допълни, че страната ни трябва да
работи за по-прозрачна и предвиди-
ма регулаторна рамка и изтъкна като
преимущество евтината работна
ръка и сравнително малкото разхо-
ди за правене на бизнес у нас. Рийс
обаче бе категорична, че инвестито-
рите трябва да имат голямо доверие
в съдебната система и да не срещат
административни трудности в рабо-
тата си. Основен въпрос за бъдеще-
то на икономиката ни е сигурността
на енергийните доставки, категорич-
на бе тя.

“България е изправена пред ня-

Павлета ДАВИДОВА

В бюджета за 2013
година няма реал-
на събираемост и
през следващата

БСП решава за коалиционни
партньори след Нова година

Марси Рийс: България да увеличи
добива на собствен газ

колко енергийни и политически
въпроса, които са изключително важ-
ни за българската икономика, за
създаването на работни места и за
сигурността на доставките за българ-
ските потребители. Много добре по-
знат е въпросът с продължаващите
дебати, които се водят в България, за
следващите стъпки, свързани с ядре-
ната енергетика”, каза посланикът.
Трябва да бъдат решени и въпросите
за изграждането на интерконектор-
ни връзки със съседните страни, кои-
то ще решат въпроса с диверсифика-
цията на източниците, коментира
американският посланик у нас.

Най-лесният път за България към
енергийна независимост е страната
да увеличи процента на природния
газ, добиван от собствената й тери-
тория, заяви Марси Рийс.

ВСЕКИ ДЕСЕТИ КРЕДИТЕН МИЛИОНЕР
БИЛ АГЕНТ НА ДС

тивно помагала, но информация се търси
и от други банки, от националната стати-
стика, държавния архив, Агенцията по
вписванията и от всички фирмени отдели
на всички съдилища в България. Това се
прави, за да може тези над 10 хил., про-
верявани юридически лица да бъдат
трансформирани във физически.

Бонева обясни, че парите са се раз-
пределяли в три потока - агенти на ДС,
висша номенклатура и висша партийна
номенклатура. По думите й цялата сума
от лоши кредити, които преди деномина-
цията са над 2 трилиона лв., ако ги има-
ше сега, нямаше да се търсят пари за
болниците, каза още членът на Комисия-
та по досиета.

Сергей Станишев обяви, че левицата
не приема бюджета за следващата година на ГЕРБ

Снимка Мариета ТОМОВА
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кратки

бщинският съвет-
ник от БСП Геор-
ги Кадиев е из-
пратил сигнал до
градския проку-

Майки внесоха в деловодството на Народното събрание декларация с искания за намаляване на спада в раждаемостта
в последните три години. Те са представители на Инициативния комитет за повече грижи за децата в България.
Майките предупредиха, че ако управляващите не променят политиката си, ще има нови протести. Инициативният

комитет настоява за увеличение на майчинството през втората година от отглеждането на детето

Снимка Мариета ТОМОВА
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Вигенин е отново
гост на ДК
„Предизвикателство”

Евродепутатът от ПЕС Кри-
стиан Вигенин ще бъде гост и
водещ в дискусионен клуб “Предиз-
викателство” към РС на БСП в
Слатина на 1 ноември (чет-
въртък) от 18,30 ч. Темата за
дискусия е “БСП в ПЕС и перспек-
тивите на България в ЕС”, съобщи
ръководителят на клуба Миглена
Иванова и допълни, че Вигенин е
верен приятел на клуба и не за
първи път гостува.

Първи сняг на
прохода „Шипка”

Първи сняг за този сезон пад-
на в прохода “Шипка”. Снежната
покривка бе около 2-3 сантиме-
тра и не е проблем за нормално-
то придвижване в прохода. Опас-
ност от заледявания няма.
Снегът не се задържа дълго за-
ради положителните темпера-
тури. От Пътна полиция преду-
преждават водачите да бъдат
особено внимателни при преми-
наването на прохода. Ако лошо-
то време продължи, снегопочи-
стваща фирма има готовност
да започне почистването и
опесъчаването на Шипка.

Нова експертиза
по делото
за Черния Великден

Повторна комплексна съдебно-
медицинска и автотехническа екс-
пертиза назначи Апелативният
съд в Пловдив по делото “Черният
Великден”. На 23 април миналата
година, навръх празника, 6 деца на
възраст от 17 до 19 г. загинаха при
катастрофа в Симеоновград. В
началото на май съдът в Хасково
постанови 12 г. затвор за шофьора
Данаил Георгиев, който е шофирал
пиян. Според решението братов-
чед му Живко Желев ще лежи 10 г.,
тъй като му е предоставил колата
- “Опел Вектра”, собственост на
баща си. Новата експертиза беше
поискана от защитниците на два-
мата обвиняеми.

„Четири лапи”
кастрира
кюстендилските
бездомни кучета

Едномесечна кампания за кас-
трация, ваксинация и обезпарази-
тяване на безстопанствени и
дворни кучета и котки започват
“Четири лапи” в Кюстендил, съоб-
щиха от организацията. Специа-
листи от българския офис на меж-
дународната организация за за-
щита на животните ще залавят
животните от града на череши-
те и околните населени места и
ще ги обработват в единствена-
та по рода си регистрирана у нас
мобилна амбулатория.

Ученици от хасковската гимназия с
преподаване на чужди езици “Проф. д-р

Асен Златаров” подредиха на площад
“Свобода” в центъра на града

благотворителен базар от
изработените от тях тиквени фенери
за празника на “Вси светии - Хелоуин”.

Средствата ще бъдат дарени на
едноименния дом за сираци

Кадиев сезира
прокуратурата за
„гафа с лихвата”

О

Общинският съветник от БСП иска проверка на действията
на Йорданка Фандъкова и заместниците й по скандалния случай

рор Николай Кокинов с ис-
кане за проверка на опита
за ощетяване на Столична-
та община от кмета Йор-
данка Фандъкова и заме-
стниците й Дончо Барба-
лов и Любомир Христов.
Сигналът е изпратен още
на 25 октомври, когато ста-
на ясно, че общината е
имала намерение да изпла-
ти неправомерно лихва от
3,2 млн. лв. вместо малко
над 600 000 лв. за прекра-
тяването на договора с “Ка-

рат-С”, оператор на 16 ав-
тобусни линии в София.

В сигнала си до проку-
ратурата Кадиев припомня
хронология на скандала.
“Упоритостта, с която гос-
подата Барбалов и Христов
нееднократно предлагат
общината да изплати на
“Карат-С” АД сумата от 13,2
млн. лв. показва, че те
съзнателно са се опитвали
да ощетят СО, което е на-
казуемо по чл. 217 от НК”,
посочва още Кадиев. Спо-
ред него отговорност тряб-
ва да понесе и Йорданка
Фандъкова за допускането
нейни преки подчинени да
извършат престъпление,

свързано със служебните
си задължения.

Междувременно вчера
от Градския съвет на БСП
обявиха, че подкрепят гру-
пата общински съветници
от червената партия в по-
следователното им поведе-
ние и аргументирани пози-
ции относно проблемите на
транспорта в София. От
БСП припомнят, че те са
изнесли публично разгово-
рите по предварителното
договаряне и опорочаване
на конкурсите за отдаване
на автобусните линии в
София на частни превозва-
чи преди години.

Градският съвет на БСП

призовава кмета на София
да уволни незабавно винов-
ните за внасянето на до-
клада с подвеждаща ин-
формация в Столичния об-
щински съвет. “Искаме вме-
сто да информира Бойко
Борисов - един от основни-
те виновници за  подписва-
не на тези крайно неизгод-
ни договори, да сезира
прокуратурата за извърше-
ните злоупотреби”, пише
още в позицията на ГС на
БСП.

Самата Фандъкова уве-
ри отново, че уволнения за-
ради скандала ще има, но
не посочи на какво ниво
ще са те.

Министърът на
в ъ т р е ш н и т е
работи Цветан
Цветанов из-

Цветанов бил смутен от
оправдателната присъда за Цонев

рази смущението си
от оправдателната
присъда на бившия
министър на отбра-
ната Николай Цонев,
Тенчо Попов и Петър
Сантиров. Изнена-
дан се оказа и про-
курорът по делото
Божидар Джамба-
зов.

“Разбира се, че
ни смущава, но все
пак съдът е този,
който взима фактите

и обстоятелствата, и
взима своето реше-
ние”, коментира Цве-
танов. Вътрешният
министър не хареса
и коментарите на ад-
вокатите на оправда-
ните и не одобри го-
воренето им в пуб-
личното пространст-
во.

“Все пак да се
съобразим и с фак-
та, че имаше момент,
в който са се преда-
вали едни пари по
едно определено
дело и има използ-
ване на специал-

ни разузнавателни
средства, които са
документирали съ-
държанието на дея-
нията, които са из-
вършени, и действи-
ята, които бяха пред-
приети от службите и
от прокуратурата.
Все пак - правова
държава, съобразя-
ваме се с решението
на съда, но това са
фактите, трябва да
имаме предвид и
тях”, заяви вицепре-
миерът.

Изненадан се
оказа и Джамбазов.

Той счита, че по де-
лото има достатъчно
доказателства, кои-
то да сочат за из-
вършен подкуп. Про-
курорът допълни, че
не може да се наре-
че незаконен един
постановен съдебен
акт като използва-
нето на СРС. Според
него всички изиск-
вания на закона са
били спазени и нито
едно действие на
прокуратурата и на
разследващите ор-
гани не е извърше-
но извън рамките на

дадените от съда
правомощия да
бъдат използвани
СРС-та.

“За съжаление
трудно можем да ко-
ментираме защо бе-
ше постановена тази
присъда, без да са
налице мотивите на
съда, но пак искам
да кажа, че лично аз
съм изключително
озадачен, защото
знам какви материа-
ли, какви доказател-
ства се съдър-жат по
делото”, учудва се
прокурорът.
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Над половин ме-
тър пропадна пътен
участък на бул. “Ал.
Батенберг” срещу
данъчното и кръсто-
вището с полицията
в Казанлък. Участъ-
кът бе ремонтиран
само преди седми-
ца от старозагорска

омисията за защита на потребителите забрани на
фирми, които извършват продажби чрез интернет,
да използват заблуждаваща нелоялна търговска
практика при продажба на хранителни добавки,
съобщиха от комисията. Предлаганите хранителни
добавки са представени като средства, подпома-
гащи лечението и профилактиката на онкологични
заболявания, хепатит, СПИН, ХИВ, диабет, язва,
множествена склероза, ревматизъм, артрит,
алергии, хипертония, слаба имунна система,
наднормено тегло, умора и др. Добавките са
препоръчвани и за предотвратяване на метастази-
рането след операции. Търговците не са предста-
вили на експертите на КЗП документи с убеди-
телни научни доказателства, които да потвърдят
истинността на твърденията за резултатите, които
потребителите могат да очакват. В предоставени-
те пред контролния орган документи е посочено
единствено, че въпросните добавки подпомагат
кръвообращението, подобряват функциите на
панкреаса и черния дроб, помагат на тялото да
се бори с патогенните фактори, спомагат за
поддържане оптималното ниво на имунната систе-
ма, служат за общо укрепване на организма,
повлияват положително за хормоналния баланс и
спомагат за елиминиране на токсините от тялото.

КЗП забрани онлайн
продажба на
хранителни добавки
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Кметът на София Йорданка
Фандъкова мина по първата пе-
шеходна пътека у нас, осветена
с лампички, които реагират, ко-
гато преминава пешеходец. Тя
се намира пред сградата на рек-
тората на Софийския универси-
тет, а идеята за пътеката е раз-
работена от млади учени от БАН.
Бях изключително заинтригува-
на, когато разбрах за тази раз-
работка на млади учени, заяви
столичният кмет. Още не е из-
числена стойността на иноваци-
ята. След като се види ефектът
от оригиналната пешеходна
пътека, ще се прецени дали ще
бъдат направени и други.  В Со-
фия 260 пешеходни пътеки вече
са осветени допълнително, 35
пък са повдигнати. Ще бъде по-
вдигната и пътеката в кв. “Овча
купел”, на която загина наскоро
жена. Над 600 са пътеките “зеб-
ра” в София. До този момент
общината е инвестирала около
300 000 лв. в осветяването и
повдигането на тези пътеки.

Млади учени от БАН създадоха
светеща пешеходна пътека

ена е починала в реанимаци-
ята на пазарджишката обла-
стна болница след аварийно
спиране на тока. Възрастната
пациентка била настанена в

Жена почина заради
спиране на тока

Ж

Според здравната министърка причината
е небрежност на болничното ръководство

интензивното отделение и била на ко-
мандно дишане. Според близките й след
спирането на захранването лекарите
обдишвали болните в реанимацията
ръчно.

До трагичния инцидент се стигнало,
след като резервният генератор в болни-
цата не се включил. Потърпевшото се-
мейство е категорично, че ток не е имало
около 1 час.

Според директора на болницата д-р
Пенко Кацарски не става дума за авария,

а за планирано спиране на електричест-
вото, което продължило 3 минути.

МЗ е разпоредило проверка.
“Още на 2 октомври съм издала запо-

вед, с която на всички директори на ле-
чебни заведения и на РЗИ-та им се на-
режда при предстоящия зимен сезон да
проверят всички инсталации, всички сис-
теми, електрически, асансьорни. Вече
тази проверка трябва да е извършена от
всички директори”, това заяви пред наци-
оналните медии министърът на здравео-
пазването Десислава Атанасова. По-късно
стана ясно, че в четирите сутрешни бло-
ка - на БНТ, на БиТиВИ, на Нова телеви-
зия и на ТВ7 министърът лично поиска
включване.

Атанасова коментира, че ако бъде
установена небрежност от страна на
ръководството и неизпълнение на изда-
дената от нея заповед, директорът на
болницата ще бъде отстранен. Атанасо-
ва допълни, че по данни на директора
на болницата в Пазарджик става въпрос
за планов ремонт, но от EVN са потвърди-
ли, че става въпрос за авария.

Във връзка с починалото бебе от
Плевен здравният министър съобщи, че
е разпоредила проверка по случая. Но-
вородено момиченце почина в “Пирогов”,
след като бе прието с 10% изгаряния. Те
са получени в Плевенска частна клини-
ка, където лекарка включила печка в ста-
ята на пеленачето.

ДЪРЖАВАТА
УМИШЛЕНО
ВОДИ КЪМ
ФАЛИТ
ОБЩИНСКИ
БОЛНИЦИ

ОТКАЗАХА
ПАРИ ЗА
ЛЕЧЕНИЕ НА
РЯДКО
ЗАБОЛЯВАНЕ

иректори на общински болници
заявиха вчера, че фалитът на
по-малките лечебни заведения
се дължи на целенасоченаД

Здравните власти за пореден
път отложиха помощта за болните
от булозна епидермолиза. Ежеме-
сечно на хората с това заболяване
са необходими минимум 2000 лв.,
за да могат да закупят специални
превръзки, с които да предпазват
раните и усложненията по кожата
си вследствие на болестта. Болните
от ЕБ настояват за включването на
заболяването към Наредба 38 на
МЗ, която регламентира заплаща-
нето от НЗОК на лекарства, меди-
цински изделия и диетични храни
за специални медицински цели.

държавна политика. Според тях подоб-
на политика е погрешна, защото в мо-
мента общинските болници нямат ал-
тернатива в осигуряването на меди-
цинска помощ на хората от по-отдале-
чените райони.

Д-р Стойчо Кацаров от Центъра за
защита правата в здравеопазването
оспори твърденията на МЗ, че общи-
ните не са ангажирани със своите
болници и има лош мениджмънт, по-
ради което болниците трупат дългове.
Според него основната причина за
лошото състояние на общинското
здравеопазване е целенасочената
политика на правителството за закри-
ване на общински болници. Кацаров
припомни, че държавата въведе реди-
ца завишени критерии, които остави-
ха общинските и по-малките частни
болници без договори с НЗОК по
скъпо платените клинични пътеки, а
най-тежкият удар върху общинското
здравеопазване са делегираните бю-
джети.

Д-р Атанас Атанасов, управител на
болницата в Нови пазар, коментира, че
общинските болници “са необходим
елемент от националната здравна сис-
тема и в момента нямат алтернатива. В
тях са единствените структури за об-
разна диагностика, за лабораторни из-
следвания, които имат денонощен
цикъл на работа. Нито едно заведение
за извънболнична помощ не работи
през нощта. Според директора на бол-
ницата в Поморие Цветомир Цветков
има неравнопоставеност във финанси-
рането на болничната помощ по реги-
они. Докато в София на един жител се
падат по 129 лв. годишно за болнична
помощ, то в малки общини се падат по
17-20 лв. годишно.

РЕМОНТИРАН ПРЕДИ
СЕДМИЦА ПЪТЕН УЧАСТЪК
ПРОПАДНА В КАЗАНЛЪК

Снимка БГНЕС

Пропадналият участък от пътя

фирма. На мястото
на пропадането бе
сложен нов спирате-
лен кран от ВиК, като
след ремонтите око-
ло крана бе насипа-
на пръст.

Заради дъждове-
те обаче през по-
следните два дни

земната маса се
свлече, като се счу-
пи целият спирате-
лен кран.

Поне един авто-
мобил е аварирал на
опасното място, кое-
то вчера бе ограде-
но, за да не се слу-
чат още инциденти.

ационалният инициативен комитет за чест-
ване 100-годишнината от Балканската вой-
на предложи вчера 18 генерали да получат
ордена “Стара планина”. Комитетът заседа-

ИСКАТ ОРДЕН
„СТАРА ПЛАНИНА”
ЗА 18 ГЕНЕРАЛИ ОТ
БАЛКАНСКАТА ВОЙНА

Н
ва по повод предложение за удостояване на ген.
Васил Делов с ордена.
В началото на заседа-
нието беше внесена
подписката на иници-
ативния комитет за на-
граждаване на ген. Де-
лов с орден “Стара
планина”. Цвета Кара-
янчева, народен пред-
ставител от ГЕРБ, за-
яви, че са събрани над
15 000 подписа. Директорът на Националния ис-
торически музей Божидар Димитров и академик
Георги Марков предложиха не само ген. Делов, а
всички командващи армии и дивизии през Бал-
канската война да бъдат отличени с орден “Стара
планина с мечове”.

Ние с академик Марков съзнавахме, че случа-
ят в Кърджали не е атака срещу делото на ген.
Делов, а срещу освободителния характер на Бал-
канската война, посочи Божидар Димитров.

ЕВАКУИРАХА
СТОЛИЧНО УЧИЛИЩЕ
ЗАРАДИ ПОЖАР

Столичното 58-мо училище в кв. “Орландовци”
бе евакуирано вчера заради пожар. Сигналът за
пожара е подаден в 15.20 ч. от охраната на учи-
лището. Веднага на място са изпратени четири
противопожарни автомобила и линейка. Между-
временно охраната е погасила пожара. Горял е
един чин, който се е намирал в коридора на петия
етаж на училището. Учениците са евакуирани.
Няма пострадали при пожара, съобщиха от МВР.
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ътищата от 1 и 2 клас
няма да получат евро-
пейско финансиране
от следващия програ-
мен период. Сега те

Без европари за
пътищата 1 и 2 клас
Сега се финансират по „Регионално развитие”,
през следващия програмен период суми не са предвидени

ниска в сравнение с останалите
членки на общността.

Николова информира още,
че 50% от фирмите у нас, кои-
то инвестират в научноизсле-
дователска и развойна дейност
с европейско финансиране са
микро- и малки предприятия.
Над 40% от тях инвестират под
10% от годишната си печалба
в изследователска дейност, по-
сочи Николова. Изследовател-
ската структура в България е
стара и не е гъвкава, смята още
тя. Младите изследователи не
са достатъчно мотивирани, ко-
ментира Елица Николова. Спо-
ред нея необходима е нацио-
нална стратегия за научните
изследвания, която да набеле-
жи сферите, в които бихме
били конкурентни.

Друг приоритет е достъпът

до интернет. През 2011 г. с 12%
са се увеличили потребители-
те. Комуникационните системи,
по думите й, са мощен стимул
за развитие на икономиката.
Затова е необходимо и разви-
тието на широколентовата ин-
фраструктура. В ход е проект
за достъп до широколентов ин-
тернет, който ще обхване мал-
ки общини - 29 общини и 24
малки населени места. Про-
ектът е на стойност 40 млн. лв.
Трябва да се разширяват он-
лайн услугите, убедена е Де-
ница Николова.

По отношение на инвести-
рането на евросредства в зе-
меделието пазарна ниша е
екоземеделието, както и стиму-
лирането на овощарството, зе-
ленчукопроизводството и жи-
вотновъдството. Производител-

ността на труда в земеделието
е 4 пъти по-ниска от произво-
дителността на труда като цяло
в икономиката ни, каза още Ни-
колова. Според нея страната ни
успешно би могла да съчетае
екоземеделието с екотуризма.

Енергийната ефективност
също е важна за страната ни.

20% от еленергията се потребя-
ва от жилищата. Големият консу-
матор на енергия е индустрията,
която трябва да стане по-енер-
гийно ефективна. Страната ни
може да инвестира средства от
ЕС в рециклиращи мощности,
защото до 2020 50% от боклука
трябва да се рециклира.

П
се финансират от оперативна
програма “Регионално развитие”.
Това стана ясно вчера по време
на дискусия в парламента “Евро-
фондовете отвъд статистиката”,
организирана от комисията по
европейските въпроси в парла-
мента. Новината съобщи Елица
Николова, секретар на кабинета
на президента. Приоритет, по ду-
мите й, за страната остава из-
граждането на АМ “Хемус” и лот
3 на АМ “Струма”. Друга основна
цел по отношение на усвояване-
то на европейските средства е
укрепването на научно-техниче-
ската и развойната дейност, коя-
то в момента у нас е 4 пъти по-

илетите за влаковете вече ще могат
да се купят и с sms от мобилния
телефон. Услугата ще бъде на раз-
положение от 8 декември. Цената

се реализира в цялата страна, обеща-
ха от БДЖ.

От компанията уточниха, че sms-про-
дажбата е насочена към пътническите
и крайградските влакове, които са най-
проблемни за снабдяване с билети. За
да купи билет чрез съобщение, клиентът
на БДЖ ще трябва да впише в него ини-
циалите на първоначалната и крайната
гара с тире между тях. За целта на всич-
ки гари ще има информационни табели
с първоначалните знаци на гарите.

Системата ще дава информация за
разписанието на влаковете, които
предстои да тръгнат в следващите 25
минути по тази дестинация, и пътникът
ще може да закупи билет, ако желае.
Веднага след това ще получи отговор
с уникален код, който ще бъде прове-
ряван от кондукторите чрез специално
устройство. По този начин ще се избег-
нат измамите. Купуването на билети
през интернет се очаква да започне в
началото на 2013 г.

БББББ
КУПУВАМЕ БИЛЕТИ ЗА ВЛАК И С SMS

на билетите ще остане непроменена,
но стойността ще се оскъпи от таксува-
нето за самия пренос на съобщението.
От следващата година железниците ще
предлагат билети и в интернет. Про-
дажбата по sms първоначално ще стар-
тира пилотно по една линия - София -
Мездра. Ако проектът проработи, ще

ерманската банка, дала на БДЖ заема за мотрисите “Си-
менс”, отказва да преговаря с Министерството на транс-
порта за разсрочване. Това съобщи транспортният министър
Ивайло Московски вчера.

За да се спасят от загуба,
поредните евросредства
вместо към бизнеса за съз-
даване на клъстери близо
30 млн. лв. ще отидат към
сдру-жения, в които водещи
партньори са общини.
Причината е, че година
преди крайния срок от
планирания бюджет са
договорени по-малко от 5
млн. лв., а усвоените средст-
ва възлизат на скромните
522 хил. лв. Това са съобщи-
ли от програма “Конкуренто-
способност”, предаде “Меди-
апул”. Клъстерът е група от
фирми в един бранш, които
имат за цел да развиват
даден продукт или услуга.
Точно такава беше и целта
на схемата “Подкрепа и
развитието на клъстерите в
България”. Първоначалната

Фонд “Земеделие” изплати 99 120 лв. минимална помощ (de
minimis) на 23 земеделски производители за отглеждане на
памук, съобщиха от финансовата институция. Усвоените сред-
ства са с около 30 на сто повече от минала-
та година. Подпомогната е дейността по
отглеждането на памук на 1709 дка при
1328 дка през 2011 г. Държавната помощ в
размер до 580 лв. на хектар се предоставя
за втора поредна година и е за купуване на
семена, продукти за растителна защита и
торове за производство на памук. Общият
размер на предоставените на един земедел-
ски производител помощи de minimis не
може да надхвърля левовата равностойност на 7500 евро за
период от три данъчни години - 2010 г.- 2012 г.

30 МЛН. ЛВ. ОТ ПАРИТЕ
ЗА КЛЪСТЕРИ ОТИВАТ В ОБЩИНИТЕ

Българските играчки може да поскъпнат зара-
ди нови евроизисквания за безопасността им. Това
заяви Надя Попова, председател на Управителния
съвет на Браншовата асоциация на вносителите и
производителите на детски играчки, пред БТА.

Тези дни Министерството на икономика-
та, енергетиката и туризма предложи за пуб-
лично обсъждане промени в Наредбата за
съществените изисквания и оценяване съот-
ветствието на играчките, приета през 2010 г.
С новия документ се транспонира новата
европейска Директива 2012/7/ЕС от 2 март
2012 г., свързана с безопасността на дет-
ските играчки. С нея се променят гранич-
ните стойности на кадмий в играчките.

Кадмият е токсичен химичен елемент,
който прониква в дихателните пътища, ко-
жата и лигавицата. При хроничната инток-
сикация се натрупва в организма и води
до чернодробна или бъбречна недо-
статъчност. Има научни съобщения за теж-
ки поражения върху костите и интелекту-
алното развитие на детето.

Причините за промените в наредбата са

свързани с факта, че органите за надзор на паза-
ра в световен мащаб съобщават за констатирано
обезпокоително високо съдържание на кадмий в
детската бижутерия, в някои случаи нивото на този

метал достига до 90 на сто от общото тегло,
отбелязват от Министерството на икономи-
ката. Този химичен елемент се използва все
по-често в бои като заместител на оловото,
защото е по-евтин. Кадмият е от групата на
веществата, за които има миграционен ли-
мит, при всмукване, поглъщане или вдишва-

не веществото прониква в човеш-
кия организъм, напомнят от ми-
нистерството.

Новата наредба въвежда по-
рестриктивен режим по отноше-

ние използването на кадмия.
Стойностите на кадмия се намаля-
ват в зависимост от материята на

играчката. Новите гра-
нични стойности на ми-
грация на кадмий от иг-
рачките ще се прилагат
от 20 юли 2013 г.

идея беше фирмите от
даден бранш заедно с
научни организации и
университети да се обеди-
нят. Очакванията бяха наука
и бизнес заедно да внедря-
ват нови продукти и услуги,
като по този начин се
разширяват пазарните
позиции на даден бранш не
само у нас, но и в чужбина.
За пет години обаче бяха
създадени едва 14 клъстера
с помощта на европейските
средства, като по-голямата
част от тях през тази годи-
на. В публичното пространст-
во единственият, за който се
чува и реално може да се
каже, че развива някаква
дейност, е “Индустриален
клъстер Електромобили”.
Останалите клъстери нямат
широка публична дейност и

малко се знае за дейността
им. Само на шест клъстера
са изплатени средства за
започване на дейността.
Максималната стойност на
безвъзмездната помощ за
създаване на един клъстер
е 2 млн. лв. До момента
нито един проект не се е
възползвал от максималната
помощ. Проектите, които са
в ход, са на стойност от 190
хил. до 480 хил. лв. Тъй като
през годините бизнесът не
проявява голям интерес към
схемата, е намерена вратич-
ка, чрез която общините да
се включат в усвояването и
на тези европейски средст-
ва. Това може да стане чрез
регистриране на асоциация,
неправителствена организа-
ция или чрез сдружаване на
общински фирми.

Германската банка отказва
преговори за мотрисите Сименс

Близо 100 хил. лв. за
производителите на памук

Г
Просрочията по заемите на БДЖ са 41 милиона евро. БДЖ

успяват да изплатят около 1 милион на месец, което не е достатъчно,
каза Московски и допълни, че в момента преговаря по темата за-
едно със зам.-министъра на финансите Владислав Горанов. Почти
сме стигнали до вариант, в който да започне погасяване, което да
удовлетвори KfW, каза Московски.

“Германската банка KfW не желае да преговаря с Министерство-
то на транспорта, защото каквото и да говорим, то е свързано с
финансов ангажимент, за което ние нямаме мандат да преговаряме.
Затова решихме заедно с Министерството на финансите да започ-
нем преговорите. Имаме идея, предполагам ще се споразумеем
така, че да не се стигне до изземване на влакове”, каза Московски,
който каза още, че чака само министър Дянков да се прибере,

з а щ о т о
отсъства от
с т р а н а т а .
Поредното
предупреж-
дение на
KfW е, че ще
обяви 25 от
общо 50-те
з а к у п е н и
мотриси за
п р о д а ж б а
заради про-
срочените
плащания.

Играчките поскъпват заради нови
изисквания за безопасност
Играчките поскъпват заради нови
изисквания за безопасност
Играчките поскъпват заради нови
изисквания за безопасност
Играчките поскъпват заради нови
изисквания за безопасност
Играчките поскъпват заради нови
изисквания за безопасност
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гия, съобщи председателят на
Държавната комисия за енергий-
но и водно регулиране (ДКЕВР)
Ангел Семерджиев вчера след от-
критото заседание на комисията,
предаде БГНЕС.

Семерджиев отново отбеляза,
че временната такса за достъп до
мрежата, която регулаторът нало-
жи на ВЕИ производителите, ще
стане постоянна. Очаква се обаче,
след като се направят необходи-
мите разчети, нейният размер да
бъде намален.

Според шефа на ДКЕВР сред-
ствата, които се получават от так-
сата за достъп, трябва да могат да
се разпределят и към крайните по-
требители, за да могат те да по-
крият изключително голямата раз-
лика, която има в изплащането на
средствата за ВЕИ, които са много
повече от предвидените в ценова-
та рамка.

Семерджиев коментира и пре-
ференциалните цени, от които се
ползват производителите на ВЕИ.
Според него политиката за префе-
ренциални цени трябва да се раз-
пространява само върху присъеди-
нени и функциониращи в съответ-

Поне с 3% по-скъп ток
догодина заради ВЕИ
Такса „достъп” ще стане постоянна
за производителите на зелена енергия,
категоричен е Ангел Семерджиев

Според мен е прекалено рано да се правят
прогнози за цените на тока от първи юли
следващата година, коментира прогнозите на
шефа на ДКЕВР енергийният министър Делян
Добрев вчера, предаде БГНЕС.
Министърът е убеден, че България прекалено
рано изпълнява ангажиментите си към ЕК за
зелена енергия, които са с хоризонт 2020 г.
“Законът от 2008 година е казал, че ЕРП-тата
нямат право да отказват на всеки инвеститор
във ВЕИ-сектора, определил е преференциални
цени, които са много над инвестиционните
разходи и е създал среда, в която се появиха
инвеститори от целия свят. Ние ограничихме
тези проекти до максимална степен и се
случиха едва 5-10% от всички договори”,
отбеляза Добрев.
“ЕРП-тата и НЕК страдат от грешно направени
прогнози и трябва да се види, ако има грешка
в прогнозите, какво трябва да се предприеме.
Има регулатор, който трябва да вземе мерки,
ако сметне за необходимо”, коментира още той.
“Не знам дали ще има увеличение на тока,
това трябва да реши ДКЕВР, но със сигурност
мощностите, които са въведени в експлоата-
ция, са били планирани и узаконени по над-
лежния ред”, заяви от своя страна председа-
телят на Българската фотоволтаична асоциа-
ция Никола Газдов по повод прогнозите за
увеличение на тока от първи юли 2013.
“За да бъде въведена една фотоволтаична или
вятърна централа в експлоатация, се минават
процедури, които траят между 1 и 3 години и
е скандално да се твърди, че не се знае какво
се случва. На мен това ми се струва несериоз-
но”, допълни Газдов.

ДОБРЕВ: ПРЕКАЛЕНО
РАНО Е ДА СЕ ПРАВЯТ
ПРОГНОЗИ ЗА ЦЕНАТА

ствие със законите на държавата
ВЕИ. Има един текст, който дава
възможност при установяване на
нарушения от производители на
ВЕИ, в процеса на присъединява-
нето на дейността те да не се полз-
ват от преференциални цени, уточ-
ни Ангел Семерджиев. “Предвиж-
даме да лишаваме от право на
преференциална цена тези, които
са нарушили текста от закона. Тези,
които не са лицензирани, се про-
веряват от електроразпределител-
ните дружества, които са ги при-
съединили”, добави той.

“Към 1 юли, когато определях-
ме цените, ние се основавахме на
прогнозите за присъединяване на
ВЕИ-производители, които ни пре-
доставиха електроразпределител-
ните дружества. До момента с раз-
решение за експлоатация са само
89 мегавата. Оказа се, че електро-
разпределителните дружества са
присъединили съществено по-го-
лямо количество паркове към 1
юли и те са успели да влязат в
експлоатация с разрешение за
ползване. Повечето от тях - между
20 и 29 юни. Всички тези паркове,
които са успели да влязат според
закона, имат право на преферен-
циална цена”, коментира още
председателят на държавния ре-
гулатор.

Имаме едно от най-либерал-

ните законодателства за присъе-
диняване на ВЕИ-та към мрежата
и работата им в мрежата, смята
Семерджиев. Това доведе до бум
в присъединяването на фотовол-
таични централи през месеците
май-юни, каза той. По думите му
цялата ситуация се създаде от
това, че има некоректни произво-
дители на възобновяема енергия.
Те за съжаление хвърлят сянка и
върху коректните производители,
добави той.

Ц
ената на електроенерги-
ята ще се вдигне с поне
3-4 % от юли 2013, за-
ради увеличение на до-
бавката за зелена енер-

Три дружества подадоха документация за съответствие с
предварителните квалификационни изисквания в конкурса за
продажбата на “ВМЗ” ЕАД, Сопот, съобщиха от АПСК. Фирмите
са “Сейдж консултантс” АД, София, “Емко” ЕООД-София и “Дуна-
рит” АД-Русе. Държавата продава 118 000 000 акции, представ-
ляващи 100 процента от капитала на дружеството.

Агенцията за приватизация
и следприватизационен кон-
трол (АПСК) ще предложи ак-
ции от 20 дружества за про-
дажба на 29-ия централизиран
публичен търг, който ще се
състои на “Българска фондова
борса-София” АД. Това съоб-
щиха от пресцентъра на АПСК.
Държавата продава 34,95 на
сто от акциите на “Борса-Ста-
ра Загора” АД; 0,29 на сто от
“Химимпорт” АД; 8,001 на сто

сечена в складовете на Българ-
ския червен кръст (БЧК) в Пле-
вен и Добрич, съобщиха от
Българската агенция по безо-
пасност на храните (БАБХ). Па-
кетите с червивия боб са доста-
вени по линия на програмата
“Благотворителност” към ЕС.
Нито един пакет с развалената
храна не е достигнал до бедни-
те, казаха от БАБХ. Развалени-
ят боб е доставен от страна
член на ЕС, но е бил пакети-
ран от българска фирма-достав-
чик “Фантастика-95”, избрана

Индексът на цените на производител на
вътрешния пазар през септември е с 0,3% над
равнището от предходния месец, съобщиха от
НСИ. Увеличение е регистрирано в преработ-
ващата промишленост - с 0,8%, докато намале-
ние е отчетено в добиваната промишленост - с
1,9%, и при производството и разпределението
на електрическа и топлоенергия и газ - с 0,2%.

В преработващата промишленост по-значи-
телно увеличение на цените спрямо предход-
ния месец се наблюдава при производството
на хранителни продукти - с 2,0%, обработката
на кожи, производството на изделия от обрабо-
тени кожи без косъм - с 1,9%, и при печатната
дейност и възпроизвеждането на записани но-
сители - с 1,4%.

Индексът на цените на производител през

ДЪРЖАВАТА ПРЕДЛАГА
ПРЕЗ БОРСАТА АКЦИИ
ОТ 20 ДРУЖЕСТВА

от “Кочо Честеменски” АД,
Пловдив; 41,29 процента от
кипатала на “Хентш” АД, Со-
фия и 29 процента от акциите
на “Лесопласт” АД. Петнайсет
от дружествата ще се предла-
гат срещу непарични платеж-
ни средства, а пет - срещу
лева. Началната дата на пред-
лагането на пакетите от акции
на централизирания публичен
търг е 7 ноември, а крайната -
21 ноември.

Предстои Агенцията за приватизация и следприватизацио-
нен контрол да се запознае с подадените документи, след което
ще издаде сертификат за регистрация на участниците, които
отговарят на условията на конкурса. Те ще имат право да пода-
дат обвързващи оферти.

Преди седмица министър на икономиката Делян Добрев каза,
че се надява дружеството да бъде продадено до края на ноем-
ври. Сделката по продажбата, както и приключването на един
от договорите му са варианти за осигуряването на пари за пла-
щанията към персонала на ВМЗ Сопот. Забавените заплати на
работниците от комбината възлизат на 1,38 млн. лева.

Глобяват фирма заради боб
за бедни с червеи

при обществена поръчка от
държавен фонд “Земеделие”.

“Недопустимо е толкова
голямо количество развалена
храна. В момента проверяваме
и другите складове на БЧК”,
каза Йордан Войнов, директор
на Агенцията по безопасност
на храните. От БЧК са изнена-
дани от откритите количества
негодни храни. Обясниха, че
отговорност трябва да бъде
потърсена от фирмите достав-
чици на хранителните продук-
ти. Вторият транш на програ-
мата се бави заради липса на
всички количества пакети, ко-
ито трябва да стигнат до хора-
та в нужда, уточниха от БЧК.

Опозицията обвини ДФ “Зе-
меделие”, че е избрал достав-
чиците на храните при съмни-
телна процедура. Причината е,
че повечето позиции по обещ-
ствената поръчка са спечеле-
ни от една и съща фирма на
цени по-високи от тези в мага-
зинната мрежа.

Фирмата-доставчик на чер-
вивия фасул ще бъде санкцио-
нирана, каза пред БНР дирек-
торът на Фонд “Земеделие”
Румен Порожанов вчера.

Целият договор за достав-
ка на боб е 3020 тона. Поро-
жанов обясни, че ще иска и
замяна за сметка на доставчи-
ка на тези количества.

БББББ
лизо 50 тона боб за
бедните се оказа пълен
с червеи и паразити.
Негодната храна е за-

Цените на производител се повишават

България планира да пус-
не малка част от парниковите
си квоти в ранни търгове на
стартиращата от 1 януари 2013
г. трета фаза на Европейската
схема за търговия с емисии на
парникови газове (ЕСТЕ),
съобщиха от Министерството
на околната среда и водите в
понеделник. От 2013 г. се про-

септември 2012 г. нараства с 6,6% в сравнение
със същия месец на 2011 г. Увеличение е отче-
тено в преработващата промишленост - с 5,8%,
и при производството и разпределението на
електрическа и топлоенергия и газ - с 10,5%,
докато в добивната промишленост е регистри-
рано намаление от 3,3%.

Увеличение на цените в преработващата
промишленост спрямо септември 2011 г. е от-
четено при: производството на тютюневи изде-
лия - с 8,0%; на хранителни продукти - с 6,7%;
на текстил и изделия от текстил, без облекло -
с 5,6%; на химични продукти - с 5,4%; на напит-
ки - с 5,3%. Общият индекс на цените на про-
изводител през септември 2012 г. нараства с
0,9% спрямо предходния месец и с 5,4% в срав-
нение със същия месец на 2011 г.

ПУСКАМЕ ЧАСТ ОТ ПАРНИКОВИТЕ СИ КВОТИ
НА ЕВРОПЕЙСКИ ТЪРГОВЕ

меня механизмът за ползване
на парниковите квоти и вече
големите горивни инсталации
и авиационните оператори,
които участват в схемата, ще
трябва да закупуват все по-го-
лямо количество от правата за
замърсяване на въздуха с
въглеродни газове на търг.

България заедно с още 23

държави членки ще предлага
квотите си на общоевропейска-
та тръжна платформа (нацио-
нални тръжни платформи имат
само Германия, Великобрита-
ния и Полша). Страната ни
може да пусне 3,277 млн. еди-
ници на ранните търгове, кои-
то ще тръгнат през ноември
тази година.

Три фирми искат
да купят ВМЗ
Три фирми искат
да купят ВМЗ
Три фирми искат
да купят ВМЗ
Три фирми искат
да купят ВМЗ
Три фирми искат
да купят ВМЗ
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ята не проявява милост и
продължава смъртоносния
си рейд на територията на
САЩ. Към настоящия момент
улиците на ю Йорк са
изпълнени с вода, а акули
плуват спокойно между сгра-
дите. Отговорните за безо-
пасността на гражданите
служители работят за зала-
вянето на хищниците, но ни-
кой не е защитен от евенту-
ално кърваво нападение.

Американският президент
Барак Обама обяви бедстве-
но положение в Ню Йорк и
Лонг Айлънд. По този начин
ще бъдат отпуснати феде-
рални средства за хората в
райони, които бяха засегна-
ти от Санди - Бронкс, Кингс,
Насау, Ричмънд, Ню Йорк,
Съфолк и Куинс, предаде
радио “Гласът на Америка”.

“Ураганът Санди е най-
лошата катастрофа в истори-
ята на транспортната систе-
ма на Ню Йорк”, заяви шефът

Членството в
Европейския съюз и
НАТО са най-доброто,
за да се гарантира
стабилността на
Босна. Това заяви
американският
държавен секретар
Хилари Клинтън, която
е на посещение в
Сараево

Френският премиер Жан-Марк Еро заяви, че правителството може да
обмисли възможността да се откаже от 35-часовата работна седмица. “Защо
не? Това не е табу”, заяви Еро пред вестник “Паризиен”, като посочи, че не
е против да бъде въведена 39-часова работна седмица във Франция. “Това,
което ме безпокои, е, че Франция се забавя и ние трябва да възстановим
машината на пълен ход”, заяви френският премиер.

Критиците посочват, че 35-часовата работна седмица, въведена при уп-
равлението на бившия социалистически премиер Лионел Жоспен през 2000
г., е основна пречка пред усилията на Франция да подобри икономическото
си представяне. Повечето граждани на страната все още подкрепят закона.

Кристиан Вигенин е на посеще-
ние в Сърбия и Косово като ръково-
дител на шестчленна делегация на
Комисията по външни работи в Евро-
пейския парламент.

В Белград евродепутатите прове-
доха срещи със сръбския премиер
Ивица Дачич, както и с други пред-
ставители на правителството. Вигенин
подчерта значението от изграждане-
то на компетентна администрация за
управление на европейските фондо-
ве. Той се ангажира в следващия про-

Санди порази САЩ
Заради опустошителната супербуря президентът Обама
обяви бедствено положение в Ню Йорк и Лонг Айлънд

Тони Блеър заяви, че Европейският
съюз се нуждае от пряко избран прези-
дент и предупреди, че дълбоките полити-
чески разногласия между страните могат
да доведат до разпадането на блока, пише
“Дейли Телеграф”. Бившият британски пре-
миер заяви, че ЕС има нужда от силен
лидер, който да се ползва с одобрението
на хората, като някои наблюдатели интер-
претираха това изявление като заявка от
негова страна за ръководния пост.

Блеър също така предупреди, че дълбо-
ките политически различия между Велико-
британия и водещите страни в еврозоната
могат да доведат до разрив. “В резултат на
тази европейска криза може да възникне
възможност най-накрая да се постигне мо-
дел за европейска интеграция, който да е
стабилен”, подчерта Тони Блеър и допълни,
че общоевропейските избори за президент
биха били най-директният начин за учас-
тието на обществеността.

Милионите жители на Европа могат да
се чувстват “отчуждени”, ако нямат възмож-
ност директно да изберат кой ще ги управ-
лява, коментира бившият премиер.

на “Метрополитън Транспор-
тейшън Оторити” Джоузеф
Лота. “Нюйоркското метро е
на 108 години, но никога не
се е сблъсквало с толкова
опустошително бедствие
като това”, добави Лота.

9000 полета бяха отмене-
ни в САЩ заради урагана.
Най-силно засегнати са ле-
тището в щата Филаделфия,
нюйоркското летище “Ла
Гардия” и летището в щата
Ню Джърси - в Ню Арк, пре-
даде ИТАР-ТАСС. Сложна е
обстановката и на западно-
то крайбрежие, където в ле-
тищата в Лос Анджелис и
Сан Франциско очакват раз-
решение за излитане пове-
че от 350 самолета.

По последни данни 17
души са загинали на терито-
рията на САЩ в резултат на
преминаването на урагана.
Един човек е загинал в Ка-
нада. Стихията предизвика
поройни дъждове по улици-
те на Атлантик сити. В Ман-
хатън бе регистрирано ре-
кордно вълнение, което до-
веде до наводняването на
подстанция и до повсемест-

но спиране на електроза-
хранването.

До момента в резултат на
бурята е спряно електриче-
ството на най-малко 5,7 млн.
души в източната част на
САЩ. Без ток е и универси-
тетската болница в Ню Йорк,
което е принудило властите
да преместят пациентите в
други лечебни заведения,
където все още има елект-
розахранване. В мегаполи-
са са избухнали и няколко
пожара от прекъснати елек-
тропроводи.

По-рано Националната
метеорологична служба пре-
дупреди, че в близките дни
може да се очаква най-сил-
ното наводнение за послед-
ните 16 години.

В една от най-старите
атомни електроцентрали в
САЩ се наложи въвеждане-
то на режим на “особена си-
туация”, съобщи федерална-
та комисия по ядрено регу-
лиране. Под заплаха от на-
водняване се оказа атомни-
ят реактор “Ойстер Крийк” в
щата Ню Джърси. Първона-
чално там бе обявен режим

на “необичайно събитие” -
най-ниското ниво по приета-
та в американските АЕЦ ска-
ла за опасност. Два часа по-
късно се наложи повишава-
нето на нивото до второ от
общо четири равнища.

Ураганът промени и пла-
новете на кандидат-прези-
дентите в последните дни на
предизборната кампания.
Барак Обама отмени плани-
раното пътуване във Флори-
да. Вместо него затам зами-
нава Бил Клинтън. Канди-
датът на Републиканската
партия Мит Ромни също от-
мени няколко предизборни
митинга.

Припомняме, че източно-
то крайбрежие на САЩ вече
е минавало през нещо по-
добно на това, което му при-
чини ураганът Санди. Нари-
чан още “Янки клипър” и
“Лонг Айлънд експрес”, ура-
ганът от категория 3 връхли-
та Лонг Айлънд на 21 сеп-
тември 1938 г. Броят на заги-
налите надхвърля 700, а
огромната разруха е видима
чак до началото на 50-те
години.

ВИГЕНИН: ЩЕ ОЦЕНЯВАМЕ
НАПРЕДЪКА НА СЪРБИЯ ПО ДЕЛАТА
НА УПРАВЛЯВАЩИТЕ

Блеър: ЕС се
нуждае от пряко
избран президент

Франция може да премахне
35-часовата работна седмица

грамен период средствата да бъдат
по-лесно достъпни, а процеса по ус-
вояването им по-лесен за управление.

Евродепутатите изразиха задовол-
ство, че от стоте дни от стъпване в
длъжност новото правителство на
Сърбия е доказало с конкретни дейст-
вия своя ангажимент да продължи ев-
ропейската интеграция на страната.

По-късно делегацията замина за
Косово, където са предвидени срещи с
висши представители на политическия
и обществения елит на страната.

В
ъпреки че силата
на Санди отслаб-
на и той вече не е
ураган, а тропиче-
ски циклон, стихи-

Повече от 25 души загинаха при
катастрофа между камион и

минибус в Пакистан, където доста
често стават пътни произшествия
поради безразсъдно шофиране, лошо

поддържани превозни средства и
разбити пътища

Добри вести
за Испания

Рецесията в Испания
продължи и през третото триме-
сечие, но не с толкова голям спад
- от 0,3% на БВП спрямо 0,4% в
предишното тримесечие, сочат
неокончателни официални данни.
Това обаче е петото поредно
тримесечие на спад на испанска-
та икономика, която в края на
миналата година се върна към
рецесия, по-малко от две години
след като излезе от нея.

В Германия
подготвят учители
по ислям

В Оснабрюк откриват инсти-
тут по ислямска теология. Нови-
ят учебен център е създаден в
университета на града и ще си
сътрудничи с този в Мюнстер,
които съвместно представляват
най-големият институт по изу-
чаване на исляма в Германия.
През тази година обучението си
ще започнат 47 студенти.

Съмнения около
смъртта на Качински

Останки от взривните веще-
ства тротил и нитроглицерин
бяха открити от полски експер-
ти на мястото на катастрофа-
та на самолета на полския пре-
зидент Лех Качински близо до
Смоленск, съобщава в “Жечпос-
полита”. Тестовете при повтор-
ната експертиза са показали
следи от взривни вещества на
30 от седалките в самолета в
близост до крилата, както и на
земята сред отломките.

Афганистан
се готви за избори

Президентските избори в Аф-
ганистан ще се проведат на 5
април 2014 г. Настоящият държа-
вен глава Хамид Карзай, чието
преизбиране през 2009 г. бе беля-
зано от множество обвинения за
измами, няма да вземе участие в
предстоящите избори, тъй като
по конституция няма право да
заема президентския пост пове-
че от два мандата. Провеждане-
то на следващите избори е реша-
ващо за стабилността в Афгани-
стан след изтеглянето на НАТО.

Боливийски водещ
запален в ефир

Четирима маскирани мъже на-
хлули в радиостудио на станци-
ята Radio Popular в град Якуиба,
Боливия, и след като залели със
запалителна течност водещия
Фернандо Видал, го запалили в
ефир, съобщава Би Би Си. По
време на нападението Видал е
излъчвал собствен репортаж за
контрабандата в граничните
райони на Боливия.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС
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Фьодор ЛУКЯНОВ,
главен редактор
на сп. “Русия в
глобалната политика”

“Как смятате, инци-
дентът със сирийския са-
молет няма ли да повли-
яе върху руско-турските
отношения?” - разтрево-
жено попита колега от
голям университет, с кой-
то наскоро се оказахме
един до друг по време на
международна конфе-
ренция в Истанбул. -
Съвсем не ми се иска да
стане така, те са толкова
важни за нас...”

Не ми оставаше нищо
друго, освен да отговоря,
че ако Анкара сама не
раздухва тази история,
Москва едва ли ще иска
да го направи. Профе-
сорът със съмнение по-
клати глава - доста тур-
ски интелектуалци не
одобряват курса на пра-
вителството, който вмес-
то “нулеви проблеми със
съседите”, обещан преди
няколко години от идео-
лога на външната поли-
тика Ахмед Давутоглу,
донесе рязко изостряне
по целия периметър. До
последно време Русия
беше едва ли не единст-
веното изключение.

От началото на ХХI век
връзките на Русия и Тур-
ция бяха във възход. И не
става въпрос само за ма-
щабните енергийни про-
екти (въпреки че партнь-
орството на най-големия
доставчик и най-важната
транзитна държава из-
глежда съвсем естестве-
но), както и не само в по-
тенциала на взаимните

Ще запазят ли Москва и Анкара добрите си връзки?
пазари и инвестиции. Ру-
сия и Турция, въпреки
продължителната история
на войни, ги обединява
едно сходство. Двете
страни, които в продълже-
ния на столетия са били
участници в европейската
история и политика, нико-
га не са попадали в ядро-
то й, заставали са на дис-
танция от онези, които са
се смятали за “истинска-
та” Европа. Това е актуал-
но и днес - Европейският
съюз държи на дистанция
и Москва, и Анкара, въпре-
ки че имаше време, кога-
то двете страни се стремя-
ха (по различен начин)
институционално да се
влеят в Европа. Днес и в
Русия, и в Турция рязко се
засили евроскептицизмът
и желанието да се дока-
же на Стария свят колко е
грешал в своето прене-
брежение.

Доскоро двете страни
успяваха да отделят ост-
рите противоречия по
сирийския въпрос от ос-
новния масив на отноше-
нията. Инцидентът със
самолета от Москва, кой-
то турските ВВС принуди-
ха да се приземи, за-
плашва да стане онзи
момент, след който ще-
тите ще бъдат неизбеж-
ни. Според данни на гер-
манското сп. “Шпигел”
информацията за стоката
от Русия, която стана
повод за действията на
турските власти, е била
предадена на Анкара от
американското разузна-
ване. Някои коментатори
откриха в това хитър
план - да се създаде си-
туация, при която “биз-

несът, както обикновено”
между Русия и Турция да
бъде невъзможен. Ва-
шингтон отдавна не е
възхитен от това как Тур-
ция, до неотдавна
свръхлоялна членка на
НАТО, се опитва да раз-
вива собствен активност
на всички страни, в това
число опитвайки се да
изгради особени отноше-
ния с Русия.

Въпросът защо граж-
дански самолет е превоз-
вал във воюваща страна
оборудване най-малкото
с двойно предназначе-
ние, трябва да намери
отговор, за да се избег-
нат каквито и да било
безконтролни действия
към самите руски власти.
Дори и формално нищо
да не е нарушено, тъй
като, както справедливо
отбелязва външното ни
министерство, всяко ем-
барго срещу Сирия няма
международноправно ос-
нование. Колкото до дей-
ствията на Анкара, рязка-
та й активизация, включи-
телно прихващането на
самолета, е свързана с
това, че Турция прекале-
но силно се обвърза със
сирийския случай. При
това резултатите съвсем
не са такива, на каквито
се надяваха в Анкара.

Турските стратези, ко-
ито даваха препоръки на
Ердоган, сгрешиха при
оценката на перспективи-
те на режима на Башар
Асад - той се оказа по-
стабилен, отколкото
предполагаха. Не успя
опитът бързо да се смени
властта в Дамаск, а
продължителният патов

конфликт с постепенна
загуба на управляемост-
та води до увеличаване
на нестабилността и, кое-
то особено тревожи Тур-
ция, до увеличаване на
влиянието в кюрдските
райони на Сирия на Ра-
ботническата партия на
Кюрдистан - най-големи-
ят враг на турските влас-
ти от десетилетия. При
това, както показва про-
учване на общественото
мнение, по-голямата част
от жителите на Турция не
подкрепят идеята за опе-
рация в Сирия. Да се
отстъпва сега обаче, оз-
начава загуба на пре-
стиж, което силни попу-
листки лидери като Ердо-
ган се стремят да избег-
нат по всякакъв начин.

Русия и Турция по
съвършено различен на-
чин виждат причините и
последиците от конфлик-
та в Сирия и тук компро-
мис няма да има. При
цялата важност на сирий-
ската криза за положе-
нието в Близкия и Сред-
ния изток, а и за глобал-
ния политически сцена-
рий, той няма да
продължава вечно. И
пред ръководствата на
двете държави сега има
една задача: да не се
допусне сегашните раз-
ногласия да хвърлят сян-
ка на по-нататъшното
взаимодействие. Интере-
сите на Русия и Турция
никога няма да съвпадат
напълно - прекалено са
големи амбициите на
двете държави с импер-
ски традиции в минало-
то, а сферите на непо-
средственото влияние се

пресичат. В новата све-
товна ситуация обаче,
когато предишният кон-
фронтационен ред вече е
минало, нараства ролята
на регионалните държа-
ви, а страните със сред-
ни мащаби често влияят
повече върху хода на
събитията, отколкото ги-
гантите. И енергичните
държави, които имат са-
мостоятелна външна по-
литика (а те съвсем не са
толкова много), имат
нужда от координиране

на действията.
Качественото подоб-

ряване на руско-турските
отношения е един от най-
радващите резултати,
които успяхме да постиг-
нем след края на студе-
ната война. Турция е ди-
намично развиваща се
страна, която ще остане
ключов играч. И запазва-
нето на конструктивни
контакти с нея трябва да
е приоритет за Москва,
въпреки политическата
конюнктура.

пресслужбата на премиера на страна-
та Андонис Самарас, цитирани от РИА
Новости.

Отсега нататък всички бюджетни
разходи ще бъдат контролирани на
тримесечна основа, а за всеки прераз-
ход на средства ще бъде докладвано
на контролни органи. Всички министер-
ства и държавни организации ще се
отчитат доколко се вместват в плани-
рания бюджет.

“Всеки преразход ще се прояви
незабавно и въпросът ще бъде решен
навреме от министерството, което го е
допуснало. По този начин на правител-
ството няма да се налага да извършва
“плоско” съкращаване на разходите
навсякъде”, се посочва в съобщението,
като се визира съкращаване на разхо-
дите в еднаква степен за всички
държавни ведомства.

От правителството подчертават спе-
циално, че контролът ще бъде “изклю-
чително от гръцка страна” и към него
няма да имат никакво отношение пред-
ставители на тройката международни
кредитори в лицето на Европейския

Атина създаде
механизъм
за бюджетен
контрол
При преразход въпросът ще бъде решаван
от съответното министерство

съюз, Международния валутен фонд и
Европейската централна банка.

През ноември в гръцкия парламент
предстои да бъдат гласувани нови мер-
ки на строги икономии и повишаване на
данъците, които трябва да подобрят
състоянието на държавния бюджет с 13,9
млрд. евро през следващите две години
както чрез спестяване на разходи, така
и чрез и увеличаване на приходите.

Междувременно министър-предсе-
дателят Андонис Самарас заяви, че
Гърция е приключила продължаващи-
те почти четири месеца преговори с
кредиторите от Европейския съюз и
Международния валутен фонд за мер-
ките за икономии. Направихме всичко,
което беше възможно, допълни той. Ако
това споразумение бъде одобрено, а
бюджетът бъде приет, Гърция ще оста-
не в еврозоната и ще излезе от криза-
та, надява се Самарас.

В замяна на предприетите мерки
страната очаква да получи поредния
транш от кредиторите си на стойност
31,5 млрд. евро, който е част от втория
спасителен пакет за страната от общо
130 млрд. евро. Без получаването на
средствата страната може да изпадне
в неплатежоспособност още през след-
ващия месец.

Г
ърция създаде механизъм за бю-
джетен контрол, който няма да й
позволява да изразходва средст-
ва над наличните, съобщиха от

В Южна Корея избухнаха остри сблъсъци между полицията и
протестиращи фермери, които са против обсъжданото предложение за

свободна търговия между Южна Корея и Китай

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Интервю
Лили Иванова:

Нищо не се получава
даром в живота
Славата е подвеждаща. Какво ще отнеме или даде тя, зависи от характера на човека, убедена е
примата на българската естрада, до чийто концерт в зала „Арена Армеец” остават броени дни

Надежда УШЕВА

оворят за нея, наричат я с големи имена. Тя
обаче си остава Лили Иванова и всеки ден
доказва името си. За нея антрактът е непозна-
та дума, любовта е безкрайност, а гласът й -
божий инструмент... Това са думи от официал-
ния уеб сайт на певицата, за която, каквото и
да се напише, ще прозвучи някак си недо-
статъчно, неточно или не на мястото си.
Защото не думите, а песните казват повече за
нея. Музиката й, която достига до хората.
Лили Иванова е първият български изпълнител,
който ще изнесе самостоятелен концерт в
зала “Арена Армеец” в София. Концертът й - на
22 ноември от 20 ч., безспорно е едно от най-
дългоочакваните музикални събития за тази
година у нас. Този път на сцената с певицата и
добре познатото трио - Огнян Енев (тромпет и
саксофон), Бисер Иванов (китари) и Орлин
Цветанов (цигулка), ще излязат музикантите
Живко Петров (пиано), Стоян Янкулов-Стунджи
(ударни), Веселин Веселинов-Еко (бас), Милен
Кукошаров (кийборд), Ангел Дюлгеров (китари),
Калин Вельов (перкусии), Михаил Йосифов
(тромпет), Димитър Льолев (саксофон), Алек-
сандър Славчев (вокали), Елена Кокорска (вока-
ли), както и специалнa щрайх формация с кон-
цертмайстор Пламен Жеков. Кръстник на
“Grand LI Orchestra” е цигуларят Васко Василев.
Билети за концерта се продават в мрежата на
Ивентим.бг.
Лили Иванова е родена на 24.04.1939 г. в Ку-
брат. Има 35 издадени дългосвирещи албума.
Синглите, излезли в България, са 29. Излизат
нейни плочи и в Румъния, Турция, Германия,
Испания. За годините на своята кариера Ивано-
ва е направила над 11 хил. концерта, като
повечето от тях са преди 1989 г. Първите й
хонорари за участия са в размер на 8 лв. Алек-
сандър Йосифов, директор на “Балкантон”, за
периода 1968-1986 г. казва: “Когато станах
директор, при капацитет 3 милиона и 600
хиляди плочи за Лили Иванова тиражът за
Съветския съюз беше над 1 милион. В България
пускахме тиражи от 250-300 хиляди”.

 Остава по-малко от
месец до големия ви кон-
церт в зала “Арена Арме-
ец”, с какви чувства очак-
вате и се подготвяте за
събитието?

- Чувствам едновремен-
но нетърпение и вълнение.

 С какво този кон-
церт е по-различен и ва-
жен за вас?

- Всеки концерт е раз-
личен и важен. Този е раз-
личен като мащаб, състав
на музикантите, аранжи-
ментите на песните. Искам
да поясня, че не е юбилеен
концерт. И както сте забе-
лязали, аз не съм привър-
женик на юбилейни концер-
ти и няма да включва други
изпълнители, а ще бъде
просто концерт на Лили
Иванова.

 Как се организира
мащабен музикален про-
ект в България? Може ли
той да бъде осъществен
без добър екип и спонсори
например?

- Категорично не. Аз не
бих посмяла да помисля за
зала с такъв мащаб, ако не
беше дошла поканата от
верига магазини “Фантасти-
ко” в лицето на господин
Валери Николов, за когото
мога да кажа само, че е
истински меценат. Отноше-
нието му към мен и екипа
ни дава спокойствието и
свободата всеки да работи
без притеснения и да даде
най-доброто от себе си.
Чувствам тази подкрепа и

като уважение към моята
публика, пред която се пре-
кланям, и без която какъвто
и да било концерт не може
да бъде реализиран.

 Как подбирате ре-
пертоара си за сцената?
Как решавате коя песен
да изпеете при толкова
богато творчество?

- Както винаги, разчитам
на чувството си.

 Имате ли ритуал или
нещо по-специално, което
правите, в деня преди изя-
вата?

- Няма ритуали. Това,
което спазвам винаги, е да
бъда гладна преди кон-
церт.

 Какво мислите за
т. нар. забранени песни,
които вече нямате право
да пеете?

- Винаги гледам напред.
Има достатъчно нови пред-
ложения.

 Лили Иванова води ли
“война” с композиторите?

- Който си има проблем,
да си го решава.

 Бихте ли предали
опита си чрез майсторски
клас, да речем, или чрез
някаква друга форма на
обучение?

- Не смятам, че съм до-
стигнала до това ниво.

 Следите ли новини-
те?

- Новините са единстве-
ното, което гледам, когато
имам време.

 Смятате ли, че уп-
равляващите подпомагат
българското изкуство?
Как се управлява според
вас културата ни в момен-
та?

- Развитието на изкуст-

разбрахте, че сте извест-
на и няма връщане назад?

- Когато започвах своя-
та кариера и дойдох от
Кубрат в София, знаех за
какво идвам и дали мога да
го постигна.

 Какво ви дава и от-
нема славата?

- Славата е подвеждаща.
Нищо не се получава даром
в този живот, така че какво
ще отнеме или даде слава-
та зависи от характера на
човека, за когото се отнася.

 Съжалявате ли за
нещо?

- Не.
 Казвате, че не спи-

рате да мечтаете, с как-
во са свързани мечтите
ви?

- Мечтите ми са в рам-
ките на реалното. Искам
щастлива публика.

 А страховете ви?
- От Бог.

 Вярвате ли в съдба-
та, в предопределеност-
та на нещата или, напро-
тив, всичко, което ни се
случва, зависи от нас, хо-
рата?

- Нищо не зависи само
от нас. Ние сме зависими
един от друг.

 Склонна ли сте да
простите обида или
постъпка, ако ви се изви-
нят?

- Да, когато лъжата ста-
не истина, публично.

 Разкажете малко по-
вече за новия си албум,
който излиза в самия ден
на концерта?

- Музиката не може да
се разказва, тя трябва да
се чуе.

 Кой е най-милият по-
дарък, който сте получа-
вали от почитатели досе-
га?

- Не мога да ги степену-
вам. Всички подаръци са
ценни.

 Какви са посланията
на песните ви, които бих-
те искали да стигнат до
публиката?

- Вярвам, че всеки чо-
век може да си избере текст
или послание, което да от-
несе към себе си.

 Следващото предиз-
викателство, с което ще
се захванете?

- Като го измисля, ще ви
съобщя.

 Когато Лили е на 8, семейството събира
пари и й купува първия акордеон.

 Тя е в четвърти клас, когато проявява
интерес към пианото и взима няколко
урока. Пее и в училищния хор.

 1952 г. в Русе печели златен медал на
републиканското първенство по художест-
вена гимнастика.

 1956 г. учи в Медицинския колеж във
Варна.

 1959 г. започва работа в болница в
Кубрат. Междувременно пее в читалищния
хор. За две седмици пее в цигански ор-
кестър и решава да потърси професионално
развитие в София.

 1962 г. е включена в концерта на Вили
Казасян и състава му “Студио В” в зала
“България”.

 1963 г. Йосиф Цанков композира първата
й песен “Събота вечер”, която става хит.

 Прави успешно турне в Румъния и запис-
ва плоча с 8 парчета “Lili Ivanova - Recital”.
Забелязана е и от “Балкантон”, където се
запознава с пианиста Иван Пеев.

 1966 г. в Братислава печели първия си
международен конкурс с 3 награди “Златен

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:
ключ” за най-добър изпълнител, мелодия и
текст. Харесва се на международната
публика и я канят да пее в Будапеща.

 1967 г. “Балкантон” издава втората плоча
на Лили Иванова - “Уличката малка”. След-
ва турне в Куба.

 1969 г. излиза албумът й “Камино”.
Печели наградата “Трофея на МИДЕМ” за
над 1 млн. продадени копия.

 1970 г. печели наградата “Златна плоча”
на фестивал в Атина. Снима филм с 12
песни в Лисабон. Изнася концерт в Рио де
Жанейро. Има участия в Япония и в Турция.

 1974 г. направен е първият биографичен
филм за нея - “Аз съм Лили”.

 1984-1991 г. пее предимно в Германия,
има над 1600 участия в ГДР.

 2006-2009 г. излизат две нейни
биографии - “Просто Лили” и “Лили.
Един живот, една съдба...”. Не признава
нито една от тях.

 9.01.2009 г. изнася концерт в зала “Олим-
пия” в Париж.

 2009 г. излиза биографичната книга за
Лили Иванова “Истината” под редакцията
на Мартин Карбовски.

вото и културата изисква да
бъдат подпомагани сериоз-
но. Тук това никога не се е
случвало така, както тряб-
ва. Управляващите трябва
да създадат структура, пра-
вила и среда, в която хора-
та с възможности да могат
да подкрепят хората на из-
куството.

 Ако управляващите
можеха да чуят гласа ви,
какво бихте им казали?

- От 20 години повдигам
темата за защита на лич-
ността и тя да се превърне

в закон, а не само тема за
коментар от време на вре-
ме. За съжаление, никой не
ме чува.

 Говорят за вас със
суперлативи - “Примата
на българската естрада”,
“Мега звездата Лили Ива-
нова” и пр. Как гледате на
тези определения?

- Когато тези определе-
ния са дадени от почитате-
лите ми, са приятни и есте-
ствени, но не съм си позво-
лявала сама да се кича с тях.

 Кога за първи път
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Общество
31

Датата

Токов удар
с джуфка

От мухата � слон

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ЧЕРНО МОРЕ. На
тази дата през 1996
г. е подписан Стра-
тегическият план за
действие за възста-
новяване и опазва-
не на Черно море.
Документът очерта-
ва рамката на
с ъ т р у д н и ч е с т в о
между черномор-
ските дър-жави по отношение състоянието и
бъдещето на Черно море и региона.

1517 - МАРТИН ЛУТЕР ЗАКОВАВА СПИСЪ-
КА С ТЕЗИСИТЕ СИ. Немският духовник и

теолог, който поста-
вя началото и е
духовен баща на
протестантската
Реформация, е
енергичен опонент
на възгледа, че ос-
вобождаването от
божието наказание
за греховете може
да бъде откупено с
пари. Лутер се про-
тивопоставя на
продавача на ин-
дулгенции Йохан
Тецел със своите
“95 тезиса”, които
заковава на врата-
та на църквата във
Витенберг. Отказът
му да се отрече от тях по искане на папа Лъв X
през 1520 г. и на император Карл V по време на
Вормската диета през 1521 г. довежда до него-
вото отлъчване от папата и до обявяването му
извън закона от императора.

1816 - РАЖДА СЕ ФИЛО РЕМИНГТЪН, АМЕ-
РИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1889

Г.). Въвежда производството на
шевни и пишещи машини. Баща
му е Елифалет Ремингтън, конст-
руктор на пушката “Ремингтън”
и собственик на оръжейната
фирма на неговото име.

1898 - РАЖДА СЕ АЛФРЕД СОВИ, ФРЕНСКИ
СОЦИОЛОГ (УМИРА 1990 Г.). Остава в исто-

рията като чо-
века, въвел
термина “Трети
свят” (Tiers
Monde) в икономи-
ческата историогра-
фия. Терминът е пуб-
ликуван на 14 август
1952 г. във френското сп. “L’Observateur”. Сови
го употребява, когато говори за бившите коло-
нии, придобили независимост в резултат на раз-
падането на колониалната система. През 1956 г.
терминът придобива гражданственост. По-късно
Третият свят става синоним за страните, които не
са свързани нито със Запада, нито със съвет-
ския блок по време на студената война.

1930 - ВЪВ ВАРНА СЕ РАЖДА СОТИР МАЙ-
НОЛОВСКИ, АКТЬОР (УМИРА 2007 Г.). Твор-

ческият му път започ-
ва в Драматичен те-
атър - Добрич, про-
дължава в Сатиричния
театър, Театър “Сълза и
смях”, Театър 199 и
Младежкия театър. По-
следните години преди
пенсионирането си е
директор на Младежкия театър. Играе във фил-
мите “Цар и генерал”, “Мъже в командировка”,
“Вик за помощ”, “Закъсняло пълнолуние”.

1989 - УМИРА ГЕОРГИ ПАРЦАЛЕВ, АКТЬОР
(Р. 1925 Г.). През

1950 г. завършва
медицина в СУ “Св.
Климент Охридски”.
Артист е в Държав-
ния сатиричен театър
от създаването му
през 1957 г. Комеди-
ята е истинското му
амплоа. Незабрави-
ми са ролите му на
Осип (“Ревизор” от
Гогол), Вражалец (“Вражалец” от Ст. Л. Костов),
Хаджи Смион (“Чичовци” от И. Вазов) и др. В
киното дебютира през 1958 г. в образа на По-
лянски от филма “Любимец 13”. Сред запомня-
щите се негови персонажи са Методи Рашков
(“Сиромашко лято”, 1973 г.; награда за най-до-
бра мъжка роля на международния кинофести-
вал “Готвалдов”, Прага, 1974 г.), Димо (“Роялът”,
1978 г.) и др. Има многобройни изяви в телеви-
зията, естрадата и пр.

Около пенсиите заиг-
раванията май няма да
спрат скоро. Вчера ми-
нистър Тотю Младенов
пак каза, че благодаре-
ние на направените ико-
номии в Националния
осигурителен институт
във фонд “Пенсии” има
повече средства, което
ще даде възможност до-

ЕВА
КОСТОВА

година да бъдат увели-
чени парите за възраст-
ните с близо 600 млн.
лева. Тези 600 милиона
управляващите ги повта-
рят вече като мантра -
600, та 600. Човек ще
рече, че всеки божи ден
за пенсионерите се оси-
гуряват по толкова отго-
ре към предвидените в
бюджета на ДОО. Нищо
подобно - повтаря се
една и съща цифра, та да
се набие в главите на
томаневерниците колко е
загрижен кабинетът пен-
сионерите да не останат
немили-недраги. Каквито
са си и бяха в годините
на управление на ГЕРБ
досега.

Та тези 600 милиона
са онези същите, дето

щедро ще ги добавят
догодина към най-ниски-
те, средните и най-висо-
ките пенсии. За да отсе-
кат главата на инфлаци-
онния змей. Легенда, ко-
ято се разнася от еди-
ния брат със златната
ябълка, наречен социа-
лен министър. Но про-
тивно на приказката с
хепиенда змеят про-
дължава да краде злат-
ните ябълки. А усилията
някой да го спре отиват
нахалост. Защото споме-
натите 600 милиона за-
сега са още в проект, те
ще зависят от приходи-
те, а увеличената макси-
мална сума за осигуря-
ване не се знае от колко
работещи ще дойде, при
положение че в момен-

та един работещ из-
държа двама неработе-
щи. 6,3 процента от на-
етите пък получават най-
ниското трудово възнаг-
раждение. Дефицитът в
НОИ набъбва и до края
на годината, пък и след
това, надали ще може
да се стопи. Въпреки
поредните оптимистич-
ни очаквания за по-го-
ляма събираемост на
осигурителните вноски и
трансферите от държа-
вата. Освен ако Симеон
Дянков и съратниците му
не наклонят нещата на-
там, че пенсиите бълга-
ринът да си осигурява
сам със собствените си
данъци.

Тогава вече от слона
ще остане муха...

Вече няма съмнение -
появи ли се шефът на
ДКЕВР Ангел Семерджи-
ев в светлината на про-
жекторите, очаквайте
нови по-високи цени.
Било на ток, било на пар-
но, на газ или на водата.
И всеки път аргументът е
някаква нова такса, нещо
недовидяно, неясно фор-
мулирано, недоправено,
недомислено... Така се
случи и вчера. Още непре-
одолели шока от тазго-
дишното лятно поскъпва-
не на тока с 13%, и хоп -
нова подгрявка за ошаша-
вените потребители. От 1

юли догодина се задава
поредна “тесла” най-мал-
ко с 3-4%, този път зара-
ди възобновяемите енер-
гийни източници. Освен
това забележете, поради
задължението България

да плаща квоти за въгле-
родни емисии токът мо-
жел да скочи още повече.
А защо не си го каже в
прав текст - ВЕИ не про-
извеждат такива емисии,
ерго - ще поскъпне и

токът от ТЕЦ-овете.
Само преди месец

същият господин уверява-
ше, че ако има увеличе-
ние догодина, то нямало
да е по-голямо от... инфла-
ционните фактори?! Като

капак ресорният министър
Делян Добрев вчера
побърза да се дистанци-
ра от регулатора с думи-
те, че било прекалено
рано да се правят прогно-
зи. Разбираемо, навлиза-
ме в решаваща предиз-
борна фаза, а поскъпва-
нето е за след вота.

Нещо да ви стана
ясно? Какво излиза от
тези хлъзгави обясне-
ния? Единствено, че се
задава нов ценови шок.
С колко точно, по какви
причини, при какви раз-
чети обаче, си остава
мъгла. Не е ясно и защо
като решаващ фактор
ДКЕВР сочи разходите,
които НЕК и електрораз-
пределителните друже-
ства правят, за да могат
да присъединяват ВЕИ
централи, когато те са
еднократни. И не е ли
по-коректно да се изчис-
ли за колко време ще
бъдат те възстановени,
вместо да се калкулират
до безкрай като поред-

но повишение?
Въпроси без отго-

вори. А най-големият -
нужен ли е въобще
ДКЕВР? Държавният
говорител на частните
енергодружества.

МАРИН
МИЛАШКИ

Силните ни щангисти
са слаба работа

В Хасково се проведе
II кръг на Държавното
първенство по вдигане на
тежести, на което стана
ясно, че националните ни
състезатели не са в доб-
ра форма. Това е в раз-
рез с изказванията на на-
ционалния треньор Иван
Иванов, както и на гене-
ралния секретар на фе-
дерацията Борислав Ги-

диков, че щангите с все-
ки изминал ден ще се
възраждат. Слабата под-
готовка обаче личи не
само от резултатите на
най-добрите ни състеза-
тели, но и на всички ос-
танали. На първенството
не бе подобрен нито
един държавен рекорд, а
само неколцина щангис-
ти покриха нормативите
за майстор на спорта.

Компетентните си
мълчат защо става така,
но на всички е предел-
но ясно, че липсва фи-
нансирането на подраст-
ващите. Те обаче посто-
янно са в устата на
спортния министър Сви-
лен Нейков. Треньор №1
на България за 2008 г.
не спира да тръби, че ще
се залага все повече на

подрастващите. Поне в
щангите обаче се виж-
да, че това не се прави.
Май управляващите и
тук само говорят, но
нищо не правят. След 4
години е  Олимпиадата
в Рио де Жанейро и то-
гава няма да има с как-
во да се оправдават за
слабото ни представяне.
Защото подготовката
трябваше вече да е за-
почнала, понеже за да
се представи добре
България в Южна Аме-
рика, трябва да залага-
ме и разчитаме предим-
но на индивидуалните
спортове, един от които
е вдигането на тежести.
То наред с борбата дос-
коро беше с най-съще-
ствен олимпийски при-
нос за страната ни. А в

подготовката да се
следва този модел, кой-
то в миналия век говоре-
ше с постиженията си.

В момента държава-
та е загърбила спортис-
тите и всички се оправят
както могат. Търсят
спонсори и се молят да
им дадат някой лев, за
да продължат да спор-
туват. Да, но спонсорите
искат първо да видят
резултат и след това да
си бръкнат в джоба и
така всичко се върти в
омагьосан кръг, а в ин-
дивидуалните спортове
щедри помагачи почти
не останаха. С такива
“грижи” държавата не
може да произведе обе-
щаващи състезатели, а
това води елитния ни
спорт до пълна гибел.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Местно самоуправление

Димитър Здравков:

Безработицата е
най-големият проблем
90 на сто от учебните и детските заведения до края на мандата
ще бъдат ефективно оборудвани за пестене на енергия, казва кметът
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Интервю на Петрана СОМЛЕВА

 Какво, г-н Здравков, от поети-
те ангажименти в предизборната
кампания успяхте да реализирате
през вече изтичащата година на
мандата ви?

- Познавах основните проблеми
пред община Садово още преди
встъпването ми като кмет на общи-
ната. Защото бях общински съветник,
познавам жителите на общината и
техните проблеми, както и пробле-
мите в населените места. Затова и
предизборната ми програма бе ясна
и конкретна за всяко населено мяс-
то. Нищо обаче не се случва с маги-
ческа пръчка, трябват много усилия,
а за реализацията на някои проекти
и много време, за да се види ясно
промяната.

 Кои бяха най-сериозните про-
блеми, с които се сблъскахте в ра-
ботата си? Имате ли подкрепата
на общинския съвет? Каква е кон-
фигурацията в него?

Основните проблеми в общината
са свързани преди всичко с уличната
инфраструктура, канализациите, в об-
щинския център Садово - с изгражда-
нето на основно училище “Гео Ми-
лев”. Това беше и първата ми задача
- да завършим училището. Имаме уве-
ренията на народните представители
от Коалиция за България от нашия

регион, че дострояването и
довършването на сградата на учили-
щето ще станат през тази и следва-
щата година и се надявам с тяхната
помощ това да се случи. В момента
децата учат в помещения, които са
ужасно малки, абсурдни за провеж-
дането на нормален учебен процес.
Правителството на тройната коали-
ция преди повече от две години оси-
гури 2,3 млн. лв. за това училище, но
то не беше довършено. Сега са необ-
ходими още над 1 млн.  лв. В момента
търсим начин да ги осигурим.

Приоритет са изграждането на
канализации, пречиствателни стан-
ции в населените места от общината,
но има недостиг на средства за капи-
талови разходи. Имаме спечелен про-
ект по техническа помощ за проекти-
рането на  канализацията в четири
населени места, който беше пред
провал заради лошо управление от
страна на бившото ръководство и
сега търсим варианти за разрешава-
не на този проблем. Местната власт
със собствени средства не може да
оправи разбитата настилка, остана-
ла след строежа на жп линията Плов-
див - Свиленград, а фирмата строи-
тел, и в частност държавата, не отпу-
скат средства за ремонта на улиците,
които са разбити от тежките машини.
Въпреки проблемите, за които спо-
менах, това, което стартира през този
мандат в общината, е вече видимо.
Започнахме няколко проекта, финан-
сирани по европейските програми -
например асфалтиране на улици в
населените места и др. Опитваме се
с малкия бюджет, с който разполага

общината, да подобряваме и социал-
ните условия за нашите жители.

Трябва да кажа, че с разнороден
общински съвет, какъвто е нашият, се
работи трудно. Защото всяка полити-
ческа сила отстоява свои приорите-
ти, но когато става въпрос за ясна
политика за подобряване живота на
жителите на община Садово, с общи
усилия правим необходимото нещата
да се случват. Разбира се, имаме
някои разногласия, но считам, че
жителите на общината виждат какво
се случва и коя политическа група в
общинския съвет защитава интереси-
те им.

 Кои бяха най-важните проек-
ти, които успяхте да реализирате
през тази година? С какви средст-
ва бяха финансирани те? По какви
нови проекти работите?

- През тази година стартирахме
канализацията в с. Кочево. Два нови
колектора и над девет километра ка-
нализационна мрежа в селото ще
бъдат завършени след края на про-
екта. Финансирането е по мярка 321
“Основни услуги за населението и
икономиката в селските райони” по
оперативна програма “Развитие на
селските райони”. Стойността на про-
екта е 2 млн. лв. В бюджета за тази
година  заложихме средства и за тех-
нически проект на пречиствателна
станция за отпадни води в селото, тъй
като по този проект такава не беше
включена.

70% от учебните и детските заве-
дения в община Садово ще бъдат
енергийно ефективно оборудвани
след изпълнението на проект по опе-

ративна програма “Регионално раз-
витие”. Поставил съм си доста амби-
циозна задача, а именно - 90 на сто
от тези сгради да имат внедрени мер-
ки за пестене на енергия до края на
мандата. В момента се изпълняват
няколко свързани с тази цел проекта,
предстоят и други - по оперативни
програми, които ще бъдат финанси-
рани от Националния доверителен
екофонд. Новият проект включва вне-
дряването на мерки за енергийна
ефективност в три училища и три
детски градини на територията на
общината - в селата Поповица, Бо-
лярци, Чешнегирово, Кочево и Кара-
джово. Стойността на проекта е 2 млн.
и 700 хил. лв., като 400 хил.лв. от тях
са осигурени от община Садово с
кредит от фонд ФЛАГ.

 Как се отрази кризата на об-
щина Садово и с какви мерки мест-
ната власт се противопоставя на
последиците от нея? Кои сектори
бяха най-засегнати? Какво е ниво-
то на безработицата в общината?
Работите ли по програми за раз-
криване на нови работни места?

- Безработицата е голям проблем
в общината, въпреки че Садово е
близо до областния център Пловдив.
Проведох доста разговори с местния
бизнес. Исках да разбера какви са
техните потребности и най-вече с как-
во ръководството на общината можем
да помогнем за откриването на нови
работни места. За съжаление този
процес е много бавен и тромав, но
каквото зависи от мен като кмет и от
общинска администрация, ще го на-
правим, защото община Садово бе
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ДИМИТЪР БОРИСЛАВОВ ЗДРАВКОВ е  роден на  15 юни 1977 год.
в гр. София. Живее в с. Катуница, община Садово, обл. Пловдивска.
Висшето си образование завършва през 2005 г. в Аграрен универси-
тет  - Пловдив и Институт за социална интеграция /ИСИ/ .
Два мандата е общински съветник от БСП в община Садово.
От  4 ноември 2011 год.  и  до момента е кмет на община Садово,
избран с листата на БСП. Неженен.

на второ място по безработица в
област Пловдив. Подписахме договор
по програма на МТСП и 400 души
вече са назначени на работа, но
това не е достатъчно. Смятах, че
като ги назначим, безработицата
ще спадне, но нищо подобно не се
случи. Убеден съм, че в борбата с
безработицата трябва активно да се
включи и държавата с точно набе-
лязани мерки, защото не можем да
разчитаме и на инвеститори, които
вече не идват тук.

 Селското стопанство е осно-
вен поминък на хората от община-
та. Достатъчни ли са инвестиции-
те и квалифицираните кадри в сек-
тора? Какви са перспективите за
неговото развитие в бъдеще?

 - Наистина в общината селското
стопанство е основен поминък, кадри
има. На територията на общината се
намира първото професионално зе-
меделско училище в България, откри-
то през 1883 г. и функциониращо
днес като Селскостопанска гимназия,
както и първата Земеделска опитна
станция в страната, днес вече Инсти-
тут за растителни и генетични ресур-
си “Константин Малков” - Садово,
който е един от водещите научни
центрове в областта на селското сто-
панство.

Въпросът е в перспективите - дали
ще са достъпни европейските фондо-
ве, дали земеделските стопани ще
могат да ги усвояват и не на последно
място да успеем да опазим насажде-
нията, защото тази година, когато бяха
наводнени няколко селища около Са-
дово, се наложи освен със строителен
материал да подпомагаме стопаните и
с посадъчен,  защото много от парни-
ците бяха наводнени и водата бе уни-
щожила вече произведения разсад.

 Достатъчни ли са според вас
европейските фондове и програми

за малките и средните общини, за
малкия и средния бизнес? Какво
трябва да се промени, за да се об-
лекчи процедурата и достъпът на
общини като Садово до европейски-
те средства?

- Според мен проблемът с усвоя-
ването на средствата по европейски-
те програми преди всичко  е в липса-
та на достатъчно средства за съфи-
нансирането. Освен това този програ-
мен период вече е към своя край.
Така че ще насочим нашите усилия и
към това, да търсим начини и спосо-
би за финансиране на проекти, които
са важни за общината, без това да
натежи на общинския бюджет и без
да увеличава тежестта върху жители-
те на общината.

 Как се развива социалната
програма на община Садово - здра-
веопазване, образование, култура,
спорт?

- Голяма част от проблемите, кои-
то заварих в общината, когато станах
кмет, касаят спортните бази, участи-
ето и заетостта на младите хора в
живота на общината. През тези 7-8
години, през които бях съветник, съм
работил за младите хора, за осмис-
лянето на тяхното свободно време,
както и за създаването на предпо-
ставки те да останат в общината, да
намерят работа и да живеят спокой-
но. През това време бяха давани
крайно малко средства. Сега възста-
новяваме спортни и детски площадки
в селата и този процес ще продължа-
ва. Отпускаме повече средства и на
спортните клубове, на читалищата за
техните културни програми в селата.

 Кои са най-важните акценти
в работата ви г-н Здравков, на
които залагате за бъдещото раз-
витие на общината? Какво искате
да промените?

- Приоритетите - образование,
спорт, инфраструктура, разговори с
бизнеса за откриване на нови ра-
ботни места, са много важни. Затова
винаги казвам, приоритетите са това,
което искат жителите на общината.
Правя усилия да сме в час с това,
което се случва, и да търсим бързи
решения, когато това е възможно.
Също така търсим обратната връзка
с гражданите на общината за следе-
не на качеството на реализираните
проекти.

Освен това през мандата ще ра-
ботим за трайно увеличаване на пуб-
личните инвестиции в инфраструкту-
рата, включително и в социалната,
както и в обществените услуги. Ще
работим за развитие на инициативи
за осигуряване на първа работа, под-
крепени със средства от национално
и европейско финансиране, както и
за подкрепа за фирмите, които осигу-
ряват възможности за кариерно раз-
витие на младежите.

Искам да променя много от неща-
та в общината. Искам обликът на об-
щина Садово да е приветлив както
за мен, така и за хората, които живе-
ят тук. Важно е жителите да видят и
усетят, че нещо се променя.

В Садово се
намира първото
професионално
земеделско
училище в Бълга-
рия, открито през
1883 г. Днес вече
Селскостопанска
гимназия. Тя е
една от най-
старите професио-
нални гимназии в
България, поста-
вила началото на
земеделското
образование.Тук е
и първата земе-
делска опитна
станция в страна-
та, която сега е
Институт за
растителни и генетични ресурси, основан през 1902 г., носещ името
на неговия основател Константин Малков. Институтът е национален
център по интродукция и съхранение на растителни генетични ресур-
си. Тук се намира
Националната
семенна генна
банка, в която се
съхраняват над
60 000 образци от
местни и интроду-
цирани растения.
Той е част от
международната
система за гене-
тични ресурси.
В началото на
ХХ век за първи
път от с. Катуни-
ца, община Садо-
во, са доставяни
аспержи за
двореца на цар
Фердинанд в
столицата. Пак
там французинът
Анри Жервелие,
пристигнал през
30-те години на ХХ век, бил
смаян от качеството на ягодо-
вия пулп и атрактивната реклам-
на кампания на ягодите. Девой-
ки в тракийски носии поднасяли
пресните плодове на пътуващите
по международната жп линия,
наричана тогава “Конвенциона-
ла”, в ракитови кошнички с
рекламна хартия и надписи на
френски, немски и английски.

КОИ СА ТЕ...

КОНСТАНТИН МАЛКОВ (1873-1908) - агроном, основател на Института
по растителни генетични ресурси в Садово (през 1902 г. - Земеделска
опитна станция) и основоположник на опитното дело в България, на
опазването на местните растителни ресурси и на интродукцията на
нови култури. Особено ценни са проучванията му върху болестите при
растенията.
По негово желание е погребан в двора на института, на мястото на
опитното му поле.

ВАЦЛАВ СТРИБЪРНИ (1853-1933) - известен ботаник с чешки произ-
ход, работил в Земеделското училище в Садово по покана на българ-
ското правителство през 1883 г. Има съществен принос в изучаването
на българската флора и много ендемични видове са наречени на
негово име. Той е и човекът, въвел ягодите като земеделска култура
в България.

БЛАГОЙ ДАНОВ - за първи път в страната в с. Катуница, община
Садово, предприемчивият българин отглежда внесени през 1919 г.
култивирани върби в промишлено количество и през 1932 г. изпраща
първия вагон с върбови пръчки за плетени изделия за Истанбул.

ЗНАЕТЕ ЛИ ЧЕ...
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Актуално

Йосиф
АВРАМОВ

Бюджет на
проваленото
статуквоС

ъс Законопроекта за
бюджет‘2013 на
практика не се про-
меня нищо във фило-
софията на бюджети-

Основният финансов закон за догодина е поредното
потвърждение за некадърната фискална политика на ГЕРБ

те, които и през предишните
три години е депозирал в НС
министър Симеон Дянков. С тях
по принцип не се осъществя-
ват реформи. Проектобюд-
жет‘2013 г. не прави изключе-
ние от това правило. С него
обаче ГЕРБ иска “да позама-
же” очите на българските из-
биратели и най-вече на пенси-
онерите. Не се решава про-
блемът с хроничните дефици-
ти в пенсионната ни система,
тъй като и в проектобюджета
на НОИ за следващата година
над половината от приходите
му са от данъци, а не от осигу-
ровки. Независимо че в проек-
тобюджет‘2013 се повишава
относителният дял на пенсии-
те от 9,3% на 9,6%, то те, дори
леко вдигнати, си остават най-
ниските в ЕС. Увеличението им
не покрива натрупаната ин-
флация през последните три и
половина години, когато те
бяха “замразени” след 1 юли
2009 г. Пенсиите следваше да
се увеличат с поне 15%, и то
от 1 януари 2013 г., тъй като
инфлацията вече е 13-14%.

 И това, дошло на власт
като реформистко, а всъщност
популистко правителство, не
успя да направи нито една от
големите и важни промени, за
които даваше заявка в нача-
лото на мандата си - нито в
образованието, нито в наука-
та, нито в сектор “Обществен
ред и сигурност”, нито в здра-
веопазването. Налице е упрек
към съставянето на бюджета
най-вече в сравнителен план -
в него се балансират рискове-
те, но

не се провеждат
нови политики

Планираните чуждестран-
ни инвестиции през 2013 г. са
с едва 300 млн. евро повече
(1,8 млрд. евро) от тези, които
се предвиждат за 2012 г. - 1,5
млрд. евро. А и този прогнозен
размер на ПЧИ едва ли ще
бъде изпълнен. В другите стра-
ни на ЕС основните цели на
бюджетната политика са пости-
гане на “интелигентен растеж”
чрез развитието на “зелена
икономика” и “икономика на
знанието”. Бюджетът бе де-
позиран заедно със ЗИД
за ЗДДС с №250-01-307/
12.10.2012 г. Така на практика
с един проектозакон се про-
менят два кодекса и 5 закона,
за което следва да се проучат
практическите възможности за
евентуална противоконститу-
ционност.

При всички случаи е нали-
це колизия с няколко разпо-
редби на Закона за устройст-
вото на държавния бюджет.
Затова следва да се проведат
консултации между опозици-
онните ПГ за евентуално сези-
ране на Конституционния съд.
Ако КС пък уважи такъв един
иск, би настъпил хаос в счето-
водството на стотици хиляди
фирми и данъчно задължени
лица и би се поставило на из-
питание текущото изпълнение
на бюджет‘2013. Най-вероятна-
та причина управляващото
мнозинство на ГЕРБ да си поз-
воли в последната година на
своето управление този не
особено сполучлив ход на за-
конодателна техника, е силно
да се редуцира времето за
дебат на всяка парламентарна
група, най-вече на тези от опо-
зицията.

Дебатът е по-добре да бъде
с ограничено време, а най-

добре е изобщо да липсва, тъй
като този данъчен проектоза-
кон не носи особени дивиден-
ти на ГЕРБ, и то в година пре-
ди редовни парламентарни
избори. Това се отнася най-
вече към най-спорната и доста
безсмислена от фискална
гледна точка данъчна промя-
на - облагането на лихвите на
депозитите. Със сигурност
ГЕРБ бърка в своите изчисле-
ния и 120 млн. лв. допълнител-
но в бюджета няма как да
събере от този данък. В почти
всички печатни и електронни
медии ежедневно се публику-
ват съвети към спестителите
как да избягнат този нов данък

и доста от тях ще се възполз-
ват от тях. Тази промяна в из-
вестна степен би имала своята
логика, ако лихвите по креди-
тите се признаваха за разход
на данъкоплатците, както е в
други развити страни. У нас
обаче за подобни облекчения
изобщо не се говори.

Подготовка за
големите харчове

В резултат на увеличените
цени на горивата и енергоиз-
точниците и новите акцизни
ставки във фиска отново ще се
акумулират повече приходи от
2012 г. Тези пари от данъци,
акцизи, мита и такси, които
държавата ще събере от данъ-
коплатците през следващата
година, ще се похарчат почти
толкова неефективно, колкото
и през предишните години от
мандата на кабинета “Бори-
сов”. През последните три го-
дини това правителство изхар-
чи над 18 млрд. лв. повече в
сравнение с предходните три
години (2005-2008 г.), когато
управляваше тройната коали-
ция. На практика от тях българ-
ските пенсионери не получиха
нито стотинка увеличение на
своите пенсии, майките и сту-
дентите са с помощи и стипен-
дии, замразени от няколко го-
дини, а същевременно се уве-
личават цените на горивата,
енергоизточниците и храните

ударно. Увеличения на детски-
те добавки, както и обезщете-
нията за майчинство и през
следващата година няма да
има, независимо от протестите
на майки в 20 големи градове.

Бюджет‘2013 ще бъде под-
ложен и на още едно изпита-
ние, тъй като от 1 януари 2013
г. трябва да влезе в сила един-
ното платежно нареждане за
погасяване на публични
задължения. Според някои
данъчни експерти проблемите
в Системата за управление на
приходите (наричана накратко
СУП) може да възпрепятстват
както разпределението на вне-
сените средства по подсметки-

те на Националната агенция за
приходите (НАП), Национал-
ния осигурителен институт
(НОИ) и здравната каса
(НЗОК), така и възстановява-
нето на данъчен кредит на
фирмите. Предложените нови
правила за погасяване на пуб-
лични задължения може да
блокират възстановяването на
ДДС за тях. От 2013 г. внасяни-
ят от фирмите ДДС ще може
да се пренасочва автоматично
от НАП за покриване на други
неплатени задължения, ако те
са възникнали с по-ранна дата.
Така коректни фирми може да
се окажат некоректни платци
на ДДС и да загубят правото
на данъчен кредит.

МФ прогнозира българска-
та икономика да расте с 1.9%
от БВП през 2013 г., а за 2012
г. - 0,9%.  Като основен двига-
тел на растежа се залага на
вътрешното потребление, ос-
вен това се очаква и възстано-
вяване на европейската иконо-
мика през втората половина на
следващата година, което пък
да повлияе на износа. В про-
гнозата на МФ са налице и
явни противоречия в доклада
към проектобюджета, като
това, че се очаква спадът на
заетостта да продължи, но с
по-бавни темпове, а в същото
време се залага ръст на по-
треблението. Как ще стане
тази бюджетна еквилибристи-
ка, не е съвсем ясно.

С инфлацията и евентуал-
ното нарастване на цените на
горивата е възможно да се
обясни прогнозата на МФ за
допълнителни 80 млн.лв. при-
ходи от акцизи на горива, но
едва ли ще се сбъдне прогно-
зата за още 50 млн.лв. прихо-
ди от акцизи при тютюневите
изделия, в резултат на свива-
не на дела на контрабандните
цигари. Последният извод на
съставителите на доклада към
проектобюджета е погрешен,
тъй като контрабандата на
цигари не е намаляла след
2010 г. Не е ясно откъде ще
бъде акумулиран във фиска и
планираният дивидент от 317,4

млн.лв., след като загубите на
НЕК, респективно на БЕХ, са
близо 2 млрд.лв.? Най-вероят-
но е до края на 2012 г. да се
ускори дейността по образува-
нето на своеобразната компа-
ния за лоши дългове - АЕЦ
“Белене”, на която да се
прехвърлят дълговете на НЕК.

Планираните приходи в
бюджет‘2013 от концесии са
едва в размер на 105 млн. лв.
А можеше да се предвидят
поне още толкова приходи,
ако се предоговорят някои кон-
цесии, които са предоставени
в предходни години на симво-
лични цени, като тези в злато-
добива, в добива на цинк, оло-
во и полиметални руди в Ро-
допите, на мед и т.н. За предо-
говарянето на концесии вече
има прецедент в редица стра-
ни от ЕС и е крайно наложи-
телно това най-после да се
осъществи и у нас.

Само 2 сектора
с привилегии

Разходната част на бюд-
жет‘2013 е фриволно опреде-
лена от авторите на доклада
към него като “благоразумна”.
Такава е единствено за двата
привилегировани сектора на
правителството - отбрана и
ред и сигурност. Двете основ-
ни цели, формулирани в до-
клада, са твърде общи и не
отговарят на очакванията

нито на бизнеса, нито на
гражданите на Република
България. Вместо да се изве-
дат реалистични цели, дори в
условията на криза, като по-
добряване на бизнес средата,
от една страна, и на благосъ-
стоянието на българския на-
род - от друга, са изведени
други приоритети, които уст-
ройват предимно чиновници-
те от администрацията.

Основен приоритет също е
продължаване на погрешната
дясна политика на ГЕРБ у нас
и на ЕНП в страните от ЕС за
фискална консолидация (ряза-
не на разходи), без успоред-
но с нея да се набележат
мерки за растеж на икономи-
ката ни, който неизбежно пре-
минава през повишаване на
вътрешното търсене. В случай,
че бяха реализирани заложе-
ните мерки в предизборната
програма на ГЕРБ и бе уско-
рен заявеният първоначален
потенциал за реформи през
изминалите три години, то
публичните ни финанси щяха
да са с други измерения. На
практика не бяха оптимизира-
ни излишните разходи и с
бюджет‘2013 трудно могат да
се заделят повече пари за
образование, наука и здраве-
опазване, тъй като в тях ре-
форми практически не се про-
ведоха. На практика бюд-
жет‘2013 е бюджет на статук-
вото, независимо че се заде-
лят пари за символично уве-
личение на заплати и пенсии.
През 2013 г. кабинетът на
ГЕРБ ще разполага с най-го-
лемия бюджет като номинал-
на сума - почти 32 млрд. лв.,
или близо 38% от очаквания
БВП. По-голямата част от него
обаче отново ще потъне в из-
броените нереформирани сек-
тори, както и други такива,
като администрация, МВР и
МО.

Твърде набъбналият през
годините и неефективен щат,
особено в МВР, е значително
бреме за фиска и нищо не се
прави да се оптимизира. На
практика около 97% от бюдже-
та на МВР отива за издръжка
и заплати и по този начин няма
как да се увеличи ефектив-
ността на системата. Вместо за
инвестиции в технологии и
оборудване за проследяване и
разследване се поддържа ог-
ромен щат в няколко института
при МВР (за криминалистика,
психология и т.н). Известно е,
че голяма част от предвидени-
те средства за тяхната
издръжка - около 100 млн.лв.,
са за подслушване.

За сравнение, парите в
бюджета на БАН са наполови-
на - едва 59,7 лв.! Незначите-
лен ръст от  212 млн. лв. е
налице в сектор “Образова-
ние”. Част от тези пари се пред-
назначени за посоченото сим-
волично увеличение на запла-
тите на учителите. Симеон
Дянков обяви, че ръстът им ще
е средно едва с около 30 лв.,
с които дори не се компенсира
по никакъв начин натрупаната
инфлация.

В сферата на здравеопаз-
ването през предходните две
години бе допуснато неправо-
мерно прехвърляне на значи-
телен ресурс от страна на
здравната каса към Министер-
ството на здравеопазването
(МЗ). КС с основание отмени
тази своеобразна национали-
зация на парите на осигурени-
те. В проекта за бюджет‘2013
такова не е допуснато, но
за сметка на парите на здрав-
ноосигурените в НЗОК ще
се извършват редица дейнос-
ти, които бяха финансирани от
бюджета чрез МЗ. Не е яс-
но как ще се покрият и около
340 млн. лв. дългове на болни-
ците, независимо дали са
държавни и общински. Тези
разходи следва да са приори-
тетни за МФ, респективно за
общините за общинските бол-
ници, и подобни просрочия
могат да бъдат предотвратени,
ако здравеопазването наисти-
на е приоритет.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

събота е Арханге-
ловата задушни-
ца. Архангел Миха-
ил покровителства

мъртвите, той е душевад-
никът или вадидушникът,
защото изважда душата на
човека, преди тя да тръгне
за “оня свят”. Според народ-
ната вяра на Задушница ду-
шичките на мъртвите слизат
от небето. Затуй хиляди ще
се стекат в гробищата, ще
прелеят гробовете на люби-
мите си близки, ще раздадат “да се намери за
душата на покойните”, ще окадят, защото “дя-
волът бяга от тамян”, може да прочетат в молит-
вите си и имената на родствениците покойници
от “поменика” или от семейната “мъртвечка кни-
га”, както някъде я наричат. Този списък с имена
е нещо като летописна хроника на рода и семей-
ството. Баба ми Елена ги изписваше старателно
направо в Библията. Да се знаят и помнят.

Архангеловата задушница е свързана и с по-
читта към загиналите военни чинове за Отечест-
вото. Архангел Михаил е архистратегът на Хри-
стовото войнство. Тази година, надявам се, да не
подминем войнишките гробове и паметниците на
загиналите в Балканските войни. Стогодишнина-
та ни задължава.

В неделя бях в Централните гробища. Събра
ни кончината на Генчо Арабаджиев, работехме
заедно с него в “Работническо дело”. Мир на
праха му! И всеки път, когато престъпя в гроби-
щата - на погребение, на помен, на задушница,
си тръгвам натоварен с две мисли, които ме
смачкват с тежестта си. Едната дърпа пеша на
необяснимото - какво става с човека, като Гос-
под му духне кандилото - всичките тайнства за
“зад гроба”, за отвъдното, за вечния мрак. В “Не-
кролози” Уилям Сароян пише: “Според мен жи-
вотът е загадка, а смъртта дори нещо повече.”
Баба Лена, която Панчо Панчев често спомена-
ва, твърде усърдна в религиозността си, ми под-
шушна, преди да умре, че ще намери начин да
ми съобщи как е горе. Още нямам вест. Но Ебен
Александър, учен от Харвард,  написа книга
“Пътешествие на неврохирурга в задгробния
живот”, след като в състояние на кома е влязъл
“в тунела” и е видял рая, срещнал се е с “про-
зрачни, ефирни същества, летящи в небето”. От
това хаосът в главата ми стана по-голям. Едно
знам: “Сетне е по-дльогу от зга!”, както казват в
Родопите. Молиер го е рекъл: “Умираме само
веднъж, но за дълго време.”

Другата мисъл, която ме притиска, не е в ко-
ординатите на вечността, тя е от “зга”, но камъкът
тежи върху цялото общество, върху общините,
върху държавата, върху Отечеството. Става дума
за окаяното, плачевното, покъртително зловещо-
то състояние на гробищата. Сякаш сме забрави-
ли, че животът и смъртта са едно, те са нераз-
делни. Ще речете - каквото е дереджето на стра-
ната ни, потънала в мизерия, боклуци, руини,
такива са и гробищата ни. Милите мъртви, пре-
красните мъртви, самотните мъртви не заслужа-
ват това. Душите им, като слезнат тук долу на
Задушница, ще видят около лобните си места
както вандалщините - съборени надгробни пло-
чи, изпотрошени паметници, ограбени метални
огради, вази, декорации, така и нехайството -
запуснати и тревясали гробове, откраднати урни,
натрупани клони, остатъци от ремонти и строежи
на паметници, нечистотии. Етническите битки не
оставят на мира и мъртвите - мине, не мине вре-
ме и се съобщава за вандалщина над християн-
ски или еврейски гробове.

В Централните софийски гробища може да се
сблъскаш с всичко - със стари барокови семейни
гробници, с превъзходни скулптурни надгробия,
с изящно оформени лобни места, но и с много
кич и простотия - претенциозни статуи с ридае-
щи серафими и херувими, странни паметни пло-
чи с преминалия в отвъдното в цял ръст, заоби-
колен от коне, мотоциклети, автомобили, котки,
кучета и какво ли не още. Роди се и лъскав
мутробарок във вечните домове на героите от
подземния свят. Издигат се цели “пирамиди”, в
които заравят ромски фараони с най-скъпите им
вещи.

Тръгна ли за Малашевското гробище, тръпна
как ще заваря гроба. Щото гробищната мафия не
си поплюва - трошат надгробни плочи и сетне
уреждат каменоделски услуги. Пък скоро и грам
метал по гробовете няма да остане. Не вярвам в
заричанията, че вече няма цветя “втора употре-
ба”.  В гробищните паркове страшни са не мъртви-
те, а живите, които бродят из тях като сенки. Не
само гладни и просяци, но и измамници се лепят
за погребалните шествия. А нововъведението им
е да обират домове на мъртви, докато ги погреб-
ват, информацията мародерите намират в некро-
лозите. Никакъв страх от Бога.

София расте, старее и мре, гробищните
паркове отесняха, парцелите отдавна са кът.
Планирано е  ново гробище край Казичене,
но местните хора не го щат. Само богатите
имат избор - в частното гробище в Бояна. И в
смъртта бедните и богатите са разделени. А
мемориалният туризъм е все още мечта за
наивници. Поне докато в България не погреб-
ваме умрелите, а ги закопаваме.

В
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Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

ветовната банка, а соб-
ствено и Международ-
ният валутен фонд, са
като Османската импе-
рия. Където и когато и

Науката у нас -
напук и въпреки

С

Политическите проблеми, или по-точно казано,
проблемите с политиците в България, са сериозни

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

да са пребивавали, са оставяли
главно неприятни спомени.

Лицето Симеон Дянков напос-
ледък тръгна да закрива митичен
институт по планова икономика в
БАН, какъвто, разбира се, не
съществува. Цялата нелепост на
ситуацията обаче успя да припом-
ни епизод, с който академичната
общност съвсем не може да се
гордее. Защото тогава, преди
двадесет години, въпросната
общност съзнателно слугински
изпълни политическо коректното

поръчение, а именно закриване-
то на Института за световно сто-
панство и международни иконо-
мически отношения и на Инсти-
тута по външна политика. Ние,
потърпевшите, още навремето
аргументирано предупреждавах-
ме “идеологически” настървени-
те си колеги, повечето от естест-
вените науки, какво ги чака. И,
както виждаме, неизбежното бе
дочакано и последователно се
случва.

Щом опитът БАН цялата и из-
веднъж да бъде закрита не се
състоя, следва нейната планира-
но налагана

бавна
агония

с летален изход

още в непосредственото бъдеще.
Според експерименталната иде-
ология, предназначена предимно
за експорт, на предопределено
келнерско компрадорска Бълга-
рия наука и особено образова-
ние не й трябват.

Най-лошото обаче на създа-
лата се днес ситуация е, че на
тукашната политическа класа не-
приемането и дори неприязънта
към науката някакси й идват отвъ-
тре. Съгласен съм, че научната
диагноза невинаги, даже рядко,
звучи приятно. Но пък доказано
въпросната диагноза никога не е
излишна. А иначе погледнато,
нервните реакции от страна на
политиците единствено затвър-

ждават увереността у учения, че
е уцелил десетката.

Нескромният ми жизнен път и
набраният опит вече ми позволя-
ват да очертая няколкото доми-
ниращи (архи)типа български по-
литици според критерия отноше-
ние към науката, всичките, както
предупредих, съвкупно разполо-
жени в указания неласкав кон-
текст.

Първият, и неизненадващо
най-често срещан такъв тип, е
този, за когото науката е нещо
непотребно, максимум етикетно.
Той, от своя страна, се дели на
два подтипа. Единият е със само-
чувствието, че това, с което уче-
ните се занимават и го занима-
ват, е лесно постижимо и за него
самия. Нещо като описаното от
Висоцки “Товарищ Сталин, вы
большой ученый”. Другия подтип
просто науката не го засяга -
нито пряко, нито косвено, той
всичкото предварително си го
знае по-добре от всички, по (ме-
сто)рождение, един вид.

Вторият фундаментален тип е
този, за когото науката е “за ед-

нократна употреба”. Ако може на
момента да клъвне, да изкомби-
нира нещо си там от учените
хора, пък иначе тях вълци ги яли.
Малко го интересуват, може след
употребата им даже да не им каз-
ва и “здрасти”.

Третият тип е може би най-
проницателният естествено пак
според тукашната мирогледно
координатна система. Той е при-
добил навика относително често
да се допитва до знаещите, но
не и лично “да ги бръсне”. Отно-
шението е като към пудели, но
такива, пиещи кафе.

Интелектуални
послушковци

прислужници, това е предопре-
делената за тях роля. Възраже-
ния и дискусии - само под “ръко-
водното начало”, и да не се увли-
чат много, много в критика. Автор
на всяка добра идея задължител-
но се подразбира, че е начал-
никът, кой друг?

Ясно е, че даже и при най-
добронамерен прочит истинска
наука не може да вирее и да се
реализира при такива или подоб-
ни условия. Да се реализира,
имам предвид в полза на държа-
вата си. А ако някак си науката у
нас все пак днес се реализира,
то е напук и въпреки всичко.

Спомняте си семантичния
спор “захарна фабрика” или “фа-
брика за захар”. След всичко го-
репоказано да заключим, че по-

литическите проблеми или по-
точно казано проблемите с поли-
тиците в България са сериозни, е
все едно да се повторим и да не
стигнем доникъде. А доникъдето
си е точно там, където се нами-
раме, буксувайки и въртейки се в
кръг повече от две десетилетия
преход.

Впрочем да се върнем към
онзи велик политически виц,
увенчан с приза “златна решет-
ка” от тоталитарно време. Как в
енциклопедиите на ХХI век за ге-
нералния секретар на ЦК на
КПСС и председател на Прези-
диума на Върховния съвет на
СССР другаря Леонид Брежнев
щяло да пише, че е бил дребен
политически деец от епохата на
Солженицин? Ама май излезе до
голяма степен истина! Защото
важното и оставащото в история-
та не са вътрешнопартийните
интриги, параноята на апаратно-
то мислене, личната суета “Огле-
далце на стената...”, както и оби-
чайната “миша суетня” по партий-
ните коридори и тези на властта,
а визионерски построеното и
създаденото духовно за хората.
Това си заслужава усилията, ос-
мисля ги.

В никакъв случай не твърдя,
че ученият сам по себе си и във
всеки конкретен случай е непре-
менно “цвете за мирисане”. Меко
казано, той като правило е особ-
няк с неординерен начин на жи-
вот и навици, които не са от най-
приемливите и обичайните.
Българският политик може да
сложи

на черен костюм
бели чорапи

Но учен човек би си позволил,
облечен официално, непосредст-
веността да хапне царевица, кра-
чейки по улицата. Или да напра-
ви на висок глас неподходяща за-
бележка към предначертанията
на партията и нейния пръв ръко-
водител, който и да е той.

Но именно в разнообразието,
казват, е солта на живота. Ако
учените заприличат на политици-
те, а политиците - на учени, тога-
ва щеше да настане воистина су-
матоха, или тютюмаха, все каза-
но от Радичков.

Да си разменят местата? Пази,
Боже, вече се е случвало с опас-
но тежки последици за общест-
вото и държавата: професор
Александър Цанков, професор
Богдан Филов...

Призвание на учените като от-
говорни носители на общочовеш-
кото знание е да бъдат на върха
на острието на общественото
мнение и така да заставят поли-
тиците да работят приемствено и
национално (повторението тук е
неизбежно) отговорно. Нещо, ко-
ето поне засега у нас въобще не
се получава. А вината тук все пак,
да бъдем обективни, както и при
бракоразводите, винаги е в две-
те страни.

Един приятел редовно описва
начина на вземане на решения-
та в семейството си като “едност-
ранен консенсус”. Правили само
онова, което кажела жена му.
Досега, през прехода, еднознач-
но вършехме само каквото им
хрумваше на политиците. И ре-
зултатът в крайно ограничено
число аспекти може да бъде на-
речен удовлетворителен.

Учените следователно много
по-настоятелно и задружно тряб-
ва да си поискаме правата. Не
сме незначителни, а и хората,
видя се, са на наша страна.
Българинът с малки изключения
отдавна разбра, че не само ко-
пането е работа.
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На фокус

75 журналисти от 26 държави,
одобрени са 32-ама, съобщават
домакините при откриването на
форума в Брюксел. Значи ДУМА
се е конкурирала с други 74 ме-
дии от Европа! “Това е най-ста-
рият български вестник, който в
момента излиза”, представям
медията си.

Семинарът се провежда за
трета поредна година от ЕК и e
по темата за донорството на
органи и трансплантациите и бе
в навечерието на 13 октомври -
денят, който от 1998 г. се отбе-
лязва по инициатива на Съвета
на Европа като Европейски ден
за донорството и транспланта-
циите на органи и тъкани. Иде-
ята е да бъде популяризирано
безкористното донорство. Тази
година домакин бе Унгария.

Когато в хода на форума за-
почнаха да се представят чис-
лата от европейската статисти-
ка, размерите на гордостта ми
започнаха да намаляват. Бълга-
рия е на последно място в ЕС
за 2011 г. по донорство на орга-
ни. За м.г. трупното донорство у
нас е 0,5 на 1 млн.
население! Тоест
органите на четири-
ма загинали са при-
садени на нуждае-
щи се от трансплан-
тация! В Румъния
нивото на донорст-
во е 3,6 на 1 млн.
население, в Тур-
ция - 4,2. Безспор-
ният европейски
лидер остава Испа-
ния, следвана през
последната година
от Хърватия,  стра-
ната с около 4,5 млн. населе-
ние, страната, която наистина
сериозно се подготвя за член-
ството си в ЕС. “Нашите транс-
плантолози са готови да обучат
всичките си колеги от Балкани-
те”, казва гордо колежката от
хърватската телевизия. Е, аз пък
се изфуках колко добри са
българските трансплантолози и
колко стари традиции има
трансплантологията у нас (“И
кво от туй?” питам се наум). Как

Дар на живота
България е последна в Европа по донорство
на органи и по трансплантации

да призная пред колегите и
представителите на ЕК, че не-
доверието в здравната ни сис-
тема отблъсква обществото от
донорство? През 2009 г. 68% от
анкетираните българи са били
“за” донорството и 12% - про-
тив, а в средата на 2012 г. съот-
ношението е 58:17? Тогава 7%
от запитаните са отговорили, че
официално ще заявят пред ин-
ституциите отказ от донорство,
а сега 14%!

За това недоверие управ-
ляващите доста се “потрудиха”
през последните 3 години: на-
рекоха лекарите престъпници
и убийци, смениха четирима
министри и над дузина замест-
ници, трима шефове на НЗОК
и още толкова на агенцията по
трансплантации. Сега се про-
веждат множество кампании
“Най-добрите лекари”, ама, кел
файда!

Малко история

В средата на август 2009 г.
премиерът обеща, че ще наме-
ри пари, а ако трябва и заем от
банка ще изтегли, но ще осигу-
ри трансплантации на всички
чакащи българи. Междувремен-
но бе уволнен по неясни причи-
ни шефът на Изпълнителната
агенция по трансплантации

(ИАТ) проф. Христо Куманов.
Няколко месеца по-късно бе
създаден дори фонд за транс-
плантации в чужбина, на който
държавата даде 5 млн. лв. Едва
няколко души бяха пратени на
операция за присаждане на
орган зад граница, а 4,7 млн. лв.
бяха върнати в бюджета. Листи-
те на чакащите трансплантации
набъбваха и преди да е
навършил и година, фондът бе
разтурен. По същото време -

пролетта на 2011 г., бе уволне-
на и шефката на ИАТ д-р Тео-
дора Джалева.

След доверието на общест-
вото в системата на здравеопаз-
ване на държавата идва

информираността

на хората по проблема. Това
също е в голяма степен
държавна политика - неправи-

телствените организации могат
само да я подкрепят и да съдей-
стват за разширяването й. Част
от тази последователна
държавна политика трябва да
е и обучението на медицински-
те работници, здравната адми-
нистрация, и обучението на ко-
ординаторите, и обучението на
медиите. Това са част от мънич-
ките ключета на големия кати-
нар на вратата, зад която стои
успехът на държави като Испа-
ния и Белгия, става ясно от пре-
зентациите на д-р Рафаел Ма-
тесанз - създател на испанска-
та система за трансплантации,
и на д-р Люк Коленбие на се-
минара на 9 октомври в Брюк-
сел. Промяна в испанското за-
конодателство и работата на
координаторите увеличава за
10 години със 130% донорство-
то. Д-р Матесанз отделя огром-
но внимание на работата си с
медиите.

 Говори ли
българското
семейство

за донорството? Докато 40% от
европейците разговарят у дома

по този въпрос, у нас са 22%.
28% от европейците и 15% от
българите познават родното си
законодателство за донорство-
то и трансплантациите от бълга-
рите, сочат данни от проучва-
не на ЕК през октомври 2009 г.

Как се е променила у нас
картината за тези 3 години?
Повече от 2 години е ясно, че
2747 души категорично са от-
казали донорство.

Ако към края на април 2012
г. 866 души са чакали шанса си
да се отвържат от апаратите за
хемодиализа и да живеят с нов
бъбрек, то през август са 902, а
към 22 октомври вече 919. През
този месец 44 души чакат нов
черен дроб, 30 - сърце, и 5 -
бял дроб.

Най-”силната” година е
2010-а - с 68 трансплантации.
Според експерти този резул-
тат се дължеше на масирана
кампания на МЗ и подобрена
координация между болници-
те. Тогава дори се случи об-
мен между България и Еврот-
рансплант. Ала се завихри
скандал, след като сини депу-
тати заявиха, че износът на ор-
гани е незаконен. В началото
на 2012 г. пак имаше скандал
около транс-
плантациите -
болница “Лозе-
нец” бе обвине-
на от родители
и неправителст-
вени организа-
ции в незакон-
но извършване
на трансплан-
тации на деца и
за смъртта на
трансплантира-
ни деца. ИАТ
сякаш откри ня-
какви нередно-
сти, но болни-
цата отхвърли обвиненията...
Всичко това нямаше как да не
подкопае доверието на обще-
ството.

Не помогна дори
значителното

увеличаване на парите

за екипите и болниците, в кои-
то се извършват експлантации
и трансплантации. За присаж-
дане на бъбрек от жив или от
трупен донор от т.г. лечебните
заведения получават до 20 хил.

покрити разходите за възста-
новяване на донора и той да
бъде компенсиран за времен-
ната си нетрудоспособност
след операцията.

По света наричат транс-
плантацията дар на живота.

 Страхът

от манипулацията е сред първи-
те причини много европейци да
отказват да са живи донори.
Това се отнася и за българите.
Всеки един от нас се натъжава
и просълзява, когато някой ро-
дител моли за финансова по-
мощ, за да плати за спасител-
ната операция на детето си.
Всеки от нас поне веднъж е
наругавал държавата, че не
осигурява тези средства. Но
колцина наистина биха дарили
бъбрека си, за да живее едно
непознато дете?

Голяма част от дебата око-
ло трансплантациите на орга-
ни в Европа, а и по света, е в
основата си за съгласието или
несъгласието за донорство
след смъртта. “На практика си-
стемата съгласие невинаги
прави голяма разлика. При вся-
ко положение е задължителен

разговорът със семейството на
донора и винаги тяхното реше-
ние бива уважавано, дори то
да противоречи на изразеното
приживе желание на донора”,
коментира Аксел Рахмел, ме-
дицински директор на Еврот-
рансплант.

Най-често живи донори са
близки роднини или съпрузи.

12 години след смъртта на
9-годишното си дете Лиа ван
Кемпен не престава да работи
за каузата за донорство. Кога-
то малката Кели изпада в
мозъчна смърт заради дихател-
но заболяване, лекарите в бол-
ницата питат семейството дали
е съгласно да дари органите
на детето. “Запитах се какво би
било желанието на Кели в този
момент и си помислих, че би
отговорила “да”! Опитах се и да
се поставя на мястото на онези
болни деца, които имат шанс
да живеят, ако получат нов
орган, опитах се да се поставя
на мястото на родителите им,
спомня си Лиа. Съгласието на
Лиа, съпругът й и другите й две
деца дават възможност за нов
живот на 3 деца и един 43-го-
дишен мъж.

Докато Лиа разказваше ис-
торията си, спомних си за оне-
зи български родители, които
преди 3 години имаха куража
да дарят органите на 6-годиш-
ното си момченце, паднало от
крепостта Царевец! Помислих
си, че навярно мнозина бълга-
ри биха го сторили, стига ня-
кой да ги попита по подходя-
щия начин.

Трансплантациите в България

Ниво на донорство в Европа - 2011 г.

През 2011 г. общо 61 500 европейци са в листа на чака-
щите за присаждане на орган. От тях над 42 хил. чакат за
бъбрек, над 10 хил. за черен дроб, близо 4 хил. за сърце
и около 2300 за бял дроб. През 2009 г. 2855 европейци са
получили бъбрек или черен дроб от жив донор, а през
2010 г. - 3852. Само 10% от европейците, които се нужда-
ят от присаждане на орган, ще го получат.

Аида
ПАНИКЯН

Плакат за донорство на органи, Франция

лв., за транспланта-
ция на сърце - 60
хил. лв. (с 20 хил. по-
вече от м.г.). До 75
хил. лв. вземат еки-
пите за трансплан-
тация на част от че-
рен дроб, независи-
мо дали донорът е
жив или трупен.

Въведоха се въз-
можности за лече-
ние при остро
отхвърляне на при-
садения орган.
Сред новите дейно-
сти за финансиране
са вземане на
бъбрек от жив донор
(до 5 хил. лв.), на
черен дроб от жив
донор (до 7 хил. лв.),
а за вземане на ор-
ган от трупен донор
- 5 хил. лв. Донорст-
вото на органи  не
се увеличи и след
като законът вече
допуска да бъдат

Д-р Рафаел
Матесанз

Д-р Люк
Коленбие

З
арадвах се на писмо-
то от Еврокомисията,
в което пишеше “одо-
брена сте”. За семи-
нара кандидатстваха

Инфограми АВТОРКАТА

Лиа със
снимката

на Кели
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Култура
очаквайте

С

„Шарки от вестник”
представят в СБЖ

Представяне на книгата
“Шарки от вестник” от Иван То-
доров организира Съюзът на
българските журналисти. Тази
книга е за вестникарството - за
някогашния “Поглед”, БНР, БНТ,
Би Ти Ви, Нова телевизия... За
Ваня Войнова и Ясен Антов,
Стефан Продев и Иван Делчев,
Мирон Иванов и Радой Ралин,
Слави Митев и Стоянка Мута-
фова... Днес от 17 ч. на III етаж
в СБЖ, ул. “Граф Игнатиев “ 4, е
литературната среща.

Вечер, посветена
на Николай Генчев

Регионалният исторически
музей в Пловдив организира ве-
чер, посветена на проф. Николай
Генчев - едно от най-значимите
имена в бъл-
гарската ис-
т о р и о г р а -
фия и хума-
нитаристи-
ка от втора-
та половина
на XX век.
Събитието
ще се случи
в експози-
ция “Българ-
ско Възраж-
дане” на ул.
“Цанко Лавренов” 1 и ще
започне от 17 ч. на 1 ноември.
Инициативата е по повод Деня
на народните будители. По вре-
ме на проявата студенти от
специалността “Културология” в
СУ “Св. Климент Охридски” ще
представят филма “Николай Ген-
чев - различният”, научи ДУМА
от Пламен Четелязов.

Дискусия за
авторското право
в киното

Дискусия на тема “Авторско-
то право и защитата на инте-
лектуалната собственост в ки-
ното и развлекателната индус-
трия” организират фестивалът
“So Independent” и фондация
“Америка за България”. Срещата
е на 2 ноември от 15 ч. в
“American Corner” на пл. “Славей-
ков” 4а. Гости ще бъдат пред-
ставители на индустрията от
България и САЩ, научи ДУМА от
Ради Георгиев.

МК предлага
активен културен
обмен с Мароко

Министърът на културата
Вежди Рашидов се срещна с
Абделкадер Амара - министър на
индустрията, търговията и
новите технологии на Кралство
Мароко, който е на посещение в
страната ни за участие в
Х сесия на Междуправителстве-
ната българо-мароканска коми-
сия. Двамата министри бяха еди-
нодушни, че обменът на култура
е в основата на двустранните
връзки. Те обсъдиха възможност-
та за гостувания на фолклорни
състави и оперни спектакли. В
хода на разговора министър
Рашидов изрази желанието на
българската страна за развитие
на по-тясно сътрудничество и в
областта на филмовата индус-
трия и предложи у нас да се
проведат Дни на мароканската
култура. Министър Амара отпра-
ви покана България да се пред-
стави на следващото издание
на традиционния Фестивал за
религиозна музика в гр. Фес в
Мароко, научи ДУМА от МК.

В навечерието на Деня
на народните будители
най-младата програма
на БНР - мултимедийна-
та платформа Радио
Бин@р, ще дари своя
първи мултимедиен про-
дукт - уеб книгата “Ми-
дата, морето и други
истории” на Столичната
библиотека, научи ДУМА
от Иван Върбанов. Кни-
гата ще бъде предста-
вена със съдействието на библиотеката днес от 11 ч. в
детската читалня с участието на авторката Роси Кота и
живото изпълнение на Ицках Финци, в присъствието на
ученици, преподаватели и библиотекари. 100 броя от
книгата и дискове ще бъдат предоставени на училища
и читалища от София. В началото на събитието малките
таланти от детската вокална група “Радиодеца” на БНР
ще поднесат своя музикален поздрав към присъства-
щите. “Чрез дарителската акция екипът ни иска да из-
рази вярата си, че новата цифрова ера няма да унищо-
жи книгата. Нещо повече - смятаме, че чрез подобни
продукти интернет поколенията ще бъдат подтикнати да
преоткрият удоволствието от съприкосновението с
книгата и четенето”, коментира в аванс директорката на
Радио Бин@р Паулиана Новакова. “Всички ние ще
работим за това младите хора да се върнат в библиоте-
ките, като смятаме това за наша будителска мисия”, са
категорични журналистите от новата медийна платфор-
ма на БНР - интернет радио Бин@р.

Стана добра традиция
около 1 ноември - Деня на
народните будители, изда-
телство “Захарий Стоянов”
да организира рейдове из
страната с групи от писате-
ли, учени и музиканти. Дей-
ците на литературата, изку-
ството и науката посещават
училища и читалища, пред-
ставят най-новите си книги,
издателството пък прави
дарения на библиотеки, при-
помнят от издателството.

Днес в Перник ще госту-
ват акад. Антон Дончев,
акад. Константин Косев,
проф. Андрей Пантев, проф.
Венцеслав Кисьов, Найден
Вълчев и Иван Гранитски.
Новинки сa юбилейният три-
томник на поета Найден
Вълчев, двете изящни исто-
рически книжки на акад.
Косев “Васил Левски и
въскресението на българ-
ския народ” и “Българската
освободителна кауза през
горнилото на източния
въпрос”, новите поетични
сборници на Венци Кисьов и
Гранитски, многотомните

ъюзът на българските музи-
кални и танцови дейци и Кла-
сик ФМ радио представят ше-
стнайсетото издание на го-
дишните награди за ярки по-

ÑÁÌÒÄ ïðèñúæäà
“Êðèñòàëíà ëèðà”
çà 16-è ïúò
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Церемонията по връчване на наградите за ярки постижения
в музикалното и танцовото изкуство е на 1 ноември

Ростислав Йовчев, дуо Росен Идеалов
(кларинет) - Георгита Бояджиева (виолон-
чело),  Павлина Доковска (пиано), Хрис-
то Танев (виолончело), Мариана Панова
(сопран) и Георги Спасов (флейта) с уча-
стието на актьора Валентин Ганев; Дани-
ела Черпокова, преподавател в НМУ “Л.
Пипков”; Симеон Серафимов, преподава-
тел в НУИ “Панайот Пипков” - Плевен;
доц. д-р Светла Калудова-Станилова,
декан на факултет “Музикален фолклор и
хореография” в АМТИИ - Пловдив; кла-
вирно трио “Апасионато”; студентски
състав от НМА “Проф. Панчо Владигеров”
под музикалното ръководство на Георги
Патриков; клавирно трио “Асиса”; проф. д.
изк. Розмари Стателова, д-р Ангелина
Петрова, Благовеста Рядкова; Хор на
софийските момчета с диригент доц. Ад-
риана Благоева; “Te Deum Adoramus” с
диригент Теодора Димитрова; Академи-
чен камерен хор “Gaudeamus” с диригент
Весела Гелева; Стефка Оникян, Петър
Момчев, Мирослава Кацарова; Орлин
Горанов, Васко Кръпката, Калин Вельов.

Младежка филхармония “София”, Ор-
кестър на Държавна опера - Русе, Дет-
ско-юношеска филхармония “Пионер” с
диригенти Михаил Ангелов, Христо Игна-
тов, Стефан Линев, Рикардо Авербах и
Любомир Денев; Найден Тодоров, Гри-
гор Паликаров, Константин Илиевски; Ан-
тоанета Алексиева, Катерина Петрова,
Емил Йорданов; Александър Мутафчий-
ски, Николай Петров, Костадин Андреев.
Постановъчен екип на Държавна опера -
Русе, постановъчен екип на Софийската
опера и балет, постановъчен екип на му-
зикална къща “Бонев” - Малък оперен
театър, постановъчен екип на Камерна
опера - Благоевград; Народния оркестър
на БНР, ФА “Родопа” - Смолян, ФА “За-
горе” - Стара Загора.

Проектът е съфинансиран от Столич-
ната програма “Култура 2012” на Столич-
ната община и се осъществява в подкре-
па на кандидатурата на София за Евро-
пейска столица на културата - 2019 г.
Събитието се провежда под патронажа
на кмета на София Йорданка Фандъкова.

стижения в музикалното и танцовото изку-
ство “Кристална лира 2012”. Тържествена-
та церемония по връчване на наградите
ще се състои на 1 ноември от 18 ч. в зала
9 на НДК. В програмата е включен кон-
церт-спектакъл, научи ДУМА от проф. д-р
Петя Бъговска, председател на СБМТД.

Наградите “Кристална лира” се
присъждат в следните 15 категории: ин-
струменталисти, камерни ансамбли, ди-
ригенти, оперно и оперетно изкуство, му-
зикален фолклор, танцов фолклор, балет-
но изкуство, джаз, постановъчен екип,
поп и рокмузика, хорово изкуство, орке-
строво изкуство, млад изпълнител, педа-
гози, музикална критика.

Тази година номинирани за “Кристал-
на лира” са проф. Лидия Ошавкова, проф.
д-р Атанас Куртев, Евгени Божанов; кла-
вирно дуо за 4 ръце Красимир Тасков -

С нови книги
в Деня на будителите

съчинения на акад.  Антон
Дончев.

На самия празник на бу-
дителите във Враца ще гос-
туват акад. Георги Марков,
Хайгашод Агасян, Евтим Ев-
тимов, Андрей Андреев и
Иван Гранитски. Те ще имат
няколко срещи в училищата
и в Историческия музей. Тук
централната тема на разго-
ворите ще бъде Балканска-
та война. На нея е посветен
значителният не само по
обем труд на акад. Марков
“България в балканския съюз
срещу Османската империя
1911-1913”, дело на изда-
телство “Захарий Стоянов”.

На 6 ноември като отзвук
на празника ще бъде сре-
щата в Регионалната библи-
отека в Пловдив, в която ще
дойде “чета”, предвождана
от Иван Гранитски в състав
акад. Георги Марков, акад.
Константин Косев, Нешка
Робева и проф. Огнян Сапа-
рев, чийто двутомник “Кри-
тически илюзии” ще бъде из-
ненадата за съгражданите
му от Пловдив.

Снимка БГНЕС

Знаменитата
кубинска
примабалерина
и хореографка
Алисия Алонсо
Мартинез (91)
се поклони на
сцената заедно
с трупата,
която ръководи,
по време на
тържествения
спектакъл при
откриването на
Международния
балетен
фестивал в
Хавана, който
ще продължи
до 7 ноември

РАДИО БИН@Р ПРАВИ
ДАРЕНИЕ НА СТОЛИЧНАТА
БИБЛИОТЕКА И УЧИЛИЩА

„Вая кон Диос” се завръща
в София на 20 април 2013 г.
„Вая кон Диос” се завръща
в София на 20 април 2013 г.
„Вая кон Диос” се завръща
в София на 20 април 2013 г.
„Вая кон Диос” се завръща
в София на 20 април 2013 г.
„Вая кон Диос” се завръща
в София на 20 април 2013 г.
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Култура

Ж
Живописна изложба на Светлозар

Стоянов-Свесто e подредена в Галерия
за съвременно изкуство “1908”. Той е ху-
дожник, който поставя чрез изкуството си
проблеми, свързани с основните човеш-
ки ценности, които в нашето съвремие
претърпяват драматична трансформация.
За него творчеството е своеобразен ин-

Вертикални хоризонти
òðåâîæåí õóäîæåñòâåí îáðàç
Самостоятелна изложба на Светлозар Стоянов-Свесто показва галерия „1908”

Празниците на фолклора и
етнографията “Шишманови
дни 2012” започват днес от
18 ч. в Етнографския музей -
БАН на пл. “Княз Александър
I” 1 (Източно крило на Цар-
ския дворец), научи ДУМА от
пиар екипа на ИЕФЕМ-БАН.
Изложбата “120 години
Народен музей”, която
представя цялата етническа
карта на България, както и
най-старите запазени етно-
графски ценности от фонда
на Националния етнографски
музей (от ХVII в. насам) ще

Йонко БОНОВ върхност на платната е доб-
ре обработена, решена пас-
тьозно, в духа на многоплас-
това сърдечна проекция или
експресивно, търсейки непо-
средствено израз на състоя-
ния, свързани с неговата чув-
ствителност и с екзистенци-
алното му мислене.

Въртележката е друг ос-
новен мотив в картините на
художника, която е също вид
философско-естетическа
трансформация на метафора-
та “вертикални хоризонти” -
алюзия за неустоим кръгов-
рат, в който одушевените
същества, попаднали в пери-
метъра на неговата стихия, се
превръщат неизменно в без-
душни и застинали играчки,

подчинени и обезличени от тази сила.
Единствената надежда художникът-

мислител вижда във възможността хо-
ризонтите просто отново да се... “хори-
зонтират”, с други думи, да се изпълним
с оптимизъм, че нещата ще си дойдат
на мястото, тоест да повярваме отново в
хоризонтите на простата сърдечна гео-
метрия.

струмент, чрез който разкрива сво-
ята склонност към философско-ме-
тафорично обобщение.

В това ни убеждава и неговата
самостоятелна живописна излож-
ба в галерия “1908” в София. Само-
то название на експозицията -
“Вертикални хоризонти”, подсказ-
ва стремежа на автора да търси
философско-поетическата образ-
ност, както и неговата нагласа към
многопластовата словоформа, към
изненадващата метафора. За това
говорят и названията на някои от
неговите платна: “Между две луни”,
“Огледало на дъждовна гора”,
“Въртележка за споделяне на
въздишки”, “Нежна е нощта” и др.
Освен това той представя редом с
живописта си и свои лирични сти-
хотворения.

“Хоризонтът е като светла надежда и
пътя към него е изпълнен с очакване -
обосновава концепцията на изложбата си
Светлозар Стоянов-Свесто. - Години на-
ред вървим натам, като отглеждаме коп-
нежите си за свобода, достойнство и нор-
малност. Когато наближим нашия хори-
зонт, за съжаление и с удивление откри-
ваме, че той е вертикален, като стена.”

Българското издание на “Царството
на славяните” от Мавро Орбини излиза
от печат на 1 ноември, в Деня на народ-
ните будители и в годината, в която се
навършват 250 години от Паисиевата
“История славянобългарска”. Aвтори на
встъпителните статии са проф. Надежда
Драгова и проф. Джузепе Дел’Агата,
познавач и изследовател на делото на
Мавро Орбини, преподавател в универ-
ситета в Пиза. Преводачи на текста от
староиталиански са Симеон Тодоров и
Елица Попова. Г-н Тодоров е известен
преводач с изключително богат опит в
превода на исторически текстове от ита-
лиански от ХVII-ХIХ в., а г-жа Попова е млад линг-
вист и учен, занимаващ се със сравнително езико-
знание, с доказани качества и умения на преводач
от романски езици, научи ДУМА от Маруся Якова.
При подготовката на текста бяха проучени повече
от 1900 имена, географски названия и исторически
събития. Отговорен редактор на проекта е доц. д-р
Пенка Ватова. Изданието се осъществява с подкре-
пата на Министерството на културата и Фонд “13
века България”. Представянето на новото издание
на “Дамян Яков” е на 1 ноември от 16 ч. в мрамор-
ното фоайе на Столичната библиотека. За автора
и книгата ще говорят проф. Надежда Драгова и
проф. Джузепе Дел’Агата.

През далечната 1601 г. в Пезаро на италиан-

Ценителите на изкуството
останаха очаровани от велико-
лепната изложба на Свилен Бла-
жев и Божидар Бончев в зала
“Джамията” в Дупница. “Това, ко-
ето събира Блажев и Бончев в
една експозиция, е приятелство-
то, артистичната и човешка бли-
зост, самобитността и одухотво-
реността на пластическия израз
в изкуството им. Диалогът  между
двамата се състои в дискусията
им за “Аза като свободна воля,
изразяваща сама себе си”. Това
каза Божура Кацарова, уреднич-
ка на  изложбената зала.

В експозицията са включени
9 големоформатни авангардни
творби на Свилен Блажев, рису-
вани през  последните пет годи-
ни. Проф. Божидар Бончев е
представен с 10 керамични
творби - серията “Цикли”, както и
с традиционна керамика.

Свилен Блажев е роден през
1953 г. в Кюстендил. Завършва
стенопис в НХА. За 50-годишен
творчески период има над 40 са-
мостоятелни и множество пред-
ставителни изложби на съвремен-
ното българско изкуство в Евро-
па и САЩ. Носител е на 10 на-

Тези вертикални хоризонти в картините
на Свесто са студени, дълбоки, неизбро-
дими. Това е свят на отчуждението, на
затвора, от който бягството е невъзмож-
но, чийто стени са издигнати всъщност с
доброволния труд на всички нас. Опитите
за пробив през тези съвършени лабирин-
ти са сковани в ледената прегръдка на
безизходицата. Изобразителната по-

“Фънки ковьорче”

“Въртележка
за разказване
на приказки”

Снимки АВТОРЪТ

бъде открита днес. На 2 но-
ември в Чехословашкия клуб
“Т. Г. Масарик” в София ще
се проведе за втори път
Националният конкурс-
надпяване, който тази година
е посветен на празнуваните
юбилеи и на Сборника за
народни умотворения и
народопис - поредица, изли-
зала в България без прекъ-
сване от 1891 г. В същия ден
от 18.30 ч. ще се състои и
галаконцертът на лауреатите
от конкурса, в който ще
вземат участие като гости

звезди на българския фолк-
лор - Диди Кушлева, Стоян
Варналиев, Лиляна Галевска,
Костадинка Танчева и Иван
Андонов и др.
На 3 ноември е вече станали-
ят традиционен Ден на
отворените врати в Етнограф-
ския музей, където между
10 и 17 ч. всички посетители
безплатно ще могат да се
включат в занаятчийски
ателиета (грънчарство, иконо-
пис, женски занаяти, копани-
чарство), игри, уроци по
танци, фолклорно караоке и

много др. На 6 ноември в
Етнографския музей ще се
състои научната конференция
“Въобразеният българин”,
която ще събере наши и
чуждестранни учени в търсе-
не на образа на българина.
Входът за всички събития е
свободен.
Награждаването на победите-
лите от двата национални
ученически конкурса за есе
и рисунка също ще бъде в
рамките на “Шишманови дни
2012”. Проявата се организи-
ра от Института за етнология

и фолклористика с Етнограф-
ски музей при БАН по слу-
чай 150-годишнината от
рождението на големия
български министър и евро-
пейски учен и общественик
проф. Иван Д. Шишманов и
120-годишнината от създава-
нето на Народния музей.
Събитията се провеждат под
патронажа на вицепрезидента
на България Маргарита
Попова, МОМН и Министерст-
вото на културата с генерал-
ното спонсорство на Корпора-
тивна търговска банка АД.

„Царството на славяните” от Мавро Орбини
излиза в превод на български език

Свилен Блажев и Божидар Бончев
с диалог в зала „Джамията”

гради за живопис и рисунка.
Негови картини са притежание
на НХГ, СГХГ, музея “Пушкин”, ко-
лекцията “Лудвиг” - Ватикана,
Ватиканския музей за модерно
изкуство, както и на колекции във
Финландия, Германия, Чехия,
Словакия, Македония, Англия.

Божидар Бончев завършва
керамика през 1984 г. в класа
на проф. Венко Колев. Профе-
сор, завеждащ катедра “Керами-
ка” в НХА. Член на СБХ. Има над
15 самостоятелни изложби у нас,
в САЩ, Виена, както и множест-
во участия в групови експозиции
в САЩ, Виена, Мексико, Фран-
ция, Чехия, Унгария и др. Колек-
цията, която представя проф.
Бончев в стил неомодернизъм,
включва 6 творби от серията
“Рецикли”, своеобразни кера-
мични колажи с елементи от
съдове, за които авторът казва,
че “работата на художника е
свързана със събирателност и
колекционерство. Пластиките на
проф. Бончев носят в себе си ис-
торически препратки и са част
от разсъжденията му на худож-
ник, търсещ смисли и идеи в
историята на изкуството.

Експозицията може да се
види до 10 ноември.

Николая ИВАНОВА

ски език излиза от печат книга с удиви-
телното заглавие “Царството на славя-
ните”. Дотогава такова понятие не съще-
ствува. Няма и подобно царство на кар-
тата. Нейният автор Мавро Орбини, ка-
толически монах от славянски произ-
ход, разказва историята на славяните в
Югоизточна Европа. Неговият разказ е
предназначен да отвоюва тяхното рав-
ноправие с всички останали страни и
народи. Не е случаен фактът, че книга-
та е написана на италиански език, за
да може да бъде прочетена не само от
представителите на духовенството, но
и от италианските аристократи и търгов-

ци. Светът приема автора на тази книга като ри-
цар, изпратен от цялото славянство (Надежда
Драгова). Благодарните славянски народи бързо я
приемат и благодарение на Петър Първи я раз-
пространяват на руски език - тя е отнесена на
Балканите, където през 1761 г. я прочита йеромо-
нах Паисий Хилендарски. Той преписва българ-
ския раздел и когато се завръща на Атон, още на
следващата година, 1762-а, завършва своята “Ис-
тория славянобългарска”.

През 1983 г. в поредицата “Чуждестранни ис-
торици на България”, кн. 1, е публикуван в превод
на български откъс от книгата на Мавро Орбини.
Цялостен превод на книгата не е направен.

През 2009 г. издателство “Дамян Яков” и Сто-
личната библиотека подготвиха и публикува-
ха фототипно издание на “Царството на сла-
вяните”. То бе представено за първи път в би-
блиотека “Тургенев”, в рамките на Дните на
София в Москва. Копия бяха подарени на биб-
лиотека “Тургенев”, на Руската държавна биб-
лиотека и на Всерусийския институт по исто-
рия. Същата година по време на традицион-
ната аудиенция при папата за 24 май сред
даровете, които българската делегация, ръко-
водена от президента Първанов, занесе на
папа Бенедикт ХVI, бе “Царството на славя-
ните”. Екземпляр от книгата бе подарен и на
Ватиканската библиотека, припомнят от из-
дателство “Дамян Яков”.

ЗАПОЧВАТ „ШИШМАНОВИ ДНИ 2012”ЗАПОЧВАТ „ШИШМАНОВИ ДНИ 2012”ЗАПОЧВАТ „ШИШМАНОВИ ДНИ 2012”ЗАПОЧВАТ „ШИШМАНОВИ ДНИ 2012”ЗАПОЧВАТ „ШИШМАНОВИ ДНИ 2012”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Ако мъжът ви се забави в банята,
достатъчно e да му кажете: “Мили,
ще разгледам мобилния ти теле-
фон”. Това значително намалява
времето до излизането.

ДИМИТЪР ДАНЧЕВ,
член на НС на БСП
Чл. кор. ДИМИТЪР ЙОРДАНОВ,
геофизик
ПЛАМЕН БОБОКОВ, бизнесмен
СВЕТЛАНА ЯНЧЕВА, актриса
СТЕФАН ГОСПОДИНОВ,
народен представител
СТЕФАН БАДЕВ, член на НС на БСП
СТЕФАН КИТАНОВ-КИТА,
киновед и продуцент,
директор на “София филм фест”
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31
Св. св. апостоли

Стахий и Амплий и другите с тях - от
седемдесетте апостоли (I). Св. мъченик
Епимах († ок. 250). Св. преп. Спиридон
и Никодим, Киево-Печерски просфорни-
ци (XII)

Свети Стахий бил поставен от свети
апостол Андрей за епископ във Визан-
тион; заедно с него свети Стахий
въздигнал църква в Аргиропол. Като
събрал тук много верни, той ги поуча-
вал на заповедите Христови. Той се
трудил шестнадесет години и след та-
кива подвизи предал душата си на
Господа. Апостол Андрей ръкоположил
в сан епископ Амплий и Урбан, Амплий
- в Диоспол, Урбан - в Македония. Те
ревностно проповядвали Христовото
учение и разрушили много идолски
капища; с това те настроили против себе
си елините и иудеите. Тези врагове на
Христовата вяра предали на мъчения
светите мъченици, които се удостоили
да получат неувяхващи венци. Светите
Наркис, Апелий и Аристовул също про-
повядвали Христовото Евангелие: Нар-
кис - в Атина, Апелий - в Ираклия, Ари-
стовул - в Британия. Тези свети мъже
след много трудове и подвизи предали
душите си на Господа.

си в зала 1 на НДК в София
най-новия си албум “Тhe Story
of Light”, който излезе на му-
зикалния пазар на 14 август.
Стив Вай е един от най-влия-
телните гении на китарата.
Продал е над 15 милиона
албума, а изпълненията му на
живо винаги са истински зре-
лища, които събират хиляди
почитатели на стойностната
рок музика. Със своята повече
от 20-годишна музикална ка-
риера Стив Вай е един от най-
необузданите китарни вирту-
ози с дълбоко чувство на ар-
тистичност. Сензационният ки-
тарист има повече от 60 све-
товни музикални номинации и
3 награди “Грами”. Наскоро
към колекцията му от статует-
ки се добави и тази на “NAMM
2012” (National Association of
Music Merchants) за гуру в му-

Ñòèâ Âàé âîäè ó íàñ
íàøóìÿëà âîêàëèñòêà
Виртуозният китарист, който е вегетарианец и запален
пчелар, държи на специално зеленчуково меню

зикалните изобретения.
Виртуозният музикант ще

доведе у нас една от най-
коментираните американски
звезди - Бевърли Маклелан.
Тя се превръща в сензация
и спечелва американската

един от най-твърдите вегета-
рианци в музикалния бизнес,
Стив Вай държи в менюто му
да няма никакво месо, риба,
дори и яйца. Той е поръчал
кафяв ориз с броколи, разно-
образно меню от зеленчуци,
спагети, пармезан и порция
тофу. Екипът му ще разполага
с бутилки кока кола, газирана
и минерална вода, различни
плодови сокове и лед, научи
ДУМА от Ивайло Петков.

Стив Вай пристига с еки-
па си по покана на “София
мюзик ентърпрайсис” след
концерт в Сърбия. Само
10 от най-запалените му фе-
нове ще могат да се видят с
него и да присъстват на про-
бите на звука преди концер-
та му в НДК. Специално за
тях той ще разкаже подроб-
ности за работата по послед-
ния му албум и ще отговори
на всякакви техни въпроси.

Все още има ограничени
количества билети за шоу-
то, които са от 40 до 90 лева.

публика по време на участи-
ето си в шоуто “The Voice”.
Именно там я забелязва и
самият Стив Вай, който й
предлага да запише вокали
за последния му албум.

Като запален пчелар и

К а м п а н и я т а
“Подари усмивка
на България”, коя-
то ще се развива в
специално създа-
дена страница в
социалната мрежа
фейсбук, ще се
опита да вкара
страната ни в Книгата на рекордите “Ги-
нес”. Целта е българите да подарят своя-
та усмивка на България. Набирането на
снимки на усмихнати наши сънародници
започва през ноември. След събирането
им те ще бъдат подредени в арт инстала-
ция, с която ще бъде поставен рекордът.
Кампанията организира производителят
на соковете “Присън” - “Куадрант бевъри-
джис”, по повод новото “усмихнато” лице
на своите продукти. “Подари усмивка”
вече ще е посланието на марката към
клиентите в цялата страна. Освен с нови
етикети соковете вече се отличават и с
нова форма на бутилките, за да са по-
удобни за всекидневна употреба.

Уникално по рода си парти за деца
по случай празника на Вси светии
Хелоуин организират днес от 14 ч.
комплекс “Te Quiero” и училище
“Светлина”. Акцентът ще бъде
въвеждането на малчуганите в
тайните на здравословното хранене
чрез поредица от игрови активнос-
ти. Инициативата е подкрепена от
Евро-Ток България, член на Евро-
пейската кулинарна асоциация,
официален консултант на ЕК в

Клуб “Ялта” предизвиква днес всички да се изправят пред най-големите си
страхове и кошмари. Този Хелоуин логично ще е посветен на апокалипсиса,
предречен от маите за 21 декември 2012 г. Затова и огромна пирамида, копие
на тези, които маите са строили по земите си, ще се появи пред “Ялта”.
Мрачни сенки, призраци, изгубени души, зомбита, канибали, оракули и фана-
тични шамани ще бродят навсякъде из клуба и ще създадат усещането за
парти извън реалността. Освен специалната декорация клубът е осигурил и
ужасяващо добри диджеи - Любо Урсини, Валди, Хуан Алварес и Соно ди
Вайо. Всеки участник в “страшния филм” ще получи пътеводител, предназна-
чен за хората, за които качественото забавление е средството за оцеляване,
научи ДУМА от Яворка Петрова.

Яхтата, проектирана от покойния основател на “Епъл” Стив Джобс и дизайнера
Филип Старк, вече е спусната на вода в Холандия, предадоха световните агенции.
Дългата 80 метра яхта, кръстена “Venus” (Венера), е построена от компанията
“Koninklijke De Vries” в пристанищния град Алсмеер. За намерението на Стив Джобс
да си построи яхта стана известно от биографичната му книга, дело на Уолтър Айзъксън.
В нея компютърният гений казва: “Знам, че може би ще умра и ще оставя на Лорейн
(съпругата му) недостроената яхта. Принуден съм обаче да продължа строителството.

Ако престана да го правя,
значи наистина скоро ще
умра.” Движението на яхтата
ще се контролира от 7 по-
следователно свързани ком-
пютъра iMac, разположени в
командния мостик. Бялата
красавица е направена от
алуминий, като илюминато-
рите са от стъкло, което
“Епъл” е използвала в своята
продукция. На тържествено-
то спускане на вода на
“Venus” присъстваха съпруга-
та и децата на Джобс, които
подариха на всеки от персо-
нала, участвал в строителст-
вото, по един iPod, съобщи
БГНЕС.

Рокаджията
от “Ролинг Сто-
унс” Рони Ууд
се сгоди за тре-
ти път. 65-го-
дишният басист
има връзка от
шест месеца с
т е а т р а л н а т а
п р о д у ц е н т к а
Сали Хъмфрис
и миналата сед-

мица й предложил брак. “Рони и Сали
бяха приятели от дълго време. Той ви-
наги я е харесвал, но тя имаше връзка.
Двамата са неразделни от месеци и той
реши отново да мине под венчило. (Ко-
легата му от групата) Кийт Ричардс го
взе на подбив, като му каза, че му е
писнало да купува сватбени подаръци”,
разкрива запознат източник пред бри-
танския таблоид “Сън”. Ууд се раздели
със съпругата си Джо (с която живя 23
години), след като изневярата му с ру-
ска сервитьорка беше разкрита от ме-
диите през 2008 г. Преди това той беше
женен за Криси Финдли от 1971 до
1978 г., припомня БГНЕС.

ермански шофьор на такси,
който се задавил с бонбон в
гърлото, бил спасен благо-
дарение на... автомобилна
катастрофа, съобщи БГНЕС.
Любопитната случка стана-
ла в град Вупертал. По вре-
ме на движение 50-годиш-
ният водач започнал да се
задушава от заседналия в
гърлото му бонбон и в пани-
ката си блъснал таксито в
колата пред него, после
ударил и паркиран автомо-
бил. От тези сблъсъци бон-
бонът изпаднал от гърлото
му и шофьорът, който почти
бил в безсъзнание, се свес-
тил. Той и 87-годишната му
пътничка останали невреди-
ми, за разлика от трите ав-
томобила.

Учат деца да се хранят
здравословно

В
иртуозният кита-
рист и шоумен
Стив Вай ще
представи днес от
20 ч. на концерта

областта на храните и здравословното
хранене. Децата на възраст между
6 и 10 години ще съчетаят полезното
с приятното, като сами се погрижат
за цялата украса за Хелоуин, след
което под стриктните инструкции на
професионални готвачи ще се учат да
приготвят различни блюда, включени
в здравословната средиземноморска
диета и ще получат ценни съвети за
балансирано и разделно хранене,
научи ДУМА от Елиза Стоева.

ПИРАМИДА НА МАИТЕ
ИЗНИКВА ПРЕД „ЯЛТА”

АРТ ИНСТАЛАЦИЯ
С УСМИХНАТИ
БЪЛГАРИ ЩЕ
ПОСТАВЯ РЕКОРД
ЗА „ГИНЕС”

Катастрофа
спасява от
смърт шофьор
на такси

Рони Ууд се сгоди
за трети път
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Снимка БГНЕС

Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс
Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс
Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс
Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс
Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс
Спуснаха на вода яхтата
на Стив Джобс

Виктория Ангелова - Жената-котка
от шоуто на Денис, стана актриса
Виктория Ангелова - Жената-котка
от шоуто на Денис, стана актриса
Виктория Ангелова - Жената-котка
от шоуто на Денис, стана актриса
Виктория Ангелова - Жената-котка
от шоуто на Денис, стана актриса
Виктория Ангелова - Жената-котка
от шоуто на Денис, стана актриса
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Памет

ената, лежала заед-
но с Вапцаров в за-
твора, днес е на 90
години, помни всичко

огато отбелязваме Деня на буди-
телите, следва да разкажем за
малко известни народни учители,
работили “на ползу роду своему”.

Ж
Жеко ДИМИТРОВ

Из спомените на Зорка Домусчиева, заслужил
деец на антифашисткото движение

с подробности, подвижна е и
сама се обслужва. Удостоверени-
ето за заслужил деец в антифа-
шистката борба на Зорка Дому-
счиева, която е политически за-
творник през 1942-1944 г., бе
връчено на 8 май 2012 г. в рай-
онния съвет на БСП “Илинден”.

Зорка Домусчиева е родена
в село Николаево, Радомирско,
на  10 януари 1922 г. в много
бедно семейство. Мизерията и
нищетата принуждават семейст-
вото да пристигне в София. Зор-
ка си спомня пътуването от Ни-
колаево до София: “Пътувахме с
каруци. Понеже бях мъничка, ме
сложиха в една каца и съм се
събудила заспала в тревата до
шосето малко преди София.” В
столицата  семейството се уста-
новява в квартира на улица
“Зайчар”.

Зорка има двама братя и
една сестра. Единият брат -
Любомир Кръстев, става летец
в Долна Митрополия, като след
9.IХ.1944 година остава военен
на второстепенна служба, а при
създаването на Гражданската
авиация е един от първите, за-
писали се там летци. И двамата
братя - Любомир  и Кирил
Кръстев (по-късно той работи
във Военно издателство, пар-
тиен секретар в “Стрела”, член
на Градския комитет на парти-
ята), участват в нелегалната
дейност на БКП.

Зорка Домусчиева

Зорка започва да подпомага
нелегалната дейност на БКП
чрез читалище “Аура”, като раз-
пространява позиви, плакати и
други материали.  За легална
дейност читалище “Аура” орга-
низира певчески хорове и теат-
рален състав. По това време
“Аура” поддържа тесни връзки с
читалище “Христо Ботев” и ев-
рейското читалище в София.

През 1942 г. нелегалната
група е разкрита. Зорка остава
дежурна в читалището на 2 юни,
а другите членове на групата
отиват да празнуват. По това
време в София пристигат герман-
ски военни части и един от чле-
новете на групата се издава,
като у него е открит пистолет.
Впоследствие е задържан и пре-
дава всички.

Зорка разказва: “Арестуваха
ме вкъщи. Предателят посочил
къде живея. Заведоха ме в Ди-

рекция на полицията. Бяха аре-
стували Васев, Самуилов, Челе-
биев, сестра ми Виолета, Андре-
ева и Хана”. Процесът на Зорка
Домусчиева е воден от Станиш
Станишев. Задържаните са
прехвърлени в Централния со-
фийски затвор, където е и цели-
ят Централен комитет. Разпити-
те ги води Станиш Станишев,
като към жените се отнасят мал-
ко по-добре. Самите разпити
протичат чрез бой, връзване на
“прилеп” и удари по ходилата и
краката.

Зорка си спомня: “Не гово-
риш - бой, без вода, дават само
солена риба. Между надзирате-
лите имаше и читави хора.
Спомням си един, Димитър се
казваше, той ми донесе варени
яйца, други надзиратели нароч-
но не позволяваха на затворни-
ците да спят, като тропаха по
решетките. Който можа, из-
държа, който не можа... Спом-
ням си, един път като ни водеха
на разпит, в една отделна килия
- някакъв човек ме попита: “Мо-
миче, ти политическа ли си?”
После разбрах, че това е Трай-
чо Костов.”

Килията, в която е затворена
Зорка, се оказва една от съсед-
ните килии, в които са затворени
хората от Централния комитет и
Никола Вапцаров. Всички за-
творници знаят, че Вапцаров
споделя същата килия като тех-
ните.

“Когато го връщаха от раз-
пит, го влачеха пребит по земя-
та, а ние тропахме с прангите по
решетките, викахме “Освободе-
те го!” и пеехме песни да го

окуражим”- казва Зорка.
За затворниците се грижи

медицинска сестра - Табакова.
Храната в килията се разпреде-
ля между самите затворници по
равно, на Зорка давали  повече
от нейните съкилийници, защо-
то била в много лошо здраво-
словно състояние: “Те винаги ми
даваха повече, отколкото на
другите, ама аз не исках”.

Делото на Зорка Домусчие-
ва е прекратено поради липса
на доказателства и тя е освобо-
дена в много лошо здравослов-
но състояние. Така 9 септември
1944 г. я заварва на легло в

болницата в тежко състояние, но
въпреки това тя казва: “Новина-
та ме вдигна на крака и отидох
да посрещна съветските войски.
Там срещнах един приятел, кой-
то беше задържан в затвора във
Варна - Илия - беше дошъл с
прангите... Ентусиазмът на хора-
та беше голям - всички се рад-
ваха”.

В края на своя разказ Зорка
споделя: “Обръщам се към всич-
ки наши другари, които имат
деца и внуци - нека да останат в
България. Боли ме от това, че
младите напускат родината ни.
Затова ли се борихме?”.
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БУДИТЕЛИ - СЛЕДОВНИЦИ НА НАРОДОПОЛЕЗНО ДЕЛО

„Коравият български юмрук
и дух са ни запазили”

К
Проф. Петър КУЦАРОВ,
д-р на историческите науки

Такива са забравените будители Паи-
сий Габровски и Георги Йошев. Макар
дейността им да е свързана със Севе-
роизточна и Северозападна България,
то резултатите от народополезния им
труд имат безспорно национално зна-
чение.

В средата на ХIХ век жителите на
Еркеч (Козичино, област Бургас) пост-
рояват голяма и хубава църква в дол-
ния, ниския край на селото, съгласно
получения султански ферман. С големи
усилия хората успяват да я изографисат
и  подредят до нея училище. При това тя
е строена така здраво, та и до днес е
действаща. Всички селяни се самообло-
жили с набавяне на строителни матери-
али. Хоросанът бил замесван с много
яйца, за да са трайни основите и стени-
те на Божия храм. И трудът им е възна-
граден - църквата “Света Петка” била
осветена за обща радост през октомври
1845 г. В тази връзка на Захари Зограф
e поръчана икона на Света Петка. Труд-
ностите, които срещат инициаторите за
отваряне на българска черква и учили-
ще, са свързани и с набавянето на по-
требните книги. “Дядо Куцар, на баба
Тодора мъжа, дето го заклаха турците,
и още двама души ходили да купуват
черковните книги чак от Филибе. Пари-
те ги крили ух крачолите и копитата на
конете, защото хайдутлук голям бил
тугаз по пътищата” - разказва дядо
Неделчо през 1964 г. Еркечани били
наковладени, че провеждат богослуже-
ние на български, че покрай църквата

действа и българско училище, че при
служба не се споменава името на
гръцкия владика. Щастието и радостта
на балканджии били помрачени: помо-
рийският владика Василаки и не-
себърският поп Синесий, изпълнявайки
указанията на гръцката патриаршия за
унищожаване на българските духовни
центрове, съпровождани от турски стра-
жари, изгарят набавените с огромен труд
български църковни и светски книги. За
да си отмъстят за стореното огромно зло
на българщината, при поредното посе-
щение на селото поп Синесий бил на-
бит от “неизвестни” еркечани, които го
съблекли чисто гол и го намазали с “ер-
кечко миро” - смес от катран и човешки
изпражнения. Така омаскарен, придо-
бил образ на сатана, гръцкият свеще-
ник не пожелал повече да служи сред
това “диво и варварско племе”, сред
което не се намерил нито един желаещ
да приеме елинския език. Така в това
древно балканско селище се разигра-
ват събития, които изпреварват с 15
години Българския Великден.

За да функционира църковното и
просветно дело, будните балканджии
настойчиво дирили и намерили Паисий
Габровски, пастир на възрастни и учи-
тел на децата, монах от Троянския ма-
настир. Той донася препис от История
славянобългарска и я чете пред млади
и стари. Разпитаните хора с умиление
си спомнят и с гордост повтарят негови-
те думи: “Не се срами българино от рода
си, коравият български юмрук и дух са
ни запазили”. Петнадесетте години ра-
бота на Паисий Габровски сред жители-
те на Еркеч оказват незаличимо влия-
ние за духовното израстване на насе-
лението от селото и региона: придоби-
тите от еркечани знания се разнасят в
образуваните от тях според проучвани-

ята на проф. Л. Милетич над 58 села в
Североизточна България и в Русия.
Монах Паисий изиграва решаваща роля
в борбата за утвърждаването на българ-
щината в района. Многолетната му дей-
ност е разнообразна - той е духовник и
учител и на възрастните. Подготвените
от него младежи стават учители в Чер-
номорска България, а Петър Липчев
след Освобождението е главен учител
в Поморие и в Айтос. Монах Паисий
изпраща на обучение на свои разноски
местния младеж Петко Дойнов, който
впоследствие е ръкоположен за свеще-
ник на селото през 1870 г. С чувство на
изпълнен дълг този истински будител
се оттегля, подготвяйки почвата за по-
сещението на Васил Левски в Еркеч
през 1871 г. На монах Паисий би след-
вало да се издигне паметник в селото.
Впрочем той е обезсмъртил името си с
многобройните кръстени от него деца:
днес името Паиско, Паиса, Паис и ро-
дове паисковци са често срещани в
селото и региона.

Другият народен будител е Георги
Йошев, който работи като частен драго-
ман при консулство на Русия във Видин
през 1856-1865 г. Родителите му са уби-
ти по време на похода на Дибич Зад-
балкански (1828-1832 г.). Отчитайки
липсата на учебници за българските
деца, а също желанието на младото
поколение да знае както българската,
така и световната история, той превеж-
да през 1857 г. на български език “Крат-
ка всеобща история” на А. Берте. Липса-
та на средства не позволява отпечатва-
нето на учебника. Ето защо Йошев се
обръща за финансова помощ към МВнР
на Русия. Научавайки за народополез-
ната му дейност, Н.П. Игнатиев, тогава
началник на азиатския департамент на
МВнР на Русия, прави предложение за

увеличаване заплатата на Йошев със
задна дата. С получените средства спо-
менатият учебник е отпечатан. Със
средства от специалния фонд на руско-
то МВнР учебникът е  разпратен като
дар до 58 училища (в т.ч. 12 женски).
Характерното е, че тези училища се на-
мират в населени места както на днеш-
ната територия на България (София, Па-
зарджик, Дупница, Кюстендил, Самоков,
Джумая, Карлово, Калофер, Сопот, Фи-
липопол, Ески Загра, Шумла, Кали Пе-
тра, Рущук, Систово, Лом паланка, Ло-
веч, Видин, Белоградчик, Габрово,
Търново, Елена, Еркеч, Разград, Пана-
гюрище, Клисура, Копривщица, Етропо-
ле, Пирдоп, Лясковец, Дряново, Троян,
Тетевен, Перущица, Жеравна), така и
на територията на Турция (Цариград,
Адрианопол); на Гърция (Солун); на Ма-
кедония (Охрид, Велес); на Сърбия (Пи-
рот, Ниш); на Румъния (Букурещ, Тулча,
Галац) и на Молдова (Болград). В знак
на благодарност за оказаното финансо-
во съдействие Г. Йошев изпраща в дар
9 екземпляра от труда си на генерала-
дипломат Игнатиев и на императорския
двор. С мотива да се благодари “За
допринесената полза на българското
юношество и с цел положително въздей-
ствие върху българите” императорът на
Русия Александър II награждава на 14
април 1862 г. народния будител Г. Йо-
шев с брилянтен пръстен на стойност
200 сребърни рубли.

Посочените учители са част от за-
бравените будители на България. Тех-
ните съдби сочат, че неповторимото е
редом с нас, нужно е само да изтрием
пепелта на забравата и отдадем почит
към родолюбивите ни сънародници, ко-
ито, въпреки оскъдицата и недоимъка,
са спомогнали за израстването и заяк-
ването на духа български.
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«‡·ÂÎÂÊËÏË ËÁˇ-
‚Ë ‚ Ó·‡ÁÓ‚‡-
ÚÂÎÌ‡Ú‡, ˛Ë‰Ë-
˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ë ÙËÌ‡Ì-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÓ‚Ë ‚˙ÔÓÒË
ÓÚ ÂÊÂ‰ÌÂ‚ËÂÚÓ
Ë ÔÓÙÂÒËÓÌ‡Î-
Ì‡Ú‡ ‚Ë Á‡ÂÚÓÒÚ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÕÓ‚Ó Á‡ÌËÏ‡ÌËÂ
˘Â ‚Ë ÓÚÍ˙ÒÌÂ ÓÚ
Ì‡ÚÓ‚‡‚‡˘Ë ÏËÒ-
ÎË. ¬ ÎË˜ÂÌ ÔÎ‡Ì Â

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œË‚ÂÚÎË‚Ë Ë ·ÂÁ
‰‡ Á‡ÎËÚ‡ÚÂ ‚ Í‡È-
ÌÓÒÚË, Ú‡ÍË‚‡ ˘Â
ÒÚÂ ‰ÌÂÒ. — ÔÓÁË-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰‡ ÒÂ ÓÚ‡ÁˇÚ ÌÂ·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓ
Ì‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë.

‚Ë. “Ó ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡ ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ
Ë Ì‡ ‰Ûı‡ ‚Ë.

‚‡ˇÚ ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ‚Ë Ò ÌÓ‚Ë
ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚË.

ÒÓ‚‡Ú‡ ÒÙÂ‡ ÔÂ‰ÒÚÓˇÚ Ì‡
ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò.

˘Â Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ
‚Ë ‰ÌÂÒ.

ÌËÂ Ë Á‡ÂÊ‰‡ Ò ÔÓÁËÚË‚ÌË
ÏËÒÎË.

Í‡Ú‡ Ì‡ ÌÓ‚ ÔÓÂÍÚ ËÎË Ú‚Ó˜Â-
ÒÍ‡ Á‡‰‡˜‡.

‚ÂÏÂ ‰‡ ÒË ‰‡‰ÂÚÂ ˇÒÌ‡ ÒÏÂÚ-
Í‡ Ì‡Í˙‰Â ÒÚÂ ÓËÂÌÚË‡ÌË.

ˆËËÚÂ ÒË ÔÓ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË ÚÂÏË
˘Â ‚ÎËˇÂÚÂ ÔÓÁËÚË‚ÌÓ.

¬ŒƒŒÀ≈…
— Û˜‡ÒÚËÂÚÓ ÒË
‚ Ó·˘ ÔÓÂÍÚ
˘Â ÔÓ‚Ë¯ËÚÂ
Ô  Ó Ù Â Ò Ë Ó Ì ‡ Î -

ÌÓÚÓ ÌË‚Ó Ë ‰ÛÏ‡Ú‡ ‚Ë
˘Â ÒÂ ˜Û‚‡.

06.25 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË:
ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÒÓˆË‡-

ÎÂÌ ÒÎÓÚ
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - /Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /191 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ƒÓÍÚÓ —Ì‡„˙ÎÒ - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3073 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.05 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.10 “ÂÌËÒ ÚÛÌË Ì‡ ¯‡ÏÔË-

ÓÌÍËÚÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ Á‡Î‡ ì¿ÂÌ‡ ¿ÏÂÂˆî

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ ÌÓ‚ËÌË

20.50 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
21.00 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.10 œ‡‰‡˘Ë ÌÂ·ÂÒ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/7 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓÛ-

·ËÍ‡
23.00 “ÂÌËÒ ÚÛÌË Ì‡ ¯‡ÏÔË-

ÓÌÍËÚÂ - Ó·ÁÓ
23.30 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘
ƒÂÌËÒ –ËÁÓ‚

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 21
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 62
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 100

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.00 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 32

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 145

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 7

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,
Ò. 3, ÂÔ. 1, 2

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
¿ÍÓ ÒÂ˘ÌÂÚÂ ÌÂ-
‡Á·Ë‡ÌÂ ‚ ‰ÂÎ‡-
Ú‡ ÒË, ÌÂ ·˙Á‡ÈÚÂ
‰‡ ÒÂ ÍÓÌÙÓÌÚË‡-

ÚÂ. —ÔÓÍÓÈÌÓ ËÁÒÎÛ¯‡ÈÚÂ ‡„Û-
ÏÂÌÚËÚÂ Ì‡ ‰Û„‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡.

�����

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÏÓÊÌÓÒÚË Á‡ ËÁ‰Ë„‡ÌÂ ‚ ÈÂ-
‡ıËˇÚ‡.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓî

11 .35  ì ÓÌÚÓÎÌ‡  ÔÓÍÛÔ-
Í‡î

12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
1 3 . 1 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì √ Ó ‰ Â Ê Â Ì

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
1 8 . 0 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22 .00  ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
0 4 . 2 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
05.05 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî

�����

�����
�����
�����

�����
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М

гледайте

ФУТБОЛ

резултати

ПО БНТ1
КУПА НА БЪЛГАРИЯ

20.45 Лудогорец -
ЦСКА

ПО ДИЕМА
Челси - Манчестър

Юнайтед, IV кръг за Купата
на Лигата

ПО НОВА СПОРТ
Купа на Германия, II кръг

21.30 Байерн М - Кайзерслаутерн
ПО ЕВРОСПОРТ

20.00 Шампионска лига (младежи)
Ювентус - Манчестър Сити

17.00 Шампионска лига на Азия
Улсан (РКор) - Буньодкор (Узб)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
16.30 Джей-лига (обзор)

Купа на България,
първи 1/16 финали

кратки

Етър се разплати
с БФС

Отборът на Етър Велико
Търново изплати дълговете си към
БФС и на официалната интернет
страница на съюза се появи съоб-
щение, че мачът между Миньор и
Етър за 1/16-финалите за Купата
на България ще се играе днес.
Дисциплинарната комисия към
БФС даде ултиматум на “виоле-
товите” да платят наложените
глоби за картони и имуществени
санкции, както и допълнителна
глоба от 500 лв. за забавянето до
16 ч. вчера. Заплахата в противен
случай беше завърналият се в
елита шампион на България за
1991 г. да бъде изваден от учас-
тие в първенството и турнира за
Купата на България.

Евроколеж Пд - Бо-
тев Пд 0:3 0:1 Вранчев
( 22-авт), 0:2 Карасла-
вов (28) 0:3 Дяков (87);
Спартак Вн - Раковски
2:2 1:0 Г. Димитров (18),
1:1 И. Димов (31), 2:1 Г.
Димитров (46), 2:2 Ген-
чев (71); Банско - Види-
ма-Раковски 6:1 1:0 Бл. Наков (8), 2:0
С. Георгиев (27), 4:0 Н. Иванов (33 и
38), 6:0 Тончев (58 и 66), 6:1 И. Иванов
(77); днес, 15.00 ч.: Силистра - Чав-
дар Етр; Миньор - Етър; Локо Мз -
Калиакра;, Пирин - Монтана; Ботев
Вр - Нефтохимик; Локо Сф - Мастер
Бс; Любимец - Славия; Струмска
слава - Черно море; Локо Пд - Ли-
текс; 17.00: Левски - Пирин Разл;
18.00: Берое - Академик Св; 20.45:
Лудогорец - ЦСКА; утре,  15.00: Спар-
так Пл - Черноморец

Снимки БГНЕС

Григор Димитров връща топката от форхенд срещу австриеца Юрген Мелцер, когото
победи със 7:6, 6:2 в I кръг на Откритото първенство на Париж в зала “Берси”

Гришо
в Топ 50!
Гришо
в Топ 50!
Гришо
в Топ 50!
Гришо
в Топ 50!
Гришо
в Топ 50!
Гришо
в Топ 50!

Г
ригор Димитров
си осигури дебют
в Топ 50 на АТР
ранглистата, след
като надигра до-

Най-успешният
олимпиец
Майкъл Фелпс
наглася
очилата си
преди
демонстративно
плуване в
спортен
комплекс в
предградието
Алемао,
северно от
Рио де
Жанейро,
където е на
промоционално
посещение
преди
Олимпиадата
през 2016 г.

Хасковлията с
трета поредна
победа в Париж

ста убедително бившия №8
в света Юрген Мелцер (Ав)
със 7:6 (2), 6:2 в среща от I
кръг на основната схема на
Откритото първенство на
Париж. Турнирът в Дворе-
ца на спорта “Берси” е по-
следен за сезона от кате-
горията Мастърс 1000.

На успеха станаха сви-
детели бащата и майката
на Григор, както и новият
му треньор Жан-Франсоа
Башело. С победата Гришо
заслужи 16 460 евро от на-
градния фонд и общо 70 т.
(25 от квалификациите и 45
от основната схема), които
го изкачват до №47 в ран-
глистата към момента. В за-
висимост от представянето
на останалите тенисисти
около тази позиция до
следващото обновяване на
ранглистата той може да
спадне с 1-2 места назад,
но при всички положения
сметките показват, че от
следващия понеделник
България за първи път в
историята ще има тенисист
в Топ 50 на АТР ранглиста-

та!
Във II кръг хасковлията

ще срещне №10 в света
Хуан Монако (Арж), срещу
когото ще търси реванш за
тежката загуба с 2:6, 1:6
преди месец на Откритото
първенство на Япония в
Токио. При нов успех Гри-
шо ще добави още 45 точ-
ки към актива си и ще се
приближи до Топ 40. Дву-
боят е днес на ТВ корт в
“Берси” и ще може да се
гледа на живо в интернет.

Срещу левичаря-австри-
ец, който е в момента №30
в света, Гришо спечели
първите 3 гейма след ста-

билна игра в защита, мощ-
ни сервиси и печеливши
атаки в моментите, в които
му се откриваше възмож-
ност за такива. Малко по-
късно хасковлията отрази
точка за връщането на про-
бива, а при 5:3, когато сер-
вираше за сета, историята
се повтори и Мелцер за
втори път имаше шанс да
спечели подаването му. В
този гейм Димитров напра-
ви 2 аса, но допусна много
непредизвикани грешки и
австриецът върна пробива.
В 9-ия тайбрек от послед-
ните 10 изиграни сета от
Гришо той започна с нов ас,

последван от минипробив и
с вдъхновена игра буквал-
но не даде шанс на Мел-
цер, който успя да спечели
само 2 от 9-те разиграни
топки.

Във втората част обаче
Григор не изпусна инициати-
вата. С перфектни ретури,
сервиси, дъжд от асове и
уинъри той поведе с 4:0 пре-
ди Мелцер да прекъсне се-
рията му и дори да върне 1
пробив, но при 5:2 Григор
Димитров безапелационно
си осигури участие във II кръг
в Париж, превръщайки се в
първия българин, намерил
място в Топ 50 в света.

резидентът на Левски Тодор Бат-
ков разкри след срещата на висо-
ко ниво за телевизионните права,
че от 11-ия кръг първенството в “А”П

Мобилният оператор GLOBUL ще награ-
ди ПФК ЦСКА със специална парична пре-
мия от 25 000 лв. за спечеления с 1:0 мач
срещу вечния съперник Левски на 20 ок-
томври. Тогава “червените” взеха успеха с
гол на тогоанеца Серж Нюаджи, който се
разписа в 46-ата мин. след неразбирател-
ство между защитника на “сините” Ромейн
Ели и вратаря Пламен Илиев.

Премията е предвидена в споразумени-
ето за партньорство между мобилния опе-
ратор и ЦСКА. GLOBUL е официален спон-
сор на 31-кратните шампиони на България
от 2009 г., а Левски е подпомаган от първия
мобилен оператор Мтел.

Старши треньорът на ЦСКА Стойчо
Младенов обяви група от 19 играчи за гос-

И 3-ТА ТВ ЩЕ ПРЕДАВА МАЧОВЕТЕ

група ще бъде давано по телевизията.
“Почти сигурно 11-ият кръг ще бъде да-
ван. Това е желанието. При всички поло-
жения ще започнат да се излъчват мачо-
ве. Идеята е да бъдат предавани на живо
5-6 мача от всеки кръг, като двубоите ще
бъдат излъчвани по повече от една теле-
визия”, заяви Батков, който първи напусна
срещата в БФС с президентите и пред-
ставители на водещите клубове.

Ситуацията да бъдат предавани 6 от
8-те мача в кръга при всички положения
означава, че и трета телевизия ще над-
дава за излъчването наред с БНТ и ТВ7.

“Доста по-добра оферта ни бе напра-
вена в сравнение с това, което дадоха
телевизиите. По-добре нещо, отколкото
нищо. Това е, което мога да кажа, не ме
мъчете. Сумата е по-добра от комплекс-
ната оферта, дадена досега от трите те-
левизии. Утре ще има развитие до края
на деня. За миналата година 500 хиляди
са приходите, които предстои да вземем
с последния транш, но до момента той е
0. Който силно обича, е добре дошъл на
стадиона, но масовата публиката е пред
телевизорите. Винаги съм бил радетел
първенството да е открито и всички да
имат възможност да го следят по телеви-
зията. Това също е важно, защото имаме
2 големи спонсора, които вече започна-
ха да ни създават проблем. Задават

въпроси защо мачовете не се излъчват,
а предстои да предоговаряме с единия”,
заяви юристът.

Относно строежа на нов стадион Бат-
ков коментира: “Там работим, има про-
блеми, но...Ако нямаме твърди гаранции,
сигурност както от гледна точка на про-
ектна готовност, така и от гледна точка
на стабилно гарантирано финансиране
и строител, който да ни гарантира, че
първият етап ще е завършен до май
2014-а, няма да го почваме, защото не
можем да посрещаме юбилей, както
беше Левски, когато го взе господин
Чорни. За 90-годишнината имаше дърве-
та по секторите. Работим по това, ин-
формация ще имаме преди Коледа”,
завърши адвокатът.

ГЛОБУЛ ДАВА 25 000 ЛВ. НА ЦСКА
туването на Лудогорец. Дербито от 1/16-
финалите на турнира за Купата на България
е довечера в Разград от 20,45 ч. и ще бъде
предавано по БНТ1.

 Съставът е същият от последния мач на
ЦСКА срещу Ботев в Пловдив плюс Иван
Бандаловски, който се завръща в групата
след изтърпяно наказание за натрупани
картони.

Групата на ЦСКА: Томаш Черни, Бла-
гой Макенджиев, Джереми  Родригес,
Михаил Венков, Тодор Янчев, Лукас Саша,
Сержиньо, Иван Бандаловски, Серж Нюа-
джи, Станко Йовчев, Анисе, Апостол По-
пов, Александру Пакурар, Мишел Плати-
ни, Бернардо Тенгариня, Ангел Грънчов,
Тасио, Пламен Крачунов, Нджонго Присо.

7 ЕВРОШАМПИОНИ
В СПОР ЗА
„ЗЛАТНАТА ТОПКА”

НОМИНИРАНИТЕ:
Серхио Агуеро (Ман Сити, Арж), Марио Балотели

(Ман Сити, Ит), Карим Бензема (Реал М, Фр), Джан-
луиджи Буфон (Ювентус, Ит), Серхио Бускетс (Бар-
селона, Исп), Икер Касияс (Реал М, Испания), Дидие
Дрогба (Челси/Шанхай, Кот д’Ивоар), Радамел Фал-
као (Атлетико М, Кол), Златан Ибрахимович (Милан/
ПСЖ, Шв), Андрес Иниеста (Барселона, Исп), Лио-
нел Меси (Барселона, Арж), Мануел Нойер (Байерн,
Гер), Неймар (Сантос, Бр), Месут Йозил (Реал М,
Гер), Жерар Пике (Барселона, Исп), Андреа Пирло
(Ювентус, Ит), Серхио Рамос (Реал М, Исп), Кристи-
ано Роналдо (Реал М, Пор), Уейн Рууни (Ман Юн,
Анг), Яя Туре (Ман Сити, Кот д’Ивоар), Робин ван
Перси (Арсенал/Ман Юн, Хол), Шаби Алонсо (Реал
М, Исп), Чави Ернандес (Барселона, Исп)

Седмина испанци, които станаха
европейски шампиони това лято, са
сред номинираните 23-ма футболис-
ти за приза “Златната топка”, даван
съвместно от ФИФА и френското сп.
“Франс футбол”. Интересното е, че
сред тях не е Давид Силва, който
стана и първенец на Англия с Ман.
Сити. С най-много (6) е шампионът
на Испания Реал М, с 1 повече от
кръвния враг Барселона. През 1994 г.
Христо Стоичков стана единственият
българин, печелил отличието.
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гледайте

кратки

И трета
телевизия
ще предава
мачове

ТЕНИС
Турнир

на шампионките

ПО БНТ1
18.10, 23.00

ПО БНТ2
15.50, 20.00

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

Шампионска лига
19.25 Марек Ивкони - Нолико

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

9.30, 12.00 Интернешънъл
чемпиъншипс

АВТОМОБИЛИЗЪМ
11.00 По пътя към Дубай

11.15 Световни серии Рено,
обзор на сезона
КОНЕН СПОРТ

22.30 Световна купа Хелзинки
ГОЛФ

23.45 USPGA: Азия Пасифик класик
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СНУКЪР
8.00, 13.30 Интернешънъл

чемпиъншипс
КРИКЕТ

11.00 Шампионска лига Туенти20
(Финал)

АВТОМОБИЛИЗЪМ
20.00 Трофей Меган Каталуня

ай-големият скиор в съвре-
менната история на алпийски
ски Херман Майер ще открие
сезона в българския зимен ку-
рорт Банско на 15 декември,

Доскорошният шеф на Нацио-
налната волейболна лига (НВЛ)
Красимир Илиев подаде втора ос-
тавка, отказвайки се от членува-
нето в Управителния съвет на
Българската федерация по волей-
бол (БФВ) в знак на протест сре-
щу решенията на централата и
начина им на вземане. Волейбол-
ният деятел категорично отхвърля
възможността да се върне на по-
стовете си, въпреки десетките
молби, които е получил от оста-
налите членове. Според него в
БФЛ се работи стихийно и без-
принципно, като често се вършат
необмислени действия. Конкрет-
ният повод за двете му оставки е

Доскорошният шеф на Националната волейболна лига
Красимир Илиев и бившият й изпълнителен директор

Христо Апостолов дадоха пресконференция, за да обяснят
мотивите за хвърлените си оставки

Херминатора открива
ски сезона в Банско
Австриецът пристига за първи път у нас на 15 декември

носител е и на олимпийски сребърен и
бронзов медал. През кариерата си той е
4-кратен носител на Световната купа и
3-кратен първенец на планетата.

“На 15 декември ще бъде официал-
ното откриване на ски сезон 2012-2013
г., но желанието ни е да бъдем готови
да посрещнем първите скиори още на
1 декември, преди студентския празник
- 8 декември. Разбира се, това ще зави-
си от времето, дали ще има снежна по-
кривка, дали температурите ще са ми-
нусови, за да заработят и инсталациите
за изкуствен сняг. Тази нощ падна
първият сняг на връх Тодорка, побеля-
ло е малко и в района на ски пистите и

по останалите високи части на Пирин,
съобщиха ни дежурните в базата на
Планинската спасителна служба”, каза
за БТА маркетинг-директорът на ски
зона “Банско” Иван Обрейков.

Спортният календар за новия зимен
ски сезон в Банско не включва състеза-
ния от ранга на стартовете за Светов-
ната купа, каквито пиринският курорт
успешно посрещна миналата зима. От
18 до 26 февруари 2013 г. Банско ще
бъде домакин на европейско първенст-
во по биатлон. От 8 до 10 март за първи
път курортът ще посрещне и атрактив-
на надпревара за Световната купа по
поло на сняг.

300 щангисти участваха
на държавното отборно
първенство в Хасково. В
състезанието се пуснаха и
националните ни гарнитури,
които обаче показаха слаба
форма. Единственият ни брон-
зов медалист от Евро 2012

300 щангисти на държавното в Хасково
Марин МИЛАШКИ, Хасково,
пратеник на ДУМА

Стоян Енев (62 кг), както и
единственият ни участник на
Олимпиадата при мъжете
Иван Марков (85 кг), който се
класира пети в Лондон, дори
не са на лагер с национални-
те отбори, който се провежда
в Асеновград паралелно с
шампионата в Хасково. Смя-
та се, че най-добрите ни
щангисти все още си почиват

от изминалия сезон. Държа-
вен шампион при мъжете ста-
на отборът на Черно море
Варна със 741 т., пред Мари-
ца Пловдив 600, Аполон Ста-
ра Загора 386 и др. При юно-
шите първи са отново варнен-
ци, но от Титан с 953, пред
Аполон СЗ 939, ЦСКА 773 и
др. Шампион при кадетите е
Сливен с 993 т., пред Марица

Пд 946, Преслав 805 и др.
При жените купата заслу-

жиха тежкоатлетките от Ма-
рица Пд с 420 т., пред Хаско-
во 168 и Херкулес София,
също със 168.  Марица Пд е
шампион и при девойките с
453 т., пред Аполон СЗ 168,
Тунджа Ямбол 165, и др.
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Волейболният шеф Красимир Илиев с втора оставка
Мони ГЕОРГИЕВ намаленото наказание за лиша-

ване от домакинство на вицешам-
пиона Пирин Балканстрой (Раз-
лог). Илиев разкри, че не е бил
уведомен от никого, а това реше-
ние не е съгласувано с останали-
те 19 клуба. Според него наложе-
ната санкция е “по-скоро обръще-
ние към публиката и към всички
останали отбори”, въпреки че на
много места в страната липсвали
нормални условия за провежда-
не на срещите.

Бизнесменът, който е благоде-
тел на Черно море БАСК, извади
преди 2 седмици тима си от
първенството. Варненският отбор
беше изграден изцяло от младе-
жи и ще продължи участието си в
държавните права при юношите

младша и старша възраст.
Бившият шеф се извини на

Матей Казийски, след като при-
зна, че е подписал решението на
УС на БФВ състезателните права
на звездата да се върнат на Сла-
вия с мисълта, че разписва присъ-
ствен лист. Към него обаче по-
късно е бил прикрепен другият
документ.

Бившият изпълнителен дирек-
тор на Лигата Христо Апостолов,
който също хвърли оставка заед-
но с Илиев, пък мотивира реше-
нието си с невъзможността да ре-
ализират управленските си пла-
нове. До момента те изпълнили
само 15-20% от поставените цели,
а през “последните 4 месеца си
плащал, за да работи”.

Н
съобщиха от дружество “Юлен”, конце-
сионер на ски зона “Банско”. 40-годиш-
ният австриец пристига специално за
събитието. По традиция на откриването
на ски сезона в Банско ще бъдат пет-
кратният носител на световната купа
Марк Жирардели и българският №1 за
всички времена в алпийските ски Петър
Попангелов-младши. Херман Майер,
познат като Херминатора, има 2 олим-
пийски титли от Игрите в Нагано 1998,

Снимка БГНЕС Словачката Даниела Хантухова
връща топката от  бекхенд
с две ръце в първата среща
от Турнира на шампионките

в зала “Арена Армеец”,
която загуби безславно от

италианката Роберта Винчи с
1:6, 2:6 само за час и 3 минути

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Емирът на Катар
с мерак за Милан

 Емирът на Катар, шейх Ха-
мад бин Халифа ал Тани, може в
близко време да закупи първоди-
визионния италиански футболен
клуб АС  Милан, пишат местните
медии. В последно време АС Милан
изпитва сериозни финансови про-
блеми, а собственикът на клуба и
бивш италиански премиер Силвио
Берлускони е зает с обжалване на
решение на съда, който го осъди
на 4 години затвор за данъчни
измами по делото “Медиасет”.
Неотдавна 77-годишният итали-
ански милиардер, бивш премиер и
медиен магнат Силвио Берлуско-
ни заяви, че е готов да продаде
30% от акциите на клуба. Итали-
анските медии веднага съобщиха,
че Берлускони е готов да продаде
целия клуб за около 500 млн. евро,
а шейх Ал Тани е първи в списъка
на потенциалните  купувачи.

Абрамович иска
да купи Фалкао

След загубата от Манчестър
Юнайтед в английския футболен
шампионат ръководството на
Челси и лично собственикът Ро-
ман Абрамович отново мислят за
привличането на нападател-гол-
майстор. Според испански спор-
тен сайт руският милиардер е
разговарял с треньора Роберто
ди Матео за закупуването на
нападателя на Атлетико М Рада-
мел Фалкао. Челси възнамерява да
привлече колумбийския нападател
Фалкао още през зимния транс-
ферен период на 2013 г. Абрамо-
вич е готов да заплати за “Ел
Тигре”, както наричат Радамел
Фалкао, сумата от 38 млн. англий-
ски лири (около 47 млн. евро).


